
خریدار  رئیس ســازمان بنــادر و دریانوردی 
درباره اختلاس دو میلیون دلاری از اداره بندر امام 
خمینی )ره( گفت، شخصی به شکل شیادانه ١٠٨ 
میلیارد تومان را جابه جا کرد کــه درحال ردیابی 

هستیم و همت این است که این مبلغ برگردد.
 علی اکبر صفایی در نشست خبری ارائه اقدامات و 
عملکرد وزارت راه و شهرسازی در حوزه سفرهای 
نوروزی ١۴٠۳ بیان کرد: در مجموع ۲۵ دســتگاه 
فعال در حــوزه دریا وجود دارد و از مهر ماه ســال 
گذشــته اقدامات مربوط به ســفرهای نوروزی را 
در برنامه داشــتیم. در حوزه ترددهای دریایی از 

شرایط مناسبی برخوردار بودیم. 
وی ادامه داد: در این بخش بیش از شــش میلیون 
و ۵٠٠ هزار نفر ســفر دریایی داشــتیم که نسبت 
به ســال گذشــته تفاوت چندانی ندارد. در حوزه 
مســافری دریایی ۳.٨ میلیون نفر با شش درصد 
رشــد و در حوزه گردشــگر دریایی ۲.۷ میلیون 
نفر با هفت درصد کاهش داشــتیم که در مجموع 
ســفرهای دریایی تفاوت چندانی با سال گذشته 
نداشــت. معاون وزیــر راه و شهرســازی مردم از 
ســرزمین اصلی استان های خوزســتان، بوشهر 
هرمزگان در جنوب کشور به جزایری مانند خارک 

ســفر داشــتند و به جزایر کیش، قشــم، لارک و 
بوموسی تردد داشتیم. در شمال کشور هم به بنادر 
استان گیلان، مازندران، گلســتان و بندر ترکمن 
که لایروبی شد سفر انجام شــد. در طول ایام تردد 
دریایی ۳۴ پیام سانحه دریایی داشتیم که نیروی 

امدادی اعزام و این سوانح هیچ فوتی نداشت.
صفایی درباره اختــلاس دو میلیون دلاری از اداره 
بندر امام خمینی توضیــح داد: در ابتدا بابت این 

تخلف از مــردم عزیز عذرخواهــی می کنم و تمام 
توان ما و همچنین قوه قضایی این است که بتوانیم 
مبلغ را برگردانیم. کارشــناس واحد مالی یکی از 
بنادر تابعه اســتان خوزستان به شــکل شیادانه 
١٠٨ میلیارد تومان را جابه جا کرد که به ســرعت 
با همکاری سپاه و اطلاعات کشــف شد و درحال 
ردیابی هســتیم و همت این اســت که این مبلغ 

برگردد.

رئیس سازمان ملی استاندارد ایران  پاسخ داد
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در نشست بررسی راهکارهای حفظ و ارتقای آرامش بازار
رئیسی:همهبخشهابرایثباتبازارهمکاریکنند

رییس اتحادیه بنکداران مواد غذایی:
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نگاهی به فیلم آپاراتچی
روایتمعمولیهادردنیایسینما

 محمدصادق شریفی سینمای ابرقهرمانی، شاید سینمای بفروشی باشد. مخاطب 
خسته از زندگی تکراری و شــاید معمولی خود، آرمان ش را توی چهره قهرمان ها 
می بیند و برای برد و باخت هایش خوشــحال و ناراحت می شود. این مخاطب اگر 
از خودش فاصله گرفته باشــد، شــاید تا مدت ها با فکر آن قهرمــان و محصولات 

جانبی ای که شرکت سازنده فیلم توی بازار می ریزد، زندگی کند. 

یادداشت

تحریمهامانعازجذبسرمایهتحریمهامانعازجذبسرمایه
خارجیدربخشنفتنشدخارجیدربخشنفتنشد

صفحه 8

هوایی

رئیس ســازمان هواپیمایی کشــوری با بیان اینکه ما شــرایط بســیار 
ســختی در صنعت هوایی داریم، گفت: امروز اعلام می کنیم که بیشــتر 
از ۹٠ درصد فرودگاه های ما زیر بار پرواز هستند و به ۳٨ مقصد دنیا پرواز 
مستقیم داریم. محمد محمدی بخش در نشســت خبری ارائه اقدامات و 
عملکرد وزارت راه و شهرسازی در حوزه سفرهای نوروزی ١۴٠۳ با بیان 
اینکه رایزنی های لازم برای ســفرهای نوروزی از دو ماه قبل انجام شد و 

هماهنگی ها برای امنیت صورت گرفت. 
در خصوص ســرخط آوردن هواپیماها هم ما در سال١۴٠۲ سال سختی 
را در حوزه هوایی داشــتیم که به دلیل مشکل در ترخیص قطعات بود، اما 
با هماهنگی هایی که انجام شــد زمینه های مختلف برای ایجاد ماموریت 

وزارت راه و شهرسازی صورت گرفت.
وی  ادامه داد: در کل پروازهای نوروزی متوســط تاخیــرات کمتر از ١۵ 
دقیقه بود. ایجاد مرکز پایش سفرهای نوروزی برای سال سوم انجام شده 
که در این مرکز در لحظه ســفرها را مدیریت می کردند و ثمره آن ایمنی 
و امنیت بود معاون وزیر راه و شهرســازی گفت: جمع کل پروازها در بازه 
نوروز ۲۷ هزار و ۴۶٨ پرواز بود، با جابه جایی ســه میلیون و ۳۹۶ هزار نفر. 
۲١ هزار و ۶۷٨ پرواز داخلی و۵۷۹٠ پرواز خارجی داشتیم با اعزام مسافر 
دو میلیــون و ۵۵۹ هزار در پــرواز داخلی و ٨۳۷ هزار نفــر در پروازهای 
خارجی که در جمع نسبت به سال گذشته هفت درصد رشد داشتیم. ۷٠ 

درصدی پروازهای  داخلی و ۳٠ درصد پروازهای خارجی بود. 
رئیس سازمان هواپیمایی کشوری همچنین خاطرنشان کرد: ما شرایط 
بسیار ســختی در صنعت هوایی داریم اما امروز اعلام می کنیم که بیشتر 
از ۹٠ درصد فرودگاه های ما زیر بار پرواز هستند و به ۳٨ مقصد دنیا پرواز 

مستقیم داریم.

شرایطبسیارسختیدرصنعتهواییداریم

رئیس سازمان بنادر خبر داد

ردیابیاختلاس۱۰۸میلیاردتومانیوتلاشبرایبازگرداندنمبلغ

فراخوان مناقصه عمومی
 همزمان با ارزیابی کیفی یک مرحله ای

موضوع مناقصه : خرید لوله فولادی 12 اینچ-تقاضای شماره 0230022
 شرکت گاز استان البرز در نظر دارد مناقصه عمومی همزمان با ارزیابی کیفی مناقصه به 
شماره نیاز )2002001402000083( در سامانه تدارکات الکترونیکی) دولت ( برگزار 

نماید. 
مبلغ برآورد اولیه  385،000،000،000 ریال

مبلغ تضمین شرکت در فرآیند ارجاع کار :  16،400،000،000 ریال 
 آخرین زمان مهلت دریافت  اسناد توسط مناقصه گر : ساعت16:00 روز سه شنبه  

1403/01 /21
آخرین زمان بارگذاری اسناد توسط مناقصه گر : ساعت 16:00روز  پنج شنبه

1403/02 /06  
 زمان بازگشایی پاکات" الف ، ب  ، ج" : ساعت : 11:00 روز یکشنبه 

 تاریخ  1403/02/23
شرایط مناقصه گر:

1.ارائه تائیدیه وزارت نفت  
2.تائیدیه سامانه توانیران در خصوص اقلام موضوع مناقصه توسط تولیدکنندگان الزامی 
بوده و تامین کنندگان از تولیدکنندگانی که در سامانه توانیران ثبت نام نموده اند می 
توانند نسبت به تامین کالا اقدام نمایند و تائیدیه سامانه توانیران مربوط به تولیدکننده 

مزبور را ارائه نمایند.
آدرس: استان البرز، کرج، میدان طالقانی، بلوارتعاون، خیابان فرهنگ، روبروی تربیت 6، 

شرکت گاز استان البرز، امورپیمانها
تاریخ انتشار نوبت اول: 1403/01/20
تاریخ انتشار نوبت دوم: 1403/01/21

شرکت گاز استان البرز

شرکت ملی گاز ایران
شناسه آگهی: 1685731  ) نوبت دوم(شرکت گاز استان البرز ) سهامی خاص(

سید جعفر موسوی-شهردار چهارباغ

 نوبت اولآگهی مزایده  های عمومی آگهی مزایده  های عمومی 

  )www.setadiran.ir( شهرداری چهارباغ در نظر دارد نسبت به اجرای پروژه مشروحه ذیل از طریق مزایده عمومی با جزئیات مندرج در اسناد مزایده ، با بهره گیری از سامانه تدارکات الکترونیکی دولت
ثبت شده در سامانه به صورت الکترونیکی اقدام نماید.

 زمان انتشار در سامانه :  1403/01/21 ساعت 8:00 صبح                        مهلت دریافت اسناد مزایده: 1403/01/30 ساعت 16:00
 تاریخ بازدید : از 1403/01/21 لغایت 1403/1/30                                   آخرین مهلت ارسال پیشنهاد قیمت : 1403/02/10 ساعت 10:00  صبح

 زمان بازگشایی : 1403/02/10 ساعت 14:30                                          زمان اعلام به برنده : 1403/02/11  ساعت 15:00                     
 پیشنهادات طبق زمانهای مشخص و بارگذاری شده در سامانه تدارکات الکترونیکی دولت بارگذاری و باز خواهد شد.

پیشنهاد دهندگان طبق زمانهای مشخص و بارگذاری شده در سامانه تدارکات الکترونیکی دولت نسبت به انجام، خرید اسناد و مراحل تشریفات قانونی اقدام نمایند.

قیمت اجاره براساس ماهیانه و شرایطشماره مجوز شورانام حق انتفاعردیف
سالیانه )ریال(

سپرده شرکت در 
شماره ثبت در سامانه محل اجرامزایده )ریال(

تدارکات الکترونیک دولت

1
واگذاری، جمع 
آوری و تفکیک 

ضایعات خشک و تر

شماره 1402/1432/ش ش چ 
مورخ 1402/12/21

طبق اسناد 
مزایده

ماهیانه : 1/000/000/000
سالیانه : 12/000/000/000

سطح شهر 600/000/000
5003005317000001چهارباغ و نواحی

نکته مهم : 1- معادل 5% مبلغ اولیه مزایده به عنوان سپرده شرکت در مزایده به یکی از صور ذیل 
قبل از ارائه قیمت به دبیرخانه شهرداری به صورت حضوری باید تسلیم گردد :

الف- ضمانتنامه بانكي با اعتبار حداقل سه ماهه به نفع شهرداری چهارباغ در وجه جاري سپرده به 
شماره 0105543287003 بنام شهرداري چهارباغ نزد بانك ملي ایران شعبه چهارباغ )كد 2401( 

ب - رسید سپرده نقدی که به شماره حساب سپرده 0105543287003 بانک ملی چهارباغ در وجه 
شهرداری چهارباغ واریز گردیده باشد .

2- برندگان اول و دوم و سوم مزایده هرگاه حاضر به انعقاد قرارداد نشوند سپرده آنان به ترتیب ضبط 
خواهد شد.

3- شهرداری در رد یا قبول هر یک از پیشنهادها مختار است.
4- سایر اطلاعات و جزئیات در اسناد مزایده مندرج است.

5- هزینه انتشار آگهی به عهده برنده مزایده می باشد.
ضمنا رعایت موارد ذیل الزامی است:

1-برگزاری مزایده صرفاً از سامانه تدارکات الکترونیکی دولت می باشد و کلیه مراحل فرآیند مزایده 

شامل خرید و دریافت اسناد مزایده، پرداخت تضمین شرکت در مزایده ،  ارسال پیشنهاد قیمت و 
اطلاع از وضعیت برنده بودن مزایده گران محترم از این طریق امکان پذیر می باشد.

2- کلیه اطلاعات مزایده شامل مشخصات و شرایط در برد اعلان عمومی سامانه مزایده قابل مشاهده 
و بررسی و انتخاب می باشد.

2-علاقه مندان به شرکت در مزایده می بایست جهت ثبت نام و دریافت گواهی الکترونیکی )توکن( 
با شماره های ذیل تماس حاصل نمایند:

مرکز پشتیبانی و راهبری سامانه:021-1456
اطلاعات تماس دفاتر ثبت نام استانها، در سایت سامانه)www.setadiran.ir( بخش » ثبت نام/ 

پروفایل مزایده گر« موجود است.    
 شماره تماس : 11- 44562500 – 026

www.chaharbaagh.ir
تاریخ انتشار نوبت اول: 1403/01/21       

تاریخ انتشار نوبت دوم: 1402/01/30   
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  )www.setadiran.ir( شهرداری چهارباغ در نظر دارد نسبت به اجرای پروژه مشروحه ذیل از طریق مزایده عمومی با جزئیات مندرج در اسناد مزایده ، با بهره گیری از سامانه تدارکات الکترونیکی دولت
ثبت شده در سامانه به صورت الکترونیکی اقدام نماید.

 زمان انتشار در سامانه :  1403/01/21 ساعت 8:00 صبح                        مهلت دریافت اسناد مزایده: 1403/01/30 ساعت 16:00
 تاریخ بازدید : از 1403/01/21 لغایت 1403/1/30                                   آخرین مهلت ارسال پیشنهاد قیمت : 1403/02/10 ساعت 10:00  صبح

 زمان بازگشایی : 1403/02/10 ساعت 14:30                                          زمان اعلام به برنده : 1403/02/11  ساعت 15:00                     
 پیشنهادات طبق زمانهای مشخص و بارگذاری شده در سامانه تدارکات الکترونیکی دولت بارگذاری و باز خواهد شد.

پیشنهاد دهندگان طبق زمانهای مشخص و بارگذاری شده در سامانه تدارکات الکترونیکی دولت نسبت به انجام، خرید اسناد و مراحل تشریفات قانونی اقدام نمایند.

قیمت اجاره براساس ماهیانه و شرایطشماره مجوز شورانام حق انتفاعردیف
سالیانه )ریال(

سپرده شرکت در 
شماره ثبت در سامانه محل اجرامزایده )ریال(
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نکته مهم : 1- معادل 5% مبلغ اولیه مزایده به عنوان سپرده شرکت در مزایده به یکی از صور ذیل 
قبل از ارائه قیمت به دبیرخانه شهرداری به صورت حضوری باید تسلیم گردد :

الف- ضمانتنامه بانكي با اعتبار حداقل سه ماهه به نفع شهرداری چهارباغ در وجه جاري سپرده به 
شماره 0105543287003 بنام شهرداري چهارباغ نزد بانك ملي ایران شعبه چهارباغ )كد 2401( 

ب - رسید سپرده نقدی که به شماره حساب سپرده 0105543287003 بانک ملی چهارباغ در وجه 
شهرداری چهارباغ واریز گردیده باشد .

2- برندگان اول و دوم و سوم مزایده هرگاه حاضر به انعقاد قرارداد نشوند سپرده آنان به ترتیب ضبط 
خواهد شد.

3- شهرداری در رد یا قبول هر یک از پیشنهادها مختار است.
4- سایر اطلاعات و جزئیات در اسناد مزایده مندرج است.

5- هزینه انتشار آگهی به عهده برنده مزایده می باشد.
ضمنا رعایت موارد ذیل الزامی است:

1-برگزاری مزایده صرفاً از سامانه تدارکات الکترونیکی دولت می باشد و کلیه مراحل فرآیند مزایده 

شامل خرید و دریافت اسناد مزایده، پرداخت تضمین شرکت در مزایده ،  ارسال پیشنهاد قیمت و 
اطلاع از وضعیت برنده بودن مزایده گران محترم از این طریق امکان پذیر می باشد.

2- کلیه اطلاعات مزایده شامل مشخصات و شرایط در برد اعلان عمومی سامانه مزایده قابل مشاهده 
و بررسی و انتخاب می باشد.

3-علاقه مندان به شرکت در مزایده می بایست جهت ثبت نام و دریافت گواهی الکترونیکی )توکن( 
با شماره های ذیل تماس حاصل نمایند:

مرکز پشتیبانی و راهبری سامانه:021-1456
اطلاعات تماس دفاتر ثبت نام استانها، در سایت سامانه)www.setadiran.ir( بخش » ثبت نام/ 

پروفایل مزایده گر« موجود است.    
 شماره تماس : 11- 44562500 – 026

www.chaharbaagh.ir
تاریخ انتشار نوبت اول: 1403/01/21       

تاریخ انتشار نوبت دوم: 1402/01/30   

 افزایش ۲۵ تا ۳۰ درصدی قیمت

وبازهمگـرانشد خودر

مبارک باد



 آیا سهم کرسی زنان افزایش می یابد؟
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در نشست بررسی راهکارهای حفظ و ارتقای آرامش بازار
رئیسی:همهبخشهابرایثباتبازار

همکاریکنند
 رئیس جمهور بر ضرورت تلاش و همکاری بیشــتر همه بخش ها برای 
ثبات و آرامش بازار و تقویت همکاری و هم افزایی بخش های رســانه ای 
دســتگاه های دولتی برای اطلاع رســانی به مردم و تنویر افکارعمومی 

تاکید کرد.
جمعی از مدیــران حوزه های فرهنگ، اقتصاد و امنیت در نشســتی به 
ریاست آیت الله سید ابراهیم رئیسی، راهکارهای حفظ و ارتقای ثبات و 

آرامش بازار را مورد بحث و تبادل نظر قرار دادند.
رئیس جمهور در این نشست با اشــاره به تمرکز دشمن بر ناامید کردن 
مردم از طریق فضاســازی های کاذب و ایجاد نوســانات اقتصادی، بر 
ضرورت تلاش و همکاری بیشــتر همه بخش ها بــرای تقویت ثبات و 

آرامش بازار تاکید کرد.
آیت الله رئیســی تقویت همــکاری و هم افزایی بخش های رســانه ای 
دســتگاه های دولتی برای اطلاع رســانی به مردم و تنویر افکارعمومی 

را خواستار شد.

سرویس امنیتی روسیه اعلام کرد
عواملیتروریستیباوعده۱۱هزاردلاربهمسکو

حملهکردند
عوامل اصلی و میدانی حمله تروریســتی اخیر در مسکو اعتراف کردند 
که به آنها وعده داده شده بود که پس از انجام حمله و فرار به اوکراین ١١ 

هزار دلار دریافت خواهند کرد.
 ســرویس امنیت فدرال روســیه )FSB( فیلم بازجویی عوامل اصلی 

حمله تروریستی اخیر در مسکو را منتشر کرد.
در پی حمله تروریســتی ۲۲ مارس )۳ فروردین( به ســالن کنســرت 
»کورکوس« در منطقه »کراسنوگورسک« مسکو، دست کم ١۴۵ نفر 
کشته و بیش از ۵٠٠ نفر زخمی شدند. ســرویس امنیت فدرال روسیه 
روز بعد ١١ نفر را به ظن مشــارکت در این حمله تروریستی بازداشت 
کرده، به ویژه ۴ نفر متهم در فیلم منتشرشــده که با ماشین قصد فرار به 
اوکراین را داشتند. این مرگبارترین حمله تروریستی است که از اوایل 

دهه ۲٠٠٠ تاکنون در روسیه رخ می دهد.
گروه تروریستی داعش مسؤولیت این حمله مرگبار را به عهده گرفت، 
اما »الکساندر بورتینکوف« رئیس سرویس امنیت فدرال روسیه تأکید 
کرد که آمریکا، انگلیس و اوکراین نیز پشــت این حمله تروریستی قرار 

دارند و احتمالاً از عوامل داعش استفاده کرده اند.
در فیلم بازجویی منتشرشــده که از تلویزیون روســیه نیز پخش شده، 
متهمان می گویند برای این انجام این حمله و نحوه فرار آنها به اوکراین 
با فردی به نام »ســیف الله« در ارتباط بودند. مقامات امنیتی روســیه 
اعلام کردند کــه در حال حاضر به دنبال شناســایی هویــت این فرد 

هستند.

به گفته متهمان برای انجام این حمله تروریستی سیف الله به آنها اسلحه 
داد و به آنها وعده داد که پس از انجام حمله تروریستی به مناطق مرزی 
اوکراین فرار کنند و در آنجا به هر کدام از آنهــا یک میلیون روپیه )١١ 
هزار دلار( به عنوان پــاداش دریافت خواهند کــرد؛ در مرز با اوکراین، 
دو مســیر برای عاملان حمله آماده شــده بود. آنها قرار بود ماشین را 
بســوزانند و از قلمروی که توسط نیروهای مســلح اوکراین پاکسازی 

شده بود عبور کنند.

 معاون پارلمانی رئیس جمهور در نشست خبری:
برنامههفتمبرایاجرانیازبهلوایحدارد

 معاون پارلمانــی رئیس جمهور لوایح باقیمانــده از دولت های قبل که 
دولت سیزدهم آنها را تایید کرد را ١۲٨ مورد خواند و گفت: ١۳۴ لایحه 
هم در دولت سیزدهم تهیه شــده و مجموعا ۲۶۲ لایحه در این ۳۲ ماه 

در دستور کار مجلس قرار گرفت.
 سید محمد حســینی در نشســت خبری با خبرنگاران درباره رویکرد 
تعاملی دولت و مجلس گفت: در این دوره از مجلس ۶ هزار سوال توسط 
نمایندگان از وزرا مطرح که ۲۹ سوال در صحن عنوان شد و نمایندگان 

تنها از ۹ سوال قانع نشدند و به اصطلاح به وزار کارت زرد دادند.
وی با بیان اینکه در ۳۲ ماه گذشــته، ۳٠ نشســت با معاونت پارلمانی 
وزارتخانه ها داشتیم، خاطرنشان کرد: ما دانش افزایی پارلمانی را برای 
معاونت های پارلمانی انجــام دادیم تا روابط دولت و مجلس شــورای 

اسلامی تسهیل شود.
معــاون پارلمانــی رئیس جمهور به هــزار دیدار نماینــدگان مجلس 
شورای اســلامی با رئیس جمهور اشــاره کرد و افزود: وزرا ۵۷۳ مرتبه 
در کمیســیون ها، ١٠٨ مرتبه در صحن علنی مجلــس و ۲۳ بار هم در 

جلسات غیرعلنی حضور یافتند.
حســینی گفت: در این میان ١۵ استیضاح مطرح شــد که با برگزاری 
جلسات و قانع شدن نمایندگان مردم این استیضاح ها از حد نصاب افتاد 

و برخی از نمایندگان امضاهای خود را پس گرفتند.
وی با بیان اینکه ۷١ بیانیــه از مجلس در حمایــت از رئیس جمهور و 
دولت خوانده شــد، تصریح کرد: به نمایندگان توصیه کردیم نگاه شان، 

ملی باشد چراکه آنها وکیل کل ملت ایران هستند.
حســینی، تعداد کل لوایــح باقیمانــده از دولت های قبــل که دولت 
سیزدهم آنها را تایید کرد را ١۲٨ مورد خواند و یادآور شد: ١۳۴ لایحه 
هم در دولت سیزدهم تهیه شــده و مجموعا ۲۶۲ لایحه در این ۳۲ ماه 

در دستور کار مجلس قرار گرفت.
وی با بیان اینکه در دولت ســیزدهم و مجلس یازدهم لایحه محوری بر 
طرح ها در اولویت قرار داشته اســت گفت: گاهی هم طرح ها را با لایحه 
ادغام کردیم.معاون پارلمانی رئیس جمهور همچنین تحقق شعار سال 
را اولویت همه دستگاه های اجرایی دانست و گفت: روز گذشته گزارش 
مفصلی در دولت ارائه شده که چگونه می توان مردم را به مشارکت برای 

جهش تولید دعوت کرد.
حســینی با بیان اینکه مقرر شــده هر دســتگاه برنامه خود را تهیه و 
ارائه کند، یادآور شــد: برای مناطــق آزاد هم چنیــن برنامه ای برای 
ســرمایه گذاری تهیه شــده و در جزئیــات این برنامه حتی ریســک 
ســرمایه گذاری محاســبه شــده و برای ســرمایه گذار هم مشاور در 
نظر گرفته شــده اســت.وی بیان اینکه برنامه هفتم توسعه برای اجرا 
به تعدادی لوایح نیاز دارد گفت: دولت منتظر اســت تــا لایحه برنامه 
هفتم ابلاغ شــود تا لایحه هــای لازم را تهیه کنیم.معــاون پارلمانی 
رئیس جمهور با بیان اینکــه برنامه دولت ســیزدهم، لایحه محوری و 
طرح محوری است اما چون دولت به خوبی فعالیت می کند، نمایندگان 
مجلس پذیرفتند که در این مســیر، به  لوایح دولــت که عملا می تواند 
کارشناسی تر هم باشد، عنایت کنند و اولویت لوایح را بپذیرند، گفت: از 

این رو در دولت و مجلس لایحه محوری مقدم بوده است.

تریبون

فرمانده کل ارتش گفت: شهید صیاد شیرازی به دنبال 
هم افزایی و همگرایی بود تا با همکاری بهترین نتیجه 

را در میدان کسب کند.
 سرلشکر سید عبدالرحیم موسوی فرمانده کل ارتش 
در همایش علمی اندیشــه های دفاعی نظامی سپهبد 
شــهید علی صیاد شــیرازی صبح امروز در دانشــگاه 
فرماندهی و ستاد ارتش برگزار شد طی سخنانی اظهار 
داشــت: واقعیت این اســت که ما به گسترش فرهنگ 
شهادت سخت نیازمند هستیم به دلیل اینکه شهادت 

برنده ترین سلاح ما در برابر ظلم و ستم است.
وی ادامه داد: الگو ســازی و الگو گیــری بحث دیگری 
اســت که باید به آن توجه کنیم زیرا شــهدا الگو های 
بسیار خوبی و قابل دست رسی برای جامعه ما هستند، 
من معتقدم شهید صیاد شیرازی دارای مکتب است و 
مکتب آن بسیار بالاتر از مســائل نظامی و دفاعی است 

و وقتی به ســیره و عملکرد او نگاه می کنیم 
می بینیم کــه جامعه ما و بویژه مســؤولان 
بســیار نیازمند این مکتب و فرهنگ هستند 
که اگر این فرهنگ و الگو گیری درست انجام 
می شد شاید بسیاری از مشکلات امروز را در 

کشور نداشتیم.
فرمانده کل ارتــش تصریح کرد: وقتی رفتار، 

ســیره و عملکرد شــهید صیاد را مطالعه می کنید به 
خدا باوری، دین محوری، تقوا، خودســازی، نظام مند 
بودن و بــا برنامه حرکت کردن و خســتگی ناپذیری و 
حرکت علمی، شــجاعت و هم افزایی و وحدت طلبی 
را در رفتار او می یابید.سرلشکر موسوی گفت: سپهبد 
صیاد شــیرازی به دنبال هم افزایی و همگرایی بود تا با 

همکاری بهترین نتیجه را در میدان کسب کند.
وی خدا باوری و حرکت در جهت رضای خداوند متعال 

را ویژگی بارز رفتار شــهید صیاد شــیرازی 
اعلام کرد و گفت: او به گره گشــا بودن نماز 
اول وقت باور داشت و به شــدت به این مهم 
پایبند بود. شهید صیاد همه برنامه های خود 

را بر اساس نماز و زمان نماز تعیین می کرد.
فرمانده کل ارتش تصریح کــرد: اگر صفات 
مؤمن از نگاه حضرت امام علی )ع( را مد نظر 
داشته باشید می بینید که شهید صیاد الگوی مسلم از 

یک مؤمن از منظر امام علی ع بود.
سرلشــکر موســوی، زمان و عمر را مهمترین سرمایه 
انسان دانست و گفت: شهید صیاد شیرازی برای لحظه 
لحظه عمر ج خود برنامه داشــت و آماده پاسخگوی در 

پیشگاه خداوند متعال برای این سرمایه عظیم بود.
وی خاطر نشان کرد: همه ما مسؤولان باید شهید صیاد 
شــیرازی را الگو قرار داده و برای لحظــه لحظه دوران 

مسؤولیت خود برنامه داشته باشیم و آماده پاسخگوی 
در پیشگاه پروردگار و ملت ایران باشیم.

سرلشکر موسوی شــهید صیاد شــیرازی را یکی از با 
دانش ترین افسران ارتش دانســت و گفت: زمانی که 
دوران مســئولیت این شــهید بزرگــوار را در جنگ 
مطالعه می کنیم اســتفاده از علــم و دانش را در لحظه 
لحظه مدیرت او مشــاهده می کنیم. او منافع جمعی را 
بر منافع فردی اولویت می داد.فرمانده کل ارتش گفت: 
شهید صیاد شــیرازی برای رضای خداوند فکر و عمل 
می کرد و برای رضای پروردگار همه تلاش خود را بهکار 
می گرفت.وی شــجاعت را یکی دیگــر از ویژگی های 
شــهید صیاد شــیرازی اعلام کرد و گفــت: چیزی به 
عنوان ترس در وجود شــهیاد صیاد وجود نداشت اما 
بر حفاظت از نیروها و درســت هزینه کردن سرمایه ها 

تاکید داشت.

ارتش

خریــدار   ســتاد انتخابــات کشــور 
اســامی نامزدهای مرحلــه دوم انتخابات 
دوازدهمین دوره مجلس شــورای اسلامی 
را اعلام کرد که از بین ۹٠ نامزد برای کسب 
۴۵ کرســی در مجلس دوازدهم، شــاهد 
حضور ۷ کاندیــدای زن از اســتان تهران 
هســتیم؛ باید دید در دور دوم چه تعداد از 

زنان به مجلس راه می یابند؟
 با اعــلام نتایــج نهایــی شــمارش آرای 
انتخابــات مجلــس  دوازدهمیــن دوره 
شورای اســلامی در ۲٠٨ حوزه انتخابیه در 
اسفندماه سال گذشته از بین ۲۴۵ نامزد راه 
یافته به مجلس دوازدهم ١١ زن توانسته اند 
آرای لازم را برای حضور در بهارستان کسب 
کنند که این منتخب زنان از ۹ اســتان و ١١ 

حوزه انتخابیه هستند.
البته از این ١١ منتخب زن راه یافته به خانه 
ملت در مجلس دوازدهم ، برای اولین بار از 

استان تهران و حوزه انتخابیه زرتشتیان یک 
زن راهی بهارستان شد و با احتساب مجلس 
دوازدهم اســتان های مازندران و هرمزگان 
هم برای نخســتین بار از حــوزه انتخابیه 
)بندرعباس، قشم، ابوموســی، حاجی آباد 
و خمیر( و )ســاری و میان دورود( زنان در 

مجلس آینده صاحب کرسی شدند.
از بیــن ١١ منتخــب زن راه یافتــه بــه 
بهارســتان دوازدهم، ســارا فلاحی از ایلام 
حوزه انتخابیــه )ایوان، چــرداول، مهران، 
ملکشــاهی، ســیروان، هلیــلان وچوار(، 
فاطمه محمد بیگی از حوزه انتخابیه )آبیک 
و البرز(، فاطمه مقصــودی از حوزه انتخابیه 
)بروجرد( و الهام آزاد از حوزه )نایین و خور و 
بیابانک( از نمایندگان فعلی مجلس یازدهم 
هستند که بار دیگر به خانه ملت راه یافتند. 
زهرا ســعیدی نمایند مجلس دهم این بار 
هم از حوزه انتخابیــه مبارکه اصفهان راهی 

مجلس دوازدهم می شود
۶ منتخب زن نیز از چهره های جدید و تازه 
نفس پارلمان محســوب می شــوند. »زهرا 
خــدادی« و »مریم عبداللهــی« به ترتیب 
از حــوزه انتخابیه ملکان و میانه از اســتان 
آذربایجان شرقی، »شــهین جهانگیری« 
از حوزه انتخابیه ارومیه اســتان آذربایجان 

غربی، »عالیــه زمانی کیاســری« از حوزه 
انتخابیــه ســاری و میان دورود از اســتان 
مازندران، »فاطمه جراره« از حوزه انتخابیه 
)بندرعباس، قشم، ابوموســی، حاجی آباد 
و خمیر( و »بهشــید برخوردار« نخستین 
منتخب زن از اقلیت های دینی و مذهبی در 

مجلس دوازدهم شناخته می شوند.
در مرحلــه دوم انتخابات هــم فقط هفت 
نامزد زن از حوزه انتخابیه تهران با یکدیگر 
رقابــت می کنند کــه عبارتند از: ســمیه 
رفیعی، زینــب قیصــری و ریحانه اخلاقی 
)فهرســت امناء(، زهره السادات لاجوردی 
)فهرست شــورای ائتلاف( زهره طیب زاده 
نوری )فهرســت شــورای ائتلاف(، سمیه 
گلپور چمرکوهی )فهرست شورای وحدت( 
و فاطمه قاسم پور )فهرست شورای ائتلاف( 
با این حال در ۲١ اردیبهشــت ماه مشخص 
می شود که آیا سهم کرسی زنان در مجلس 

آینده افزایش پیدا می کند؟
تاکنــون در ١١ دوره مجلــس شــورای 
اســلامی، ۷٨ زن موفــق به کســب ١١١ 
کرســی در دوره هــای مختلف شــده اند و 
حوزه انتخابیــه تهران، ری، شــمیرانات، 
اسلامشــهر و پردیس با داشتن ۵۷ کرسی 
زن در دوره های مختلف مجلس، رکورددار 
حضور زنان است. در واقع تهران در سه دوره 
نخســت مجلس یکه تاز حضــور بانوان در 
مجلس بــود و از دوره چهارم نمایندگان زن 
از حوزه های انتخابیه دیگــر نیز راهی خانه 
ملت شــدند، در عین حال حــوزه انتخابیه 
تهران در دوره های دهم با کســب ٨ کرسی 
بیشترین سهم را داشت و سپس در مجلس 
پنجم ۷ کرســی و مجلس ششم و هفتم در 
هر دوره ۶ کرســی و در مجلس یازدهم هم 
چهار کرســی در اختیار بانوان قرار گرفته 

بود.

کانــال ١۲ تلویزیون رژیم صهیونیســتی به  خریدار 
تازگی نتایج جدیدترین نظرســنجی انجام شده از سوی 
این شــبکه را اعلام کرد کــه در آن نتانیاهــو وضعیت 
بغرنجی دارد. براســاس جدیدترین نظرســنجی کانال 

١۲ تلویزیون رژیم صهیونیســتی، فقــط ١۴ درصد از 
اسرائیلی ها مطمئن هستند که کابینه این رژیم به اندازه 

کافی برای آزادی زندانیان تلاش می کند.
همچنیــن ۴۹ درصد از جامعه صهیونیســتی معتقدند 

که نتانیاهو تصمیمــات خود را با انگیزه های سیاســی 
می گیرد.

۵٠ درصد از اســرائیلی ها نیز معتقدند که انتخابات باید 
به زودی برگزار شود که این مســاله به معنای استعفای 

نتانیاهو از نخست وزیری و یا برکناری وی خواهد بود.
در ادامه این نظرســنجی اعلام شــده کــه ۴۹ درصد از 
جامعه صهیونیســتی بر این باورند که نتانیاهو مسئول 

تنش با رئیس جمهور آمریکا است.

سرلشکرموسوی:شهیدصیادشیرازیبهدنبالهمافزاییوهمگراییبود

نفیسه عبدالهی  وزیر خارجه کشورمان 
گفت: ابتکار ســلطان عمــان همچنان به 
عنوان یک ابتکار مورد توجه در دســتورکار 
گفت وگوهــای اینجانب و همتــای عمانی 

قرار دارد.
 »حسین امیرعبداللهیان« وزیر امور خارجه 
جمهوری اســلامی ایران در نشست خبری 
مشترک با بدر البوســعیدی همتای عمانی 
خود در مســقط گفت: حمله تروریستی و 
موشکی رژیم اســراییل به ساختمان بخش 
کنسولی ســفارت ایران در دمشق صفحه 
جدیــدی از جنگ افروزی هــای این رژیم 
و تلاش برای توســعه جنــگ در منطقه و 
کشــیدن پای دیگران به درگیری و جنگ 

بیشتر در منطقه است.
وزیر خارجــه همچنین اظهار داشــت: به 
محض وقوع این اقدام تروریستی و شهادت 
مستشــاران نظامی ایران و جمعی از اتباع 
سوریه اقدامات و تصمیمات لازم در نشست 
شــورای عالی امنیت ملی ایران به ریاست 
رییس جمهور و رییس شورای عالی امنیت 

ملی اتخاذ شد.
امیرعبداللهیان گفت: پیام شفاف و روشنی 
از طریق ســفارت ســوئیس به کاخ سفید 
ارسال شــد. آمریکا نمی تواند از مسؤولیت 
خود در حمایت کامل و مطلــق از جنایات 
جنگی ترکیبی اسراییل شــانه خالی کند.

وزیــر خارجه همچنیــن گفت کــه ایران 
جزیره بزرگ ثبات و امنیت در منطقه غرب 

آسیاست.
امیرعبداللهیــان افــزود: ایــران هرگــز 
اجــازه نخواهد داد امنیت ملی این کشــور 

خدشه دار شود.
وی همچنیــن در بخــش دیگــری از این 
نشســت بــا بیــان اینکــه نسل کشــی و 
بحران انســانی در غزه مــورد توجه جدی 
ایــران و عمان اســت، افــزود: کمک های 
انسان دوستانه از تمامی مسیرها به سراسر 
غزه باید بدون اتلاف وقت ارســال شــود. 
از تلاش های ســلطنت عمــان در حمایت 
از مــردم فلســطین و مخالفت بــا تداوم 
نسل کشــی و پذیــرش تعــدادی از زنان و 
کودکان غــزه در بیمارســتان های عمان 

صمیمانه تشکر می کنیم.

رژیم صهیونیستی در باتلاق غزه 
گرفتار شده است

رییس دســتگاه دیپلماســی ادامه داد: در 

شــرایطی وارد هفتمیــن ماه تجــاوزات و 
جنایات جنگی ترکیبی رژیم صهیونیستی 
در غــزه و کرانه باختری هســتیم که رژیم 
صهیونیستی به معنای واقعی در باتلاق غزه 

گرفتار شده است.
امیرعبداللهیــان اضافــه کرد: ایــن رژیم 
اشغالگر از دستیابی به کوچک ترین اهداف 

خود در غزه کاملًا عاجز مانده است.
وی گفت: این رژیم سیاست جنگ افروزی 
و توسعه جنگ در منطقه را دنبال می کند. 
امیدوار است همواره از حمایت کامل آمریکا 
در جنگ افروزی های خود برخوردار خواهد 

بود.
وزیر خارجه همچنین درباره وضعیت یمن 
بیان کرد: در موضوع یمن ضمن قدردانی از 
تلاش های دولت نجات ملــی در حمایت از 
مردم مظلوم و مقاوم غــزه، از تلاش ها برای 
رســیدن به توافق سیاســی بین صنعاء و 

ریاض خرسندیم.
امیرعبداللهیــان ادامــه داد: همــواره در 
موضوعات مهم منطقــه ای و بین المللی با 
وزیر خارجه ســلطنت عمان در مشــورت 
و تبــادل نظــر هســتیم و از تلاش هــای 
خیرخواهانــه و حکمــت آمیــز ســلطان 
عمان در راســتای تقویت و نیرومندسازی 
گفت وگوهــای منطقــه ای و بیــن المللی 

صمیمانه قدردانی می کنیم.
وزیر خارجه در این نشســت ضمــن ابراز 

خرســندی از حضور در مســقط گفت: در 
روزهای پایانی ماه رمضان حامل سلام های 
گرم دولت و ملت ایران بــرای دولت و مردم 

کشور همسایه عمان هستیم.

مصم به اجرای موافقتنامه چهارجانبه 
ایران، عمان، ترکمنستان و ازبکستان 

هستیم
وزیر خارجه بیان کرد: سفر امروز اینجانب به 
مسقط در راستای تداوم مشورت های بسیار 
مهم با برادرم آقای بدر البوسعیدی است. در 
ترکیب هیأت همراه من عــلاوه بر مدیران 
ارشــد وزارت خارجــه جــلال زاده رییس 

کمیسیون امنیت ملی نیز حضور دارند.
وی افزود: در راســتای دیدارهــا و توافقات 
رؤسای عالی دو کشــور آقای سلطان عمان 
و آقای رییســی شاهد پیشــرفت فزآینده 
مناسبات ایران و عمان در تمامی زمینه های 

مورد توافق هستیم.
رییس دســتگاه دیپلماســی ادامه داد: به 
عنوان نمونه حجم تبادل تجاری دو کشــور 
به ویژه در چارچــوب همکاری های تجاری 
بخش خصوصی به بیش از دو و نیم برابر در 

یک سال گذشته ارتقا یافته است.
امیرعبداللهیان اضافــه کرد: اجرایی کردن 
کریدور شمال - جنوب از جمله موضوعات 
مهم مورد توجه دو کشــور است. دو طرف 
مصمم هســتیم موافقتنامــه چهارجانبه 

ایران، عمان، ترکمنســتان و ازبکستان که 
در بردارنده منافع مشــترک ماست هر چه 

سریع تر به مرحله اجرا برسد.
وی گفت: همکاری های راهبردی را به نفع 
همکاری دسته جمعی در منطقه می دانیم. 
ایران معتقد اســت که تقویت و تحکیم هر 
چه بیشتر مناســبات با کشورهای همسایه 
به ثبات، امنیت و توســعه بیشــتر منطقه 
کمــک می کند.وزیر امور خارجه با اشــاره 
بــه چالش های موجــود در منطقــه بیان 
کرد: مسایل و مشــکلات موجود در منطقه 
نیازمند همکاری هــا و راه حل های جمعی 

منطقه ای است.
وی گفــت: از عمــان در راســتای تقویت 
همکاری های منطقه ای و بین المللی تشکر 

می کنم. 
رییس دســتگاه دیپلماســی ادامــه داد: 
همچنین از تلاش ها و ابتکار سلطان عمان 
در کمــک به لغــو تحریم هــای یکجانبه و 
غیرعادلانه آمریکا علیه ایران سپاسگزاری 
می کنم. ابتکار ســلطان عمان همچنان به 
عنوان یک ابتکار مورد توجه در دســتورکار 
گفت وگوهــای اینجانب و همتــای عمانی 

قرار دارد.
وزیــر خارجه ایران با اشــاره بــه اظهارات 
همتای عمانی گفت: نسل کشــی و بحران 
انســانی در غزه مــورد توجه جــدی ما در 
گفت وگوهاست. ایران و عمان متفقا در این 

خصوص هم نظر هســتند که جنگ و نسل 
کشی در غزه باید هر چه ســریع تر متوقف 

شود.

پیگیری های جدی برای اجرای 
توافقات دو جانبه ایران و عمان داریم

در ادامــه بدر البوســعیدی وزیــر خارجه 
عمــان نیز در این نشســت خبــری ضمن 
خیرمقدم به همتای ایرانــی و هیأت همراه 
گفت: خوشــحال هســتیم در ماه رمضان 
از شــما اســتقبال می کنیم. فرصت خوبی 
اســت که رایزنی ها را درباره همکاری های 
دوجانبه ادامه دهیم برای گســترش روابط 
که بر اساس حسن همجواری و تلاش های 
مشــترک دو کشــور اســت به صورتی که 
منفعت آن برای هر دو ملت همسایه و برادر 
باشد.وی گفت: یکســری توافقنامه بین دو 
کشور است که تلاش می کنیم بر آن اساس 
همکاری هــای اقتصــادی خود را بیشــتر 
کنیم. پیگیری های مجدانــه ای برای اجرا 
کردن این توافقنامه ها انجــام می دهیم. از 
فرصت دیدار با وزیر خارجه ایران اســتفاده 
می کنیم کــه رایزنی هــا و هماهنگی های 
بیشــتری در خصوص تحــولات منطقه و 
نحوه کار و عمل برای ایجاد آرامش و کاهش 
تنش ها در منطقه داشته باشیم و در تلاش 
هســتیم راه حل های مختلف را برای نزاع ها 

در منطقه پیدا کنیم.
وزیر خارجه عمان افزود: بدون شک مسأله 
اساسی که در حال حاضر ذهن ما را به خود 
مشــغول داشــته، برادران ما در فلسطین 
است و رنج و درد و مشــکلات انسانی که در 
آنجا شاهد هســتیم که جهان نیز شاهد آن 
اســت که نتیجه تداوم تجاوز نظامی رژیم 

صهیونیستی علیه مردم غزه است.
بــدر البوســعیدی بیــان کــرد: موضع ما 
مشــخص اســت. گزینه ای جز یک راه حل 
جامــع بــرای مســأله فلســطین نداریم. 
گزینه ای که همــه مقــررات بین المللی و 
قطعنامه های شورای امنیت نیز بر آن صحه 
می گذارد و هیچ راهی جز تشــکیل دولت 
فلســطین در مرزهای ١۹۴٨ بــا پایتختی 
قدس شــریف نیســت.وی گفت: از طریق 
رایزنی ها با برادران در منطقه به دنبال صلح 
در این منطقه هســتیم که باعث شکوفایی 
کشورهاست. به رایزنی های خود برای توقف 
این جنگ ادامــه می دهیم و امیــدوارم به 

نتایج مطلوب در این خصوص برسیم.

زمزمهانتخاباتزودهنگام
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رییس اتحادیه بنکداران مواد غذایی:
برنج،شکروروغنباقیمتهایدولتیبهوفور

دربازارعرضهشدهاست
 رئیس اتحادیه بنکــداران مواد غذایی گفت: در ســال جدید کالاهای 
اساسی از جمله برنج، شــکر و روغن در بازار به وفور تامین است و نه تنها 
کمبودی در این زمینه ها نداریم؛ بلکه با نرخ های دولتی عرضه می شود.

»رضا کنگری« در خصوص وضعیت عرضــه کالا و مواد غذایی در بازار، 
اظهار داشــت: در حال حاضر شــکر با قیمت ۲۶ هزار و ٨٠٠ تومان در 
اختیار خرده فروشــی ها قرار می گیرد و با نرخ ۲٨ هزار تومان به دست 

مصرف کننده نهایی می رسد و هیچ افزایش قیمتی در شکر نداریم.
وی افزود: اخیراً برخی فروشــندگان اقدام به افزایش قیمت شکر با نرخ 
کیلویی ۳۹ هزار و ۶٠٠ هــزار تومان کرده بودند که بــا افزایش حجم 

توزیع شکر در بازار، قیمت ها در حالت بازگشت به قبل است.
رئیس اتحادیه بنکداران مواد غذایی گفــت: روغن خوراکی نیز در بازار 
به وفور تامین است و کمبودی نداریم و این کالا نیز طبق روال گذشته به 

دست مصرف کنندگان می رسد.
کنگری با بیان اینکه وضعیت بازار برنج ایرانی و خارجی مطلوب است، 
ادامه داد: برنج خارجی در حال تامین است و هیچ افزایش قیمتی در این 
بخش نداریم؛ به طوری که برنج پاکستانی ۳۵ هزار تومان و برنج هندی 

۳٨ هزار تومان به دست مصرف کنندگان می رسد.
وی با اشاره به اینکه در برنج ایرانی اندکی افزایش قیمت داشته ایم، بیان 
کرد: تجار و واردکنندگان ملزم شده اند، واردات برنج خارجی را منوط به 
خرید برنج ایرانی انجام بدهند، یعنی به ازای واردات هر ۲ کیلوگرم برنج 

خارجی یک کیلوگرم برنج ایرانی از کشاورزان داخلی خریداری کنند.
رئیس اتحادیه بنکداران مواد غذایی تصریح کرد: همین امر باعث شده 
که برنج ایرانی به ویژه برنج پرمحصول افزایــش قیمت پیدا کند؛ یعنی 
قیمت هر کیلوگرم برنج ایرانی هاشمی درجه یک به ١١٠ تا ١۲٠ هزار 

تومان و برنج پرمحصول به ۵۵ تا ۶٠ هزار تومان رسیده است.
کنگری گفت: این افزایش قیمت بیشتر مربوط به برنج های پرمحصول 
شمال کشور است که از زمانی که شــرکت های بزرگ وارد بازار خرید 
شده اند میزان محصول در انبارهای شمال کشــور کاهش پیدا کرده؛ 

بنابراین این مسئله باعث نوسان قیمت برنج ایرانی شده است.
وی تاکید کرد: تا زمانی کــه دولت تغییری در نرخ کالاهای اساســی 
اعمال نکند، این کالاها با قیمت های قبل در بازار عرضه خواهد شــد و 

هیچ افزایش قیمتی در بخش بنکداری ها نخواهیم داشت.

معاون وزیر جهاد کشاورزی:
عآبزیپروریشناسنامهدارمیشود مزار

رییس سازمان شیلات ایران از شناسنامه دار شدن مزارع آبزی پروری 
خبرداد و گفت: با توجه به شــعار ســال جدید، تمامــی فعالیت های 
کشــاورزی، مردمی محسوب می شود و لازم اســت مشارکت مردم از 

محل تصمیم سازی خوشه تولید و بازاررسانی دیده شود.
به گزارش وزارت جهاد کشــاورزی، سید حسین حسینی درباره تحقق 
شــعار ســال جدید مبنی بر جهش تولید و مشــارکت مردمی افزود: 
علاوه بر افزایش تولید، باید به مولفه هایــی چون پایداری، تاب آوری و 

خوداتکایی با مشارکت مردم توجه شود.

معاون وزیر جهاد کشــاورزی در امور شــیلاتی اظهارداشت: در برنامه 
داریم که با مشــارکت بهره بــرداران، همکاران مردمــی ترویج) گروه 
همت( و تشکل های مرتبط از اردیبهشــت ماه سال جاری، شناسنامه 

دار کردن مزارع آبزی پروری را آغاز کنیم.
حسینی به جذب سرمایه گذاری در حوزه شیلات و آبزی پروری اشاره 
کرد و گفت: جذب ســرمایه در ســال گذشــته رقمی معادل ۲٠ هزار 

میلیاردتومان بود که ۹۵ درصد آن از آورده مردمی بود.
وی تصریح کرد: این ســرمایه گذاری از ۲.۲ همت بــه ١١.٨ همت در 
سال ١۴٠١ رسید و در ســال گذشــته رکورد ۲٠ هزار همتی را پشت 
سرگذاشت که این اعداد نشــانگر آن است که مشارکت مردمی خواهد 

توانست انقلاب بزرگی در حوزه آبزی پروری داشته باشد.
رییس سازمان شیلات ایران از تبدیل ١۵ هزار چاه کشاورزی به مزارع 
آبزی پروری خبر داد و گفت: حدود ۵٠٠ هزار چاه کشاورزی در کشور 
وجود دارد و از آنجایــی که مطابق پیش بینی های ســازمان خواروبار 
جهانی، آب، کالای یک بار مصرف نیســت در برنامــه داریم که تا پایان 
ســال جاری ١۵ هزار چاه کشــاورزی را به مزارع آبزی پروری تبدیل 

کنیم که بدین ترتیب، میزان تولید ١٠٠ هزار تن افزایش خواهد یافت.

 افزایش ۲۵ تا ۳۰ درصدی قیمت
وبازهمگرانشد خودر

رییس اتحادیه خودروی تهران گفت: با ورود به ســال جدید قیمت ها با 
توجه به افزایش نرخ دلار حدود ۲۵ تا ۳٠ درصد نســبت به انتهای سال 

١۴٠۲ افزایش یافته است.
اســد کرمی رئیس اتحادیــه دارندگان نمایشــگاه ها و فروشــندگان 
خودروی تهران اظهار کرد: از دو هفته قبل از عید بازار خودرو نســبت 
به قبل نیز در رکود بیشــتری فرو رفت. بعد از عید نیز به دلیل افزایش 
قیمت مجددی که روی خودروها در بازار آزاد اعمال شــد باز هم رکود 
سنگین تر شد به شــکلی که می توان گفت در حال حاضر خریداری در 
بازار وجود ندارد و رکود بر بازار حاکم اســت.وی افزود: قبل از عید تورم 
نسبی داشتیم که موجب شــد قیمت انواع خودرو بین ١٠ تا ١۵ درصد 
افزایش یابد؛ در ادامه اما قیمت ها دوباره حدود ١٠ درصد کاهش یافت. 
با ورود به ســال جدید قیمت ها با توجه به افزایش نرخ دلار حدود ۲۵ تا 

۳٠ درصد نسبت به انتهای سال ١۴٠۲ افزایش یافته است.
رئیس اتحادیه دارندگان نمایشگاه ها و فروشــندگان خودروی تهران 
اضافه کرد: نمی توان پیش بینی کرد که قیمت خودرو به چه سرنوشتی 
دچار می شــود زیرا با توجه به نرخ دلار قیمت خودرو نوسانی می شود؛ 
در حــال حاضر به دلیــل افزایش قیمــت دلار، خودروهــای داخلی، 

مونتاژی و حتی وارداتی با گرانی مواجه شده اند.
وی در مورد وضعیت عرضه خودرو با بیان اینکه خودروســازان جوابگو 
نیستند، اظهار کرد: خودروسازان در تحویل خودرو به متقاضیان تأخیر 
دارند و در مقاطعی هم شــاهد بودیم که برای حفظ آرامش بازار طرح 
تبدیل را پیش کشیدند در حالی که اغلب متقاضیان پول به اندازه کافی 

برای پرداخت جهت خرید خودروی ارتقا یافته ندارند.
کرمی با بیان اینکه واردات خودرو به اندازه کافی عملیاتی نشــد، گفت: 
در حال حاضر کنترلی روی کیفیت خودروهای داخلی نیست و کشته 
شــدن ٨٠٠ نفر در جاده ها در ســفرهای نوروزی، بیانگر همین پایین 
بودن کیفیت خودرو اســت. در حالی که اگر رقابت باشد، واردات انجام 
شود و کیفیت خودروها کنترل شــود این حجم از خسارت روی دست 
کشــور نمی ماند. با واردات خودرو و افزایش نظارت بر خودروســازان 

می توان از این خسارات جلوگیری کرد.

بازار

خریدار  رئیس ســازمان ملی استاندارد 
ضمن بیــان اینکه تا شــهریور ١۴٠۳ برای 
ارتقای اســتاندارد نیســان آبــی فرصت 
داده ایم، در پاسخ به توقف تولید خودروهای 
غیراستاندارد در ســال جاری گفت: اجازه 
دهید نوید توقف ندهــم، بلکه امید اصلاح، 

بهبود، شکوفایی و تغییر رویه را بدهم.
 مهدی اســلام پناه با بیان اینکه رتبه  کشور 
در نظام اســتاندارد ســازی جهانی در دو 
سال گذشــته صعود داشته و به رتبه  بیستم 
رسیدیم، اظهار کرد: نظام استاندارد سازی 
جهانی نظامی اســت که ١۶٨ کشور دنیا به 
عضویت آن درآمدند و در دو ســال گذشته 
طی دو مرحله صعود، ایران به رتبه  بیســتم 
ارتقاء پیدا کرده اســت. البتــه این رتبه در 
آسیا پنجم است. چهار کشــور اول در آسیا 
شامل چین، ژاپن، کره جنوبی و هند است.  

وی درباره مصوبات دو جلســه شورای عالی 
استاندارد که در سال جاری برگزار شده نیز 
گفت: از اهم این مصوبــات عمل به تکلیف 
قانون هــوای پاک توســط ســازمان ملی 
استاندارد بوده است. سازمان ملی استاندارد 
شاید تنها دستگاهی که نمره  مطلوب و قابل 
قبول صد درصدی در اجــرای قانون هوای 
پاک داشته است. شــش بند اصلی قانون بر 
عهده سازمان بوده که کاتالیست یا کالیبره 
بودن جایگاه های ســوخت در معاینه های 
فنی یا خود استانداردسازی نفت گاز، نفت 
کوره و غیره مســائل بر زمین مانــده بود. 
قانــون هوای پــاک ســال ١۳۹۶ تصویب 
شده بود و استاندارد ســال ١۴٠١-١۴٠۲ 
مصوبات و تکالیف قانونی را صد درصد اجرا 
کرد.اســلام پناه ادامه داد: شــورا در موارد 
دیگری مثل بحث کم فروشی هم مصوباتی 
داشت. بر همین اســاس اواخر بهار ١۴٠١ 
عدد کم فروشــی۴١.۳۷ درصد، بود که به 
کمک مصوبات مربوط به خالص فروشی در 
شورای عالی استاندارد و پیش بسته بندی 
و بســته بندی، در آمار ســه ماهه زمستان 
١۴٠۲، کم فروشــی به ١۷.٨ درصد کاهش 

پیدا کرده است.
این مقام مسئول در ادامه با بیان اینکه تایید 
نوع خودروها که اصطلاحــا در ادبیات فنی 
به آن می گویند تــی ای دادن به خودروها، 
وظیفه سازمان ملی استاندارد است، گفت: 
دو سال گذشــته تایید نوع ها را به خودروها 
سه ساله داده می شد، اما در حال حاضر این 

موضوع به ســه ماه تقلیل داده شده است. 
چون دلیلی ندارد که یــک تاییدیه ای را به 
یک واحد تولیدی بدهیم و بگوییم شما سه 
ســال بعد دوباره برای تمدیــد اقدام کنید. 
با این کار هم توانســتیم منابــع زنجیره را 
مدیریت کنیم و این نظــم پذیری را به خود 
واحــد تولیدی بدهیــم تا زنجیــره تامین 
مشخص شــود. به مرور به این رسیدیم که 
تعداد زیادی از خودروها سرشــار از عیوب 
پرتکرار هســتند. این در حالی است که ما 
اطمینان حاصل کنیم خودرو اگر آپشــنال 
نیســت، اما حداقل هــا را دارد. بنابراین به 
این جمع بندی رســیدیم که تعــدادی از 
خودروهای ســواری از مــدار تولید خارج 

شود.
رئیس ســازمان ملی اســتاندارد با اشــاره 
به توقف تولید پژو ۴٠۵، ســمند، تیبا یک 
و دو، تصریح کرد: در دو ســال گذشته یک 
عدد دورقمی ابطال تعلیــق و مجوز جدید 
را در تی ای خودرو داشــتیم، چون ســبد 
وسیع اســت و آنچه که خیلی دیده می شود 
خودروهای پرتیراژ است، اما خودروهای کم 
تیراژ هم از نوع ســواری، تجاری، سنگین و 

خودروهای کار زیاد است.
اسلام پناه در پاســخ به اینکه آیا امسال هم 
تولیــد خودروهای غیراســتاندارد متوقف 
می شــود؟ گفت: اجازه دهیــد نوید توقف 

ندهم، بلکه امید اصلاح، بهبود، شکوفایی و 
تغییر رویه را بدهم.

وی در پاســخ به اینکه آیــا در حال حاضر با 
نظارت ســازمان ملــی اســتاندارد، همه 
خودروهایی که تولید می شــود استاندارد 
ایمنی روز دنیــا را دارد؟ تصریح کرد: تمام 
تلاش این نظام بر این است که این موضوع 
اطمینان حاصل کند. بحث این اســت که 
تولیدکننــده بایــد مقررات فنــی تولید و 
مقررات فنی نهادهایــی که به تولید نظارت 
دارند را رعایت کند. امــا گرفتار عارضه ای 
هســتیم که بنگاه هــا به اســتانداردهای 
داخلی هــم پایبند نیســتند. از طرف دیگر 
این موضوع بازیگران زیادی دارد که شــاید 
بیرونی ترین بازیگر در این منظومه سازمان 

ملی استاندارد باشد.
رئیس سازمان ملی استاندارد با بیان اینکه 
مسئولیت کیفیت در وهله  اول به  عهده خود 
تولید کننده است، گفت: اســتانداردهای 
بین المللــی دنیا، اســتانداردهای متعالی 
هســتند. من اگر الان بگویم که مــا آنها را 
رعایت می کنیــم، مصرف کننده  می گوید 
اگر رعایــت می کنید پس این چیســت که 
من مصرف می کنم؟ من باید آنچه که شرط 
عقل و انصاف اســت رعایت کنم و راستگو 
باشــم و نمی توانم در هر حوزه ای ادعا کنم. 
برای مثــال نرخ کیفیت صنایــع غذایی در 

کشــور از نگاه مردم مقبولیــت بالای ۷۵ 
درصــد دارد و در حال رقابت با دنیا اســت. 
بعضی از صنایعی که عموما مورد گله مردم 
است هم انتهای جدول هســتند که نشان 

می دهد قضاوت، قضاوت درستی است.

چرا رنگ نیسان آبی تغییر نمی کند؟
وی در ادامه درباره دلیل تداوم تولید نیسان 
وانت زامیاد، با وجود فاصله با استانداردهای 
دنیا، تصریح کــرد: علاقه  تولیــد کننده به 
تولید این محصول خیلی زیاد است و علاوه 
بر این هنــوز در فرجه مهلــت قانونی برای 
اصلاح هستند. ســازمان ملی استاندارد تا 
شــهریور ١۴٠۳ به این شرکت فرصت داده 
و در این مدت هم اصــلاح و بهبودهایی در 
آن شکل گرفته است. بنابراین این خودرو، 
خودروی ســه چهار ســال پیش نیســت. 
پلتفرم و بن ســازه ی خودرو یک بن سازه ی 
۵۶-۵۷ ساله است و اصولا تولیدکنندگان 
علاقه و چسبندگی به این بن سازه ها دارند، 
اما بحث سازمان ملی استاندارد این است که 
اگر اصرار بر تولید هست، استانداردها ارتقاء 
پیدا کند. به  هر حال درگیر هستیم و تلاش 
می کنیم هم حق مصرف کننده ادا شــود و 

هم تولید متوقف نشود.
اســلام پناه با حضــور در برنامــه صف اول 
درباره دلیل تغییر نکردن رنگ نیســان آبی 

نیز گفت: تولیدکننده معتقد است این رنگ 
آپشن آن و شــناخته شــده و به نوعی برند 
خودرو است.رئیس سازمان ملی استاندارد 
درباره وعده استانداردســازی ١٠٠٠ قطعه  
خودرو تا پایــان ١۴٠۲، گفت که این وعده 

محقق شده است.
این مقام مســئول درباره  استاندارد پوشاک 
نیز گفت: یکــی از مصوبات شــورای عالی 
استاندارد همین استاندارد پوشاک  سلامت 
محور اســت. باید اطمینان بخشی و نشانه 
گذاری پوشــاک انجام و مشــخص شــود 
پوشاک کجا تولید شده و جنس آن چیست. 
چراکه پوشــاک در مواجهه با پوست ممکن 
است انواع بیماری ها و مشــکلات پوستی 
و ســلامتی را ایجاد کند. در این حوزه یک 
کار پژوهشــی در هســته های پژوهشــی 
پژوهشگاه استاندارد ســازمان رقم خورد و 
ابلاغ شد که وزارت صمت آن را پیاده سازی 
کند تا در گام اول پوشــاک نشانه گذاری و 
برچســب گذاری شــود و مصرف کننده با 

اطمینان خرید کند.
این مقام مســئول در ادامه با بیــان اینکه 
در حال حاضــر ۵٠٠٠ نانوایی در کشــور 
اســتاندارد آرد کامــل گنــدم را رعایــت 
می کننــد، گفت: یکــی دیگــر از مصوبات 
شــورای عالی اســتاندارد ملی ایران تحت 
عنوان خدمات مشــتریان و ضمانت لوازم 
خانگی انرژی بر برای تولید کنندگان لوازم 
خانگی اســت که اجباری و آییــن نامه آن 
نوشــته و ابلاغ شده اســت. در حال حاضر 
وزارت صمت اجرای این کار را بر عهده دارد 
و حسن نظارت را ســازمان ملی استاندارد 
انجام می دهد. همچنیــن در بحث واردات 
لوازم خانگی نشــان های مثبت  ســتاره ها 
ارتقاء یافته است. در ســال ١۴٠۲، واردات 
خیلــی تنظیم گری درســتی در این حوزه 
نمی شد یعنی به راحتی وارد می شد و انرژی 
زیادی از کشور از این بابت هدر می رفت. اما 
در حــال حاضر این پلاس هــا را به ۲ پلاس 
و ۳ پلاس ارتقاء دادیــم. در حوزه کولر آبی 
هم، موتورهای کولر آبی را با استانداردهای 
جدید تدوین کردیم و پیــش بینی وزارت 
نیرو این اســت که در طی بازه چهار تا پنج 
ســال، ۳٠٠٠ مــگاوات صرفــه جویی در 
مصرف خواهیم داشــت. در تابستان پیش 
رو، کولرهای کم مصرف با موتورهای جدید 

استاندارد وارد بازار می شود.

نایب رییس اتاق ایران گفت: بــا وزارت صنعت، معدن 
و تجارت به توافق رســیدیم تا ســند مشــترکی را با 

محوریت عنوان سال تهیه و اجرایی کنیم.
 محمدرضا بهرامن، نایب رئیس اتــاق بازرگانی ایران 
در نخستین نشست شورای رؤســای اتاق های سراسر 
کشــور با اعضای هیأت رئیســه اتاق ایران با اشاره به 
نشســتی که درباره عنوان ســال در ایام عیــد نوروز 
با حضور وزیــر صنعت، معــدن و تجــارت و اعضای 
هیأت رئیســه اتاق ایران برگزار شــد، گفــت: در این 
نشست به این جمع بندی رســیدیم که مردمی کردن 

اقتصاد با بخش خصوصی و اتاق ها است.
 بازوی عملیاتی مردمی کردن اقتصاد اتاق ها هســتند 
و این موضوع مهم در این نشست توسط وزیر نیز مورد 
تأکید قرار گرفت. خوشبختانه این نگاه از طرف دولت 

وجود دارد.
وی ادامه داد: در نشســت دیگــری با وزیر 
صنعــت، معدن و تجــارت کــه نمایندگان 
تشــکل ها نیز حضور داشــتند دیدگاه های 
بخش خصوصی مطرح و ظرفیت های اتاق ها 

بر اساس عنوان سال، تشریح شد.
نایب رئیس اتاق ایران گفــت: در انتهای این 

جلسات به این توافق رســیدیم که اتاق ایران و وزارت 
صنعت، معدن و تجارت، ســند مشترکی را با محوریت 

عنوان سال تهیه و اجرایی کنند.
در ادامه صمد حســن زاده، رئیس اتاق بازرگانی ایران 
با اشــاره به الزامات تحقق شعار ســال با عنوان جهش 
تولید با مشــارکت مردم اظهار کــرد: اگر همت بخش 
خصوصی باشــد، امکان اســتفاده بهینه از ظرفیت ها 

وجود دارد و غیر از این نیســت. ظرفیت های 
بخش خصوصی بسیار بالاست و بهره گیری 
از آنها تنها به برنامه ریزی اساســی و تعامل 

بیشتر با مسؤولان کشور نیاز دارد.
وی افــزود: عنوانی کــه برای ســال جدید 
انتخــاب شــده تکالیفــی را بــرای بخش 
خصوصی تعریف می کند و در این مسیر اتاق 
ایران به تنهایی نمی تواند در انجــام این تکالیف موفق 
باشــد بلکه به همراهی همه مســؤولان نیاز دارد. در 
واقع طراحی و برنامه ریزی مــدون باید صورت گیرد و 

با تعامل حرکتی در مسیر توسعه آغاز شود.
حســن زاده ادامه داد: بایــد در اتاق ایــران کمیته ای 
تشــکیل شــود تا از تفکر جمعی برای تحقق اهداف و 

عنوان سال بهره ببریم.

رئیس اتاق ایــران همچنین درباره اتفاقــات اخیر در 
آبادان و مصوبه شــورای عالی نظــارت مبنی بر ابطال 
انتخابات اتاق آبادان، گفت: نکتــه مهم در این جریان 
این بود که اتاق ها باید شــخصیت و جایگاه خود را در 
منطقه و اســتان خود ارتقا دهند. مصوبه شورای عالی 
نظارت در شــرایطی تهیه شــد که امکان مخالفت با 
آن نبود. از طرفــی دیدگاه هایی درباره تشــکل ها در 
دســتورکار شــورای عالی نظارت قرار گرفته بود که 
به جد با آن مخالفت کردیم و همچنــان موضوعات را 

دنبال می کنیم.
حسن زاده اظهار کرد: نهایت تلاش خود را می کنیم تا 
از جایگاه اتاق ها حمایت شود. پیگیری ها ادامه دارد تا 
مسائل را بر اســاس قانون جلو ببریم و انتخابات مجدد 

اتاق آبادان را برگزار کنیم.

سند
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و۱۲درصدکاهشیافت فروشخودروتوسطایرانخودر
خریدار  ایران خودرو پارســال ۵۳۷ هزار 
و ۶٠٠ دســتگاه خودرو فروخته اســت در 
حالی که ایــن رقم در ســال ١۴٠١ معادل 
۶٠۷ هزار و ١٠٠ دســتگاه بود کــه بیانگر 
کاهــش ١۲ درصــدی در فروش اســت. 
بررســی صورت های مالی گــروه صنعتی 
ایران خــودرو در کدال نشــان می دهد که 
این شرکت ۵۳۷ هزار و ۶٠٠ دستگاه خودرو 
فروخته اســت در حالی که این رقم در سال 
١۴٠١ معــادل ۶٠۷ هزار و ١٠٠ دســتگاه 
بود کــه بیانگــر کاهــش ١۲ درصدی در 
فروش است.بر این اســاس در سال گذشته 
در گروه ســمند ۶۲ هزار و ٨۲٨ دســتگاه 
خودرو تولیــد و ۶۲ هزار و ۲۹۵ دســتگاه 
عرضه شده اســت. در یک ماهه اسفند هم 
۶ هزار و ۵١۶ دستگاه تولید و ۶ هزار و ۲۴۶ 
دستگاه فروخته شــده است. بنابراین ۵۳۳ 
دســتگاه از محصولات گروه سمند در انبار 
مانده است. سال ١۴٠١ نیز ۷١ هزار و ۳۳۴ 
دســتگاه از گروه ســمند تولید و ۷۲ هزار و 
۴ دستگاه فروخته شده بود.در سال ١۴٠۲، 

۲۴ هزار و ۵۶ دســتگاه رانا تولید کرده و در 
مقابل تنها ۲۴ هزار و ۳۵ دســتگاه فروخته 
است. صرفاً در اسفند ماه هم یک هزار و ۹۷۲ 
دســتگاه رانا تولید و ۲ هزار و ١۲۷ دستگاه 
فروخته شــده اســت؛ بنابراین در ســال 
١۴٠۲، ۲١ دســتگاه از رانا به فروش نرفته 
است. در ســال ١۴٠١ هم ۲٨ هزار و ۴۲۲ 
دستگاه رانا تولید و ۳۷ هزار و ۵١٠ دستگاه 
فروخته شده بود.از خودروی هایما در سال 
گذشته ۲۲ هزار و ٨١٠ دستگاه هایما تولید 
و در مقابل ۲۲ هزار و ۶۲۶ دســتگاه عرضه 
شده است؛ طی یک ماهه اســفند نیز از این 
محصول ۲ هزار و ۵۶١ دســتگاه تولید و ۳ 
هزار و ۷۵۲ دســتگاه به فروش رفته است. 
بنابراین در یک ساله ١۴٠۲، ١٨۴ دستگاه 
هایما در پارکینگ مانده اســت. در ســال 
١۴٠١ هم ١۶ هزار و ۴۵۹ هایما تولید و ١۶ 

هزار و ۳۹۳ دستگاه فروخته شده بود.
طی سال گذشــته ٨۶ هزار و ۶۹۴ دستگاه 
دنا تولید شــده با این حال میــزان فروش 
این محصــول ٨۶ هزار ۵٨۲ دســتگاه بوده 

است. صرفاً در اســفند ماه نیز ۷ هزار و ۹۴۷ 
دســتگاه دنا تولید و ٨ هزار و ٨۳٨ دستگاه 
فروخته شده اســت. بنابراین ١١۲ دستگاه 
از دنا در انبارهای ایران خودرو مانده اســت. 
در ســال ١۴٠١ هم ٨١ هزار و ۹١٠ دستگاه 
دنا تولید و ٨۴ هزار و ۹۴٠ دستگاه فروخته 
شده بود.در ســایر محصولات هم طی یک 
ساله ١۴٠۲، ۲٠ هزار و ۵٠۵ دستگاه تولید 
و در مقابل ١۷ هزار و ١۷١ دستگاه فروخته 
شــده اســت. همچنین در یک ماهه اسفند 
از این محصــولات ۲ هزار و ۳۶٠ دســتگاه 
تولید و تنها ١۹١ دستگاه عرضه شده است. 
بنابراین در این بخش ۳ هزار و ۳۳۴ دستگاه 
در انبارها مانده اســت. در ســال ١۴٠١ هم 
در این بخش ۴ هزار و ۶١۹ دســتگاه تولید 
و ۶ هزار و ١١۳ دســتگاه فروخته شده بود.
طی سال گذشته ۲۶٨ هزار و ۹۹۲ دستگاه 
خــودرو در خانواده پژو تولید شــده و ۲۷۵ 
هزار و ۵۹ دســتگاه فروخته شــده اســت؛ 
بنابراین ایران خــودرو محصولات مانده در 
پارکینگ و یا ناقص را نیــز تکمیل و به بازار 

عرضه کرده اســت. از این خانواده صرفاً در 
اســفند ماه ١۷ هزار و ۳۹۳ دستگاه تولید و 
١۹ هزار و ۷٨١ دســتگاه عرضه شده است. 
ســال ١۴٠١ از این گروه ۳۵۳ هزار و ١۷١ 
دستگاه تولید و ۳۶۴ هزار و ۵۴ هزار دستگاه 
فروخته شده بود.در ســال ١۴٠۲، ۴۹ هزار 
و ۷۵١ دســتگاه تارا تولید و ۴۹ هزار و ٨۳۲ 

دستگاه فروخته شــد؛ صرفاً در اسفند ماه ۴ 
هزار و ٨۹٠ دســتگاه تولید و ۵ هزار و ۲٠٨ 
دستگاه فروخته شده است. در سال ١۴٠١ 
هم ۲۷ هزار و ۳١۹ تارا تولید و ۲۶ هزار و ٨۶ 
دستگاه فروخته شده بود.در مجموع ۴ هزار 
و ١٨۴ دســتگاه از محصولات ایران خودرو 

در سال ١۴٠۲ به فروش نرفته است.

مدیــرکل روابط عمومی بانک مرکزی نوشــت:  خریدار 
بانــک مرکزی بــه زودی لیســت دریافت کننــدگان ارز 
کالایی را به منظور شفاف ســازی منتشر می کند. مصطفی 
قمری وفا، مدیر روابط عمومی بانک مرکزی نوشت: نرخ ارز 

بازار قاچاق طبق تاکید بانک مرکزی به کالاهای اساسی و 
واردات قانونی مربوط نمی شــود.به گفته قمری وفا، بانک 
مرکزی به زودی لیســت دریافت کننــدگان ارز کالایی را 
به منظور شفاف سازی منتشــر می کند.قمری وفا در پایان 

گفت: رئیس کل بانک مرکزی نیز عوامل بنیادی اقتصادی 
تأثیرگذار بر نرخ ارز را مطلــوب توصیف و تاکید کرد: بانک 
مرکزی سال گذشته با اجرای سیاست تثبیت ۷٠ میلیارد 
دلار برای تأمین کالاهای اساسی و نیاز وارد کنندگان با نرخ 

ارز ترجیحی و نیمایی تأمین کرد و سیاست تأمین ارز مورد 
نیاز وارد کنندگان در دستور کار سال جاری بانک مرکزی 
است، امروز هیچ کس نمی تواند ادعا کند که واردات قانونی 

کالایی را با نرخ ارز بازار قاچاق انجام داده است.

بانکمرکزیلیستدریافتکنندگانارزکالاییرامنتشرمیکند
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سازمان ثبت احوال اعلام کرد
استانتهرانرکورددارولادتها

 ســازمان ثبت احوال کشــور اعلام کرد: یک میلیون و ۵۷ هزار و ۹۴٨ 
ولادت در سال ١۴٠۲ در کشور به ثبت رسید و استان تهران رکورد دار 

میزان ولادت ها بود.
 براســاس اطلاعات مرکز رصد جمعیت کشور، در ســال گذشته یک 
میلیون و ۵۷ هزار و ۹۴٨ ولادت در کشــور به ثبت رســیده است و بر 
اساس آمار موجود بیشــترین میزان ولادت ها مربوط به استان تهران با 
١۳١ هزار و ١۷۶ نوزاد و کمترین آن مربوط به اســتان سمنان با ۶ هزار 

و ۹٠۷ نوزاد بود.
همچنین بر اســاس آمارهای مرکز رصد جمعیت کشور سازمان ثبت 
احوال در سال ١۴٠۲ از تعداد نوزادان متولد شده ۵١.٨ درصد نوزادان 

پسر و۴٨.۲ درصد آنها دختر بودند.
بر اساس اعلام سازمان ثبت احوال کشــور در ۹ماهه سال گذشته هم 
۷۹٨ هزار و ۵۵٠ ولادت در کشور به ثبت رســیده بود که استان تهران 
رکوردار میزان ولادت ها بود و میزان نرخ خام ولادت در کشــور برای ۹ 

ماهه ١۴٠۲ برابر با ٨.١۲ در هزار نفر جمعیت بوده است.
همچنین استان سیســتان و بلوچســتان با ۹.۲۷ در هزار نفر جمعیت 
بیشترین و اســتان گیلان با ۷.۷ در هزار نفر جمعیت کمترین نرخ خام 

ولادت را در بین استان ها به خود اختصاص داده اند.
براســاس این گزارش، ولادت ۲۹ هزار و ۷۲٨ چندقلو از ابتدای ســال 
گذشــته تا پایان آذر در کشــور به ثبت رسید که اســتان های تهران، 
خراســان رضوی و خوزستان بیشــترین تعداد چند قلوزایی را به خود 
اختصاص داده اند که ۲٨ هزار و ١۴٨ دوقلو، ١۵٠۶ ســه قلو، ۶۴ چهار 

قلو و ١٠ رویداد پنج قلو بوده است.
در گــزارش ثبت احوال تاکید شــده اســت کــه حــدود ۷.۳ درصد 
ولادت های ثبت شده در ۹ ماهه ســال ١۴٠۲ مربوطه به چند قلوزایی 
بوده است و استان های تهران با ۴۳١٨ رویداد، خراسان رضوی با ۲۶۲۲ 
رویداد و خوزستان با ۲۳۵١ رویداد بیشترین تعداد چند قلوزایی را در 

کشور به خود اختصاص داده اند.
همچنین بر اســاس گزارش مرکز رصد جمعیت کشــور سازمان ثبت 
احوال در ۹ ماهه سال ١۴٠۲ بیشــترین تعداد ولادت ها با ۲۹۶ هزار و 
٨٨۶ نوزاد مربوط به فرزند دوم بود که ســهم تعداد ولادت ها بر حسب 
مرتبه تولــد ۳۶.۴ درصد مربوط به فرزنــد اول، ۳٨.۹ درصد مربوط به 
فرزند دوم، ١۷.۶ درصــد مربوط به فرزند ســوم، ۵.١ درصد مربوط به 

فرزند چهارم و ۲ درصد مربوط به فرزند پنجم است.

بر اســاس قانون، خانواده ها فرصت دارند تا ١۵ روز بعد از تولد فرزندان 
خود ولادت آنها را در ثبت احوال ثبت کنند و ملاک ثبت و تاریخ ولادت 
بر اساس گواهینامه ولادت است که از ســوی بیمارستان به خانواده ها 

داده می شود.
اکنون بیش از ۹۹ درصــد از ولادت ها در کشــور در مهلت قانونی )١۵ 
روز( ثبت می شــوند و هموطنان باید دقت داشــته باشند که ولادت را 
در مهلت قانونی ثبت کنند و اگر ولادت در مهلــت قانونی ١۵ روز ثبت 
نشــود، برای ثبت خارج از این مهلت، افراد هزینه بیشتری را متحمل 

می شوند.

افندیزاده اعلام کرد
۳۰پارکینگعمومیدرتهرانساختهمیشود

مدیرعامل سازمان حمل و نقل و ترافیک شهر تهران از انجام مطالعات 
عارضه ســنجی ترافیکی ۳٠ قطعــه زمین جهت ســاخت پارکینگ 

عمومی خبر داد.
 شــهریار افندیزاده مدیرعامل ســازمان حمل و نقل و ترافیک شــهر 
تهران، با اشــاره به مشــکل کمبود پارکینگ عمومی در شهر تهران و 
تاکید شورای اســلامی شــهر تهران و مدیریت شــهری در خصوص 
ساخت پارکینگ عمومی و معرفی زمین های مستعد احداث پارکینگ 
عمومی و محله ای توســط مناطق ۲۲  گانه شــهر تهران، اظهارداشت: 
انجام مطالعات عارضه سنجی ترافیکی زمین های موردنظر در دستور 

کار این سازمان قرار دارد.

افندیزاده ضمن تشــریح جزئیــات نحوه عارضه ســنجی ترافیکی در 
زمین های معرفی شــده از ســوی مناطق مختلف شــهر تهران اظهار 
داشــت: این مطالعات با برداشــت اطلاعات وضع موجــود، محدوده 
موردمطالعه، شــامل احجام تردد، میزان عرضه و تقاضای پارکینگ و 
برآورد ظرفیت پارکینگ موردنیاز در این محدوده مشــخص می شود. 
مدیرعامل ســازمان حمل و نقل و ترافیک شــهر تهــران افزود: نحوه 
دسترسی بهینه برای ورود، خروج وســایل نقلیه به پارکینگ مشخص 
شــده و طول صف احتمالی وســایل نقلیه در ورودی پارکینگ برآورد 
می شود که در این راستا، تاکنون موقعیت بیش از ۵٠ قطعه زمین مورد 
مطالعه عارضه ســنجی ترافیکی قرار گرفته و بیش از ۳٠ قطعه زمین 

برای احداث پارکینگ مورد تأیید قرار گرفته است.
وی با اشاره به اینکه طبق مصوبه شورای اســلامی شهر تهران نظارت 
عالیه بر پارکینگ های شــهرداری تهران بر عهده سازمان حمل و نقل 
و ترافیک شــهر تهران اســت، گفت: به همین منظور بازدید، پایش و 
ارزیابی پارکینگ های مذکور در دســتور کار این سازمان قرار گرفته و 
از اول تیرماه ســال ١۴٠۲، تاکنون این بازدیدها و ارزیابی ها آغاز شده 

است.
مدیرعامل سازمان حمل و نقل و ترافیک شــهر تهران با اعلام اینکه در 
این ارزیابی، نحوه خدمت رسانی به شــهروندان، رعایت تعرفه مصوب 
و کیفیت تجهیزات و امکانات پارکینگ ها مــورد پایش قرار می گیرد، 
افــزود: با همــکاری مناطــق ۲۲  گانه شــهرداری تهــران، نواقص و 

تخلف های احتمالی بررسی و اصلاح می شود.
افندیزاده هــدف اصلی از پایــش پارکینگ های عمومی شــهرداری 
تهران را بهبود کیفیت خدمت رســانی و افزایش رضایت شهروندان و 
مراجعه کنندگان دانســت و خاطرنشــان کرد: در این بازدیدها، تعداد 
و نوع پیام های مردمی ســامانه ١۳۷ با موضوع پارکینگ های عمومی 
شهرداری تهران و نحوه رســیدگی و پاسخگویی شهرداری به مردم نیز 

مورد بررسی قرار خواخد گرفت.

دیوار

خریدار  رئیس قوه قضاییــه گفت: بدون 
تردید برخورد قاطعانه و قانونی با مفسدین 

یکی از الزامات تحقق شعار سال است.
 حجت الاســلام والمســلمین محســنی 
اژه ای طی ســخنانی در نشســت شورای 
عالی قوه قضاییه، پیشــاپیش عید سعید 
فطر را بــه همه مســلمانان جهان و مردم 
روزه دار ایران اســلامی تبریــک گفت و 
اظهار کرد: در عید فطر امســال، این عید 
بزرگ مســلمانان، مردم مظلوم و مقتدر 
غزه کماکان در رنج و محنــت قرار دارند 
و همچنان تعــدادی از آن هــا به صورت 
روزانه شهید و مجروح می شوند و جنایات 
ســبعانه صهیونیســت ها با حمایت های 
بی دریغ آمریــکا کماکان در غــزه ادامه 
دارد؛ بدون تردید همه مســلمانان جهان 
موظف هســتند که در حد وســع و توان 
خود به یــاری مردم غزه بشــتابند و از هر 
کمکی که می توانند بــه این مردم مظلوم 

کنند، دریغ نورزند. 
رئیس قوه قضاییه در ادامه با تاکید مؤکد بر 
مقوله عفاف و حجاب، گفت: ارتقاء وضعیت 
جامعه در حوزه عفاف و حجاب، یک تکلیف 
شرعی و قانونی است که مطالبه رهبر معظم 
انقلاب و همه مــردم و خانواده های عفیف 
و نجیب ایرانی اســت؛ باید توجه داشت که 
مسئله عفاف و حجاب، امروز به ابزاری برای 
دشمنان تبدیل شده اســت تا با تمسک به 
این مقوله، اغراض شــوم خــود را به پیش 

ببرند.
محســنی اژه ای با اشــاره بــه اقدامات قوه 
قضاییه در راستای ارتقاء وضعیت جامعه در 
حوزه عفاف و حجاب و ســیر ناظر بر تدوین 
لایحه مربوطه در این زمینه، گفت: از ســال 
قبل، من در جلسات و نشست های متعددی 
با حضور مقامات و مسئولان ذی ربط تاکید 
کردم که باید با به کارگیری قوانین موجود، 
از جمله »قانون مجازات اسلامی«، »قانون 
آیین دادرســی کیفــری« و مقوله »جرم 
مشــهود« منــدرج در این قانــون، قوانین 
ناظر بر حوزه اختیــارات و تکالیف اصناف و 
اماکن و »قانون حمایت از آمران به معروف 
و ناهیان از منکر«، در راستای بهبود و ارتقاء 
وضعیت عفــاف و حجــاب در جامعه اقدام 

کنیم.
رئیس قــوه قضاییه بیان داشــت: در اوایل 
فروردین سال گذشته، جلسه ای را با حضور 
مسئولان ذی ربط در حوزه عفاف و حجاب 
تدارک دیدم؛ پیش از آن جلســه، با صرف 
وقت معتنابهی، به همراه یکی از همکاران، 
کلیه قوانیــن مرتبط با عفــاف و حجاب را 
احصاء کــردم؛ ســپس در جلســه مزبور، 
خطاب به مسئولان ذی ربط از دستگاه های 
مختلف، با رویکــردی تبیینی، تاکید کردم 
که با اهتمام نسبت به اجرایی کردن همین 

قوانیــن موجود، می توان مشــکلات حوزه 
عفاف و حجاب را تا حد مؤثری برطرف کرد؛ 
پس از آن، این موارد قانونی احصاء شــده را 
به وزیر کشور و ســایر دستگاه های مسئول 

در این حوزه ابلاغ کردم.
رئیس قوه قضاییه تصریح کرد: با این وجود، 
در شورای عالی انقلاب فرهنگی، قوه قضاییه 
مکلف به تدوین لایحه ای در رابطه با عفاف و 
حجاب شد لذا ما لایحه ای معطوف به هدف 
را در ۹ ماده تنظیم کردیم که آن ۹ ماده در 
دولت به ١۵ ماده و در مجلــس به ۷١ ماده 
تبدیل شد و هنوز هم به ســرانجام نرسیده 
است و بواســطه برخی ابهامات و اشکالات، 
میان مجلس و شورای نگهبان در رفت وآمد 

است.
محســنی اژه ای اظهار داشــت: تاکید من 
همچنان آن است که دستگاه های مسئول 
در حــوزه عفاف و حجــاب باید تــا قبل از 
آنکه لایحه مربوطه در این حــوزه به قانون 
تبدیل و عملیاتی شود، به تکالیف و وظایف 
قانونی خود وفق قوانین موجود جامه عمل 
بپوشــانند و معطل تصویب قانــون مزبور 
نباشــند؛ علاوه بــر مراکز و دســتگاه های 
فرهنگــی کــه در مقوله عفــاف و حجاب، 
تکالیف مشخصی دارند، قوه قضاییه، وزارت 
کشــور، فراجا، اصناف، اماکــن و ... نیز باید 
اهتمام مجدانه ای در خصوص پیاده سازی 
قوانین فعلی در حوزه عفاف و حجاب داشته 

باشند. 
رئیس قوه قضاییه تاکید کرد: بدون تردید، 
طبق قانــون، فراجــا باید با جرم مشــهود 
برخورد کنــد و قضات ما نیز بایــد در قبال 
مرتکب جرم مشــهود، تصمیمــات و آراء 
مناســب و منطبق با قانون را اتخاذ و صادر 
نمایند. در این رابطه، کلیه دادســتان های 

ما در سراسر کشــور پیگیر باشند که فراجا 
با جرم مشــهود برخورد کند و علاوه بر آن، 
پیگیر باشــند که دســتگاه های اطلاعاتی، 
جریانات ســازمان یافته ای که از بیگانگان 
خط می گیرنــد و اقداماتی مغایــر با عفاف 
و حجاب انجــام می دهند را شناســایی و 

معرفی کنند.
 قطعــاً باید همه دســتگاه های بــه اجرای 
قوانین فعلی در حوره عفاف و حجاب، مقیّد 
باشــند تا بتوانیم در این حوزه که خواست 
شرع و قانون و رهبری معظم و خانواده های 
عفیف و نجیب ایرانی اســت بــه یک نقطه 

مطلوب نائل آییم. 
محســنی اژه ای در ادامه نشســت امروز با 
تاکیــد مؤکد بــر مقوله اهتمام نســبت به 
پیاده سازی شــعار ســال ناظر بر »جهش 
تولید با مشــارکت مردم« گفت: مسئولانی 
که از طرف قوه قضاییه در کمیســیون های 
مشــترک با دولــت و مجلــس در جهت 
تشــریک مســاعی و هماهنگــی هر چه 
بیشــتر قوا عضویت دارند، در قضیه الزامات 
تحقق شعار ســال، پیگیری های مستمر و 
مجدانه ای را داشته باشــند؛ باید در تحقق 
و میزان عملیاتی کردن شــعار ســال، یک 
جهش داشته باشــیم و این مهم در گروی 
کار فراوان و خســتگی ناپذیر اســت؛ باید 
ظرفیت های مردمی را بشناســیم و از مردم 
کمک بخواهیم و ســازوکارهای مشارکت 
مردم در امر جهش تولیــد را فراهم آوریم؛ 
این امر به صرف حرف زدن، تحقق نمی یابد؛ 
باید برای مــردم تبیین کنیــم که چگونه 
می خواهیم از فعالیت هــای تولیدی آن ها 
حمایت کنیم و چگونــه می خواهیم امنیت 
سرمایه گذاری آن ها را تأمین کنیم و چگونه 
می خواهیم به تأمین نقدینگی برای تولید و 

تخصیص منابع و رفع موانع تولید بپردازیم؛ 
این ها نکات بســیار حائز اهمیتی است که 
در خصــوص آن ها باید برای مــردم و کلیه 
فعالان اقتصــادی و تولیــدی، تبیین گری 

صورت گیرد. 
رئیس قــوه قضاییــه تاکید کــرد: بدون 
تردیــد برخــورد قاطعانــه و قانونــی با 
مفســدین یکی از الزامات تحقق شــعار 
سال است؛ از ســویی دیگر باید با عناصر 
ســودجو نیز برخورد کرد، اما باید مراقب 
بود که این برخورد ما سبب هراس و فراری 
دادن تولیدکننــدگان و ســرمایه گذارانی 
که هدف شــان فعالیت ســالم اقتصادی و 

تولیدی است، نشود.
محسنی اژه ای در بخشــی از نشست امروز 
از کلیه مــردم متدیـّـن و انقلابــی و آزاده 
ایران اسلامی که در راهپیمایی روز جهانی 
قدس و تشــییع پیکرهای مطهر شــهدای 
حمله تروریستی رژیم اســرائیل به دمشق 
و جنایت اشرار وابســته به استکبار جهانی 
در چابهار و راســک، حضوری حماســی و 

کم نظیر داشتند، قدردانی کرد.
در بخش دوم جلســه شــورای عالی قوه 
قضاییــه، حجت الاســلام والمســلمین 
محسنی اژه ای با اشــاره به برخی مباحث، 
موضوعــات و گلایه های مطرح شــده از 
جانب مدیران رسانه ای کشــور در جلسه 
هم اندیشــی شــب گذشــته، بــه رئیس 
سازمان ثبت اســناد و املاک و همچنین 
رئیس مرکــز آمــار و فنــاوری اطلاعات 
قــوه قضاییه دســتور داد که در راســتای 
افزایش رضایت منــدی، تســهیل امور و 
همچنین کاهش هزینه هــای مردم، برای 
رفع مشــکلات مربوط به کمبود واحدهای 
ثبتی و کمبود دفاتر خدمــات الکترونیک 

قضایی در مناطق مختلف کشور، اقدامات 
مقتضی را انجام دهند.

همچنین حجت الاسلام »منتظری« رئیس 
دیوان عالی کشور طی سخنانی بیان داشت: 
در ســال جاری نهایت تلاش خود را به کار 
می بریم تا با استفاده از ظرفیت های قانونی 
دیوان عالی کشور، در مســیر تحقق شعار 
ســال »جهش تولید با مشــارکت مردم« 

گام هایی موثر را برداریم.
»بابایــی« رئیس ســازمان ثبت اســناد و 
املاک نیز به ارائه گزارشــی از آخرین آمار 
حدنــگاری اراضی تــا پایان ســال ١۴٠۲ 
پرداخت و گفت: از مجمــوع ١۶۴ میلیون 
و ٨١۹ هــزار هکتار اراضی کشــور، میزان 
تثبیت و صدور سند در لایه های مختلف تا 
پایان ســال ١۴٠۲ به ١۴۴ میلیون و ٨۲١ 
هزار هکتار )معــادل ٨٨ درصــد اراضی( 

رسید.
وی همچنین از تثبیت بیــش از ۹۹ درصد 
اراضی متعلق به منابع طبیعی و صدور سند 
برای ۵١ درصد از اراضی کشاورزی تا پایان 

سال ١۴٠۲ خبر داد.
بابایی افزود: در ســال ١۴٠۲ نســبت به 
سال ١۴٠١، با رشــد ۴۲ درصدی صدور 
اسناد اراضی و ســاختمان های فاقد سند 
رســمی، افزایش ١۲٠ درصــدی صدور 
اســناد مالکیت اراضی کشــاورزی، رشد 
۳٨ درصدی صدور اســناد مالکیت دولتی 

مواجه بودیم.
رئیس ســازمان ثبــت اســناد و املاک در 
ادامه، از رشــد ۳۲ درصــدی میزان وصول 
درآمدهای دولتــی و افزایش ۴۷ درصدی 
میزان وصول معوقات بانکی در سال ١۴٠۲ 
نسبت به ســال ١۴٠١ خبر داد و گفت: در 
پایان ســال ١۴٠١ میزان وصــول معوقات 
بانکی ۳۹ هزار میلیارد تومــان بود که این 
رقم در پایان سال ١۴٠۲ به ۵۷ هزار و ۹٠٠ 

میلیارد تومان رسید.
حجت الاسلام والمســلمین »پورخاقان« 
رئیس سازمان قضایی نیروهای مسلح نیز 
در این جلســه با بیان اینکه در ایام نوروزی 
که پشت سر گذاشتیم، مسئولان و مدیران 
سازمان قضایی نیروهای مسلح در سراسر 
کشــور، ۲۵۶ بازدید را از مراکز گشت های 
راهــور و پلیــس راه انجام دادنــد، گفت: 
همچنین در این مــدت، ۵٨۲ مورد بازدید 
از مراکز انتظامی، کلانتری ها و پاسگاه ها، 
۶٨ مــورد بازدیــد از نیروهــای انتظامی 
مســتقر در مراکز حمل و نقــل عمومی، 
۳۲۷ مــورد بازدید از بازداشــتگاه ها، ۲١ 
مورد بازدید از مناطــق مرزی و ۲۹۲ مورد 
بازدید از ســایر قســمت های تخصصی، 
توسط مسئولان و مدیران سازمان قضایی 
نیروهای مسلح در سراســر کشور صورت 

گرفت.

احتمال قطع همکاری با بیمه ها

بحرانداروخانههادرآغازسالجدید

معاون حمــل و نقل وزارت راه و شهرســازی گفت: در 
ایام نــوروز ۵۳٠ میلیون تردد جاده ای ثبت شــده که 
۶۶٨ تصادف جــاده ای منجر به فــوت ٨۲٨ هموطن 
در این بازه زمانی شد. ســردار کمال هادیان فر معاون 
حمل و نقل وزارت راه و شهرسازی در نشست خبری با 
اشاره بر اینکه ایمنی مسافرین در سفرهای عید نوروز 
اولویت بــود، گفت: بحث طرح نــوروزی یک عملیات 
بزرگی اســت که این ایام بیشــترین میزان تعطیلی را 
دارد. هرچه بیشــتر می گذرد میزان سفرهای نوروزی 
رشد دارد و امســال با بیش از ۲١٠ هزار نفر از همکاران 

مربوط به بخش حمل و نقل پای کار بودند.

معاون وزیر راه و شهرســازی در ادامه تاکید 
کرد: ستاد ســفرهای نوروزی در وزارت راه 
از دی ماه ســال گذشته آغاز شــد و شرایط 
ناپایدار جوی جز چالش ســفرهای نوروزی 
محســوب می شــد؛ در ســفرهای نوروزی 
حادثه جدی رخ نداد امــا تصادفات جاده ای 

همواره در کشور وجود داشته است.
وی افزود: توزیــع عادلانه بلیت و فــروش بلیت با نرخ 
مصوب جز مباحث جدی در ســفرهای نوروزی بود و 
طبق نظر ســنجی صورت گرفته ســفرهای نوروزی 
١۴٠۳ نسبت به ســال های گذشــته مطلوب بود. در 

ســفرهای نوروزی امسال نســبت به مشابه 
سال گذشته شاهد کاهش ١ درصدی بودیم 
و سفرهای جاده ای بیشــترین میزان تردد 
را داشته، سپس ســفرهای دریایی با تردد ۶ 
میلیون مســافر دومین ناوگان حمل و نقل 

عمومی در سفرهای نوروزی بود.
هادیان فر تصریــح کرد: در ایام ســفرهای 
نوروزی ۵۳٠ میلیــون تردد در جاده های ثبت شــد 
که روزانــه ١۲٠ میلیون لیتر بنزین مصرف می شــد و 
بیشترین سفرهای جاده ای به شــمال کشور، گیلان، 
خراسان رضوی، اصفهان و مشهد بود؛ بیشترین میزان 

ســفر با راه آهن به استان مشــهد مقدس و همچنین 
ترکیه، نجف و دبی بیشترین تقاضا در سفرهای هوایی 
خارجی را ثبت کرد.این مقام مســؤول گفت: آنچه که 
نگران کننده اســت بحث تصادفات بــود، البته میزان 
تصادفات نسبت به ســال گذشــته کاهش داشته اما 
این موضوع باید در ســال های آینده به حداقل برسد. 
متأسفانه ۶۶٨ فقره تصادف داشتیم و ٨۲٨ هموطن در 
این تصادفات جان خود را از دســت دادند که البته آمار 
نهایی میزان فوتی ها در یک ماه آینده مشخص خواهد 
شد؛ ســرعت غیر مجاز، خستگی و ســبقت از دلایل 

اصلی تصادف محسوب می شود.

راه

خریــدار  داروخانه های کشــور، ســال 
جدید را با بحران نقدینگی آغــاز کرده اند 
و این احتمال می رود که در ارایه خدمات با 

پوشش بیمه ای تجدیدنظر کنند.
داروخانه ها یکــی از حلقه های مهم زنجیره 
سلامت تلقی می شــوند که هر نوع اختلالی 
در ارایه خدمات آنهــا، می تواند این زنجیره 

را قطع کند.
تأخیر ســازمان های بیمه گــر در پرداخت 
مطالبات داروخانه ها، باعث می شــود این 
مراکز برای تهیه و خرید دارو از شرکت های 
پخــش دارو، دچار مشــکل شــوند. زیرا، 
خریدهــای آنها بــه صورت نقــدی انجام 
می شــود و در نتیجه با کمبــود نقدینگی 

مواجه هستند.
بروز این وضعیت کــه متوجه تأخیر بیمه ها 
اســت، داروخانه ها را مجبور می سازد نسخ 
دارویی بیماران را به صورت آزاد محاســبه 
کننــد و در نتیجــه، این بیمــاران و مردم 

هستند که متضرر شده و آسیب می بینند.
بررسی ها نشان می دهد، آخرین پرداختی 
سازمان بیمه سلامت به داروخانه ها، مربوط 

به بهمن ســال گذشــته اســت و سازمان 
تأمین اجتماعــی در پرداختــی مطالبات 

داروخانه ها، بسیار عقب تر است.
هادی احمدی عضو هیــأت مدیره انجمن 
داروسازان ایران، با اشاره به بحران نقدینگی 
که گریبانگیر داروخانه ها شده است، گفت: 
این روزها کمبود نقدینگــی چالش بزرگ 
صنعت داروســازی و چرخه تأمین داروی 
کشــور اســت و ترک فعل ســازمان های 
بیمه گر مشــکلات زیادی را بــرای چرخه 

تأمین دارو و بیماران ایجاد کرده است.
وی افزود: در ایــن میان، ســازمان تأمین 
اجتماعی از آبــان ١۴٠۲، بدهــی خود به 

داروخانه ها را پرداخت نکرده است.
مدیر روابط عمومی انجمن داروسازان ایران 
تاکید کرد: پیش بینی می شــود با توجه به 
ترک فعل ســازمان های بیمه گر و افزایش 
هزینه ها و مالیات، تعدادی از داروخانه ها از 
ادامه ارایه خدمت محروم شــوند و با توجه 
به افزایش چک های برگشــتی داروخانه ها 
که سال گذشــته به مرز ۴/١ همت رسیده 
بود، امســال این رقم بســیار بیشتر خواهد 

شد و قطعاً چرخه تأمین دارو را دچار چالش 
خواهد کرد.

احمــدی ادامه داد: جدا شــدن ســهم ارز 
دارو و اینکه قرار اســت سازمان هدفمندی 
یارانه ها قسمت ســهم ارز دارو را به حساب 
داروخانه ها واریــز کند نیز مزیــد بر علت 
گشته و داروســازان ســردرگم میان انبوه 
مطالبات خود و چک های برگشتی و کمبود 

نقدینگی، زمین گیر شده اند.
وی افــزود: قطعاً دود ایــن بی تدبیری ها به 

چشم بیماران خواهد رفت.
بر اســاس مــاده ۳٨ قانون الحــاق برخی 
مواد به قانــون تنظیم بخشــی از مقررات 
مالی دولت مصــوب ۴/١۲/١۳۹۳ مجلس 
شورای اســلامی، ســازمان های بیمه گر 
خدمــات درمانــی موظف انــد ۶٠ درصد 
صورت حســاب های ارســالی از ســوی 
بیمارســتان های طرف قــرارداد را قبل از 
رســیدگی ظرف دو هفته به عنــوان علی 
الحساب و بقیه مطالبات مؤسسات و مراکز 
بهداشتی درمانی را تا سه ماه پس از تحویل 
اسناد پرداخت کنند. در صورت عدم اجرای 

حکم این ماده، سازمان های بیمه گر موظف 
به تأمین ضرر و زیان وارده معادل نرخ اوراق 

مشارکت هستند.
احمدی با اشــاره به این ماده قانونی، اظهار 
داشــت: این مــاده قانونی صراحتــاً اعلام 
می دارد که سازمان های بیمه گر باید تأخیر 

تادیه را پرداخت کنند.
وی ادامــه داد: اگر مطالبه تأخیــر تادیه با 
اســتفاده از راهکارهای قانونی خواســت 
یکپارچه جامعه داروســازی کشور باشد و با 
همت و جدیت پیگیری شود هیچ بیمه گری 

جرأت نمی کند پرداخت ها را معوق کند.

احمدی گفت: داروسازان راهی جز مراجعه 
به قانــون نخواهند داشــت و شــکایت از 
ســازمان های بیمه گر را در دستور کار خود 

قرار خواهند داد.
در همین راســتا، شــعب اســتانی انجمن 
داروســازان ایــران نیز بــا ارســال نامه به 
مسئولان حوزه سلامت اعم از سازمان نظام 
پزشکی و بیمه ها، این موضوع را مورد توجه 
قرار داده اند که عــدم پرداخت داروخانه ها 
از ســوی بیمه هــا؛ باعث خواهد شــد که 
داروخانه هــا در ارایــه خدمات با پوشــش 

بیمه ای، تجدیدنظر کنند.

ثبتتردد۵۳۰میلیونمسافرجادهای
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نگاهی به فیلم آپاراتچی

روایتمعمولیهادردنیایسینما
 محمدصادق شریفی ســینمای ابرقهرمانی، شاید سینمای بفروشی 
باشد. مخاطب خسته از زندگی تکراری و شاید معمولی خود، آرمان ش 
را توی چهره قهرمان ها می بیند و برای برد و باخت هایش خوشــحال و 
ناراحت می شــود. این مخاطب اگر از خودش فاصله گرفته باشد، شاید 
تا مدت ها با فکر آن قهرمان و محصولات جانبی ای که شــرکت سازنده 
فیلم توی بازار می ریزد، زندگی کند. چرا که خیلی ها می خواهند خاص 

باشند، اما درصد زیادی از این خیلی ها، به خواسته هایشان نمی رسند.
حالا اگر کســی معمولی بنویسد و معمولی بسازد، شــاید خیلی دیده 
نشود؛ مثل آن نویسنده ایتالیایی تبار هالیوود. همان که آن قدر معمولی 
می نوشــت، که تا زمانی که زنده بود، به چشــم نیامــد. بعد از مرگش، 
نویســنده های غیرمعمولی و خاص شــروع کردند به تعریــف از این 

نویسنده فقید. آنجا بود که بعد از دهه ها نوشته هایش تجدید چاپ شد.
از قضــا اخیــرا در ســینمای ایــران هــم فیلمی ســاخته شــده که 
شــخصیت های معمولی همراه با اتفاقات معمولی- و نه پیش پا افتاده 
- دارد. از همان هایی که بهش می گویند: »شــاید برای شــما هم اتفاق 
بیفتد!«داستان یک جوان بی ســواد دهه شصتی که با نقاشی ساختمان 
خرج خانواده را می دهد و خیلی اتفاقی با دوربین و بعد هم ســینما آشنا 
شده؛ به همین سادگی. حالا بعد از ساخت چند کار نسبتا آماتور، سودای 
سیمرغ جشنواره فجر را در سر دارد. شاید برای این نقاشِ تازه کارگردان، 
رسیدن به این ســیمرغ خیلی مهم باشــد، اما برای نویســنده و حتی 
مخاطبی که تا پایان فیلم می نشــیند، لذت بردن از مســیر، شــیرینی 
بیشــتری دارد تا رســیدن به هدف. چرا که مخاطب در عین ســادگی 
فیلم، به خاطر باورپذیر بودنش، با آن همذات پنداری دارد.فیلم، روایت 
معمولی ها اســت. آن ها که ضعف های زندگی را قبــول دارند اما برای 
هدف شان هم می جنگند. بیشتر مواقع هم شــاید به هدف نرسند اما از 
مسیری که رفته اند، پشیمان نیستند. تقدیمیه انتهای فیلم موید همین 
ماجرا است: »تقدیم به مردم ســینما و سینمای مردمی«.»آپاراتچی«، 
فیلمنامه اقتباســی نسبتا خوبی دارد. اقتباســی از یک کتاب خاطرات 
شــفاهی به همین نام و البته فراتــر از کتاب. از آن هایــی که به جرات 

می توان گفت: »فیلمش از خود کتاب بهتر از آب درآمده«.
شخصیت های اصلی فیلم هم تا حد قابل قبولی از »تیپ« فاصله گرفته 
و به »کاراکتر« نزدیک شــده اند. آنقدری که خانواده جلیل رشیدی را 
نه می توان مردســالار خطاب کرد و نه زن ســالار. خانواده ای که وسط 
اتفاقات تبریــز اوایل انقلاب، خــود را یک تیم می بیند برای رســیدن 
به یک هــدف. خانواده ای که البته بــا بد و خوبِ هم کنــار آمده اند و از 

سختی های مسیر خسته نمی شوند.
طراحی لباس و صحنه »آپاراتچی« قابل قبول اســت. بازی ها و خصوصا 
بازی تورج الوند در نقش شــخصیت اول- جلیل - فراتر از انتظار اســت و 
همین، ملاحت خاصی به فیلم بخشیده است.خلاصه اگر می خواهید یک 
زندگی ساده با اتفاقاتی ساده و البته جذاب را در قاب سینما ببینید و البته 

از طنز سالم و بی خطرش هم لذت ببرید، »آپاراتچی« را از دست ندهید.

بازگشتپاورقیبعدازتعطیلاتعیدفطر
 برنامــه »پاورقی« با پایان یافتــن ماه مبارک رمضان، به آنتن شــبکه 
دو تلویزیون بازمی گردد.بــه گزارش روابط عمومی شــبکه دو، بعد از 
تعطیلات عید فطر، ادامه برنامه »پاورقی« با اجرای محمدرضا شهبازی 
پخش خواهد شــد.این برنامه با هدف روشن شــدن ابعاد اخبار منتشر 
شــده در فضای مجازی با زبان طنز، ســعی در نمایان کردن لایه های 
پشت پرده اخبار و افرادِ مرتبط با اتفاقات در فضای مجازی دارد و سعی 
می کند بدون پیچیدگی های فرمی و زبانی، اخبــار و اتفاقات روزانه را 
مرور کند.برنامه پاورقی« در ایام نوروز هر شب حوالی ساعت ١۹:۴۵ با 

موضوعی متفاوت میزبان مخاطبان بود.
این برنامه کاری از گروه اجتماعی اقتصادی شبکه دو به تهیه کنندگی 
و کارگردانی جواد فتحی اســت که بعد از تعطیلات عید فطر پخش آن 

مجددا آغاز می شود.

مهلتارسالآثاربهدومینجشنواره»صبح«
تمدیدشد

 مهلت شرکت در دومین جشــنواره بین المللی رسانه ای »صبح« تا ۲۷ 
فروردین  ماه تمدید شــد.به گزارش روابط  عمومی جشــنواره، با اعلام 
دبیرخانه دومین جشــنواره »صبــح« مهلت شــرکت در این رویداد 
فرهنگی به مدت هفت روز تمدید شــده و علاقه مندان تا ۲۷ فروردین 

ماه ساعت ۲۴ فرصت دارند، آثار خود را ارسال کنند.

دومین جشنواره بین المللی رسانه ای »صبح« به دبیری محسن یزدی 
در سه بخش »اصلی«، »معاونت برون مرزی« و »ویژه فلسطین« برگزار 
می شود. در این جشــنواره هنرمندان داخلی و خارجی در بخش های 
فیلم سینمایی، ســریال، مســتند، برنامه تلویزیونی، برنامه رادیویی، 
پادکســت، کلیپ و نماهنگ، موشن گرافی، انیمیشــن، فیلم کوتاه و 

مقاله با یکدیگر به رقابت خواهند پرداخت.
 

انتشارفراخوانچهلویکمینجشنواره
بینالمللیفیلمکوتاهتهران

فراخوان چهل  و یکمین دوره جشــنواره بین المللی فیلم کوتاه تهران 
توسط انجمن ســینمای جوانان ایران منتشر شــد و بر اساس آن، این 

رویداد از ۲۷ مهر تا ۲ آبان  ١۴٠۳ در تهران برگزار خواهد شد.
 به نقل از روابط عمومی انجمن سینمای جوانان ایران، فراخوان چهل و 
یکمین دوره جشــنواره بین المللی فیلم کوتاه تهران توســط انجمن 
سینمای جوانان ایران منتشر شــد و بر اساس آن، این رویداد از ۲۷ مهر 

تا ۲ آبان  ١۴٠۳ در تهران برگزار خواهد شد.
چهل  و یکمین دوره جشــنواره بین المللی فیلم کوتاه تهران به منظور 
شناســایی و معرفی آثار کوتاه برگزیده در ســطح ملــی و بین المللی، 
جریان سازی و رقابت سازنده بین فیلم ســازان و ارج نهادن به خلاقیت 
سینماگران جوان، برگزار می شود و فیلم سازان ایرانی باید تا یکم مرداد 

١۴٠۳، نام نویسی کرده و اثر خود را در سامانه بارگذاری فرمایند.
دوره چهل  و یکم این رویداد همچنان با تاکید بر توســعه فیلم سازی با 
رویکرد »بومی گرایی در ژانر«، این بار با شــعار »جشــنواره بین المللی 
فیلم کوتاه تهران، پذیرای جهان خیال انگیز تــو«، به فیلم هایی که به 
عنصر تخیل و روایت خلاقانه توجه کرده اند، نــگاه ویژه دارد و در عین 
حال فیلم سازان استان های مختلف کشــور می توانند بر اساس تجربه 
زیســته، جلوه ای از فرهنگ ها، آیین و رســوم، زندگی شهری و زیست 
اقوام سرتاسر ایران را با تکیه بر هویت ملی و دینی مردم و تمرکز بر ژانر 

و داستان گویی خلاقه در فیلم سازی بازتاب دهند.

یادداشت

قاب

ایوب آقاخانی نمایشــنامه نویــس و بازیگــر تئاتر و 
تلویزیون با اشــاره به حضــور چهره هــا در تلویزیون 
در برنامه های تحویل ســال و نوروز بیــان کرد که این 
بازگشــت و حضور چهره ها در تلویزیون اتفاق خوبی 

است.
ایــوب آقاخانــی نمایشــنامه نویس، بازیگــر تئاتر، 
مجموعه هــای تلویزیونی و نمایش هــای رادیویی به 
فعالیت هایش در ســال جدید پرداخــت و در این باره 
گفت: در ســال جدید برای تولید برنامه های نمایشی 
و خبــری و تحلیلی در رادیــو برنامه ریــزی کرده ام و 

پیشنهادهایی هم برای بازی در برخی کارها داشته ام.
وی دربــاره حضــورش در مجموعه هــای تلویزیونی 
عنوان کرد: یــک مجموعــه تلویزیونی را بــا هدایت 
مرکز ســیمافیلم در مرحله پیش تولیــد داریم که من 

در آن بازی می کنــم و امیدواریــم بتوانیم 
با بازی درست و ســنجیده و تولید منطقی، 

مخاطبان را راضی نگه داریم.
آقاخانــی دربــاره دوره تحــول جدیــد در 
صداوســیما با توجه به فضایی که اکنون در 
رسانه ملی شکل گرفته است، نیز بیان کرد: 
به هرحــال این یک ریل گذاری تــازه از نگاه 

مدیران جدید رســانه ملی اســت و ایــن ریل گذاری 
جدید نیاز به زمــان دارد. به نظر می آید که با شــروع 
نوروز ١۴٠۳ و برنامه هایی که ارایه شــد بخش هایی از 
این ایده ها با شمایل درستی به پیش می رود. امیدوارم 
که رویکردها جای درســت خود را به نحو شایسته ای 
در سازمان صداوسیما پیدا کند. بدیهی است که هنوز 
داریم درباره ایده ها صحبت می کنیم و به اجرا در آمدن 

ایده ها نیاز به زمان دارد و خوشبختانه تا الان 
گام های خوبی برداشــته شده است، آرزوی 
من این است که این گام ها بلندتر و با سرعت 

بیشتری برداشته شود.
بازیگر نمایش های رادیویی و مجموعه های 
تلویزیونــی دربــاره بازگشــت برخــی از 
چهره های معروف به تلویزیون در برنامه های 
ســال تحویل رســانه ملی گفت: به نظرم حضور این 
عزیــزان در برنامه هــای ســال تحویــل و نــوروزی 
شــبکه های تلویزیونی ١٠٠ درصد اثرگذار بوده و این 
رویکرد و نگاه و میــل به جذب اکثریت چــه در میان 
هنرمندان و چه در میان مخاطبان اتفاق خوشــایندی 
است. به نظرم کارشناسان می توانند میزان تاثیرش را 
بررســی و نتیجه را اعلام کنند.آقاخانی با اشاره به کنار 

گذاشتن خط کشی ها عنوان کرد: از نگاه خودم وقتی به 
عنوان یک خادم رسانه ای تلویزیون را روشن می کنم و 
تصاویر جمعی از همکاران را بدون تفکیک و خط کشی 
در قــاب تلویزیــون می بینم لذت می برم و احســاس 
همگرایی بیشــتری دارم؛ این مهم به هــر قیمتی به 

دست آمده باشد از نظر من امر مبارکی است.
وی در پایان درباره لزوم حضــور چهره ها در تلویزیون 
بیان کــرد: حضور ایــن چهره هــا در تلویزیون مثبت 
اســت و به نظرم مهم ترین اصل برداشــتن خط کشی 
میان چهره ها و سلبریتی هاســت و اینکه امکان حضور 
برای همه چهره ها فراهم شــود. در واقع فضا برای همه 
چهره ها باز شــود و امیدوارم که این امر که گوشه ای از 
دیدگاه جدید در رسانه ملی اســت در پژواک بلندتر و 

وسیع تری به نتیجه برسد.

پس از نمایش خصوصی فیلم جدید فرانســیس فورد 
کاپولا در لس آنجلس، اکنــون یک نمایش دیگر آن در 

لندن انجام شده است.
 به نقل از ورلد آف ریل، فیلم »مگالوپولیس« فرانسیس 
فورد کاپــولا هنوز هیچ توزیع کننــده ای ندارد و زمان 
برای تصمیم گیری درباره حضــور احتمالی آن در کن 
در حال تمام شدن اســت. اکنون پس از نمایش هفته 
پیش فیلم در لس آنجلس بــرای مخاطبان خصوصی 

شامل توزیع کنندگان و چهره های صنعت، 
یــک نمایــش از آن در لندن هــم صورت 
گرفته اســت.آنچه تا به حال درباره این فیلم 
گفته شده این اســت که فیلم حماسی ١۲٠ 
میلیون دلاری کاپولا یــک فیلم گیج کننده 
اســت: کامــلا گیج کننــده، تعریف ناپذیر، 
مناســب برای مــوزه و کار یــک دیوانه.در 

اکران خصوصی فیلم »مگالوپولیس« که چهارشــنبه 

در لنــدن برگــزار شــد، فیلیپ گــودج از 
»لوپون« آن را چنین توصیف کرده اســت: 
این فیلم مانند اینشــتین و نسبیت در سال 
١۹٠۵ و پیکاســو و گرنیکا در ســال ١۹۳۷ 
اســت. کاپولا یک لحظه جدیــد تاریخی را 
برای ســینما رقم زده اســت.منتقد »بیاند 
فســت« هم نوشــته: افرادی که می پرسند 
»مگالوپولیس« خوب است یا بد؟ به دنبال پاسخ های 

اشتباه هســتند. نمی توان به آن به این شکل نگاه کرد. 
این واقعیت کــه چنین فیلمی وجــود دارد مهمترین 
چیز اســت. این فصل تعیین کننــده ای از زندگی یک 
دیوانه در مقیاس شاه لیر اســت که بلندترین کوه خود 
را فتح کرد و سرنوشــت خود را نوشــت.گرگوری ناوا 
کارگردان »ال نورته« هم گفته است: احساس می کنم 
بخشــی از تاریخ بودم. وی درباره تجربــه خود گفت: 

»مگالوپولیس« یک شاهکار درخشان و رویایی است.

چهره

فیلم

خریدار  محمد خزاعی رییس ســازمان 
سینمایی با اشاره به حل شدن مشکل بیمه 
بازنشســتگی ســینماگران ابراز امیدواری 
کرد تا پایان دولت از ١٠٠٠ ســالن سینما 
بهره برداری شــود. ضیافت افطار سازمان 
ســینمایی با ســینماگران با حضــور وزیر 
فرهنگ و ارشاد اسلامی، مدیران سینمایی 
و هنرمندان در هتل انقــلاب تهران برگزار 
شد.محمد خزاعی رئیس سازمان سینمایی 
در این مراســم ضمن خوش آمــد گویی به 
حاضران با شوخی نسبت به اشتباه خواندن 
دعای ســال تحویل در مراســم اختتامیه 
جشــنواره فیلــم فجر عنــوان کــرد اگر 
هنرمندان درخواست کنند امشب هم این 

دعا را برایشان می خواند.
وی در ادامه به چند نکته درباره ســینمای 
ایران در ســال گذشته اشــاره کرد و گفت: 
خدا را شکر ســال ١۴٠۲ سال بسیار خوبی 
برای ســینمای ایران بــود و موفقیت های 
بزرگی بــرای ســینما رقم خــورد که چه 
بخواهیم و چه نخواهیم در تاریخ ســینمای 
ایران ثبت شــده اســت. احیــای اقتصاد 
ســینمای ایران؛ چه فیلم هــای کمدی را 
دوست داشته باشــیم و چه دوست نداشته 
باشــیم باعث شــد که ســرمایه گذاران و 
تولیدکنندگان امیدوارتر به سمت سینمای 
ایران برگردند، ســینمایی که می رفت که با 
تنفس مصنوعــی کارش به پایان برســد. 
امروز درباره سینمایی صحبت می کنیم که 
در زمینه میزان تولیدات و اشــتغال و حوزه 

زیرساخت اتفاقات بزرگی را رقم زده است.
وی یادآور شــد: ١۳٠٠ میلیــارد فروش و 

زدن رکورد مخاطبان در ۲۳ ســال گذشته 
ســینمای ایران این نوید را می دهد که در 
ســال ١۴٠۳ نیز بتوانیم شــاهد شکوفایی 
بهتری در عرصه مخاطــب و احیای اقتصاد 
سینمای کشور باشــیم که قطعاً این اتفاق 
خواهد افتاد. مساله زیرســاخت مسأله ای 
بود که در ۴٠ سال اخیر در برخی از سال ها 
مورد غفلت قرار گرفته بود اما خوشــبختانه 
فقط در سال گذشته ١١٠ سالن سینمایی 
در کشــور افتتاح کردیم و در مجموع بالغ 
بر بیش از ۲٠٠ ســال در این دوسال و نیم 
گذشــته در کشور افتتاح شــد که خودش 

انقلاب بزرگی در حوزه زیرساخت سینمای 
ایران اســت. چیزی که همیشــه ما را رنج 
می داد. ان شــاءالله با همه سختی هایی که 
وجود دارد بــا توجه به قولی کــه دادیم در 
پایان دولــت بهره برداری ١٠٠٠ ســالن را 
در کشور خواهیم داشــت که به نظرم اتفاق 
بزرگی است که به یادگار از این دولت و این 
دوره سازمان ســینمایی باقی خواهد ماند. 
خوشــبختانه در حوزه تولیــد فیلم کوتاه، 
مستند و سینمایی ۲۵ تا ۳۵ درصد افزایش 
تولید داشتیم و بالغ بر ١۴ هزار اشتغال فقط 
از طریق سازمان سینمایی در عرصه کوتاه، 

بلند، پویانمایی و سینمای بلند ایجاد شد که 
این مساله نشان دهنده این است که دولت 
برای اشــتغال هنرمندان برنامــه جامع و 

کاملی داشته است.
رئیس ســازمان ســینمایی ادامــه داد: در 
حوزه بین الملل نیز به جز جشــنواره های 
گروه الف که به دلیل اتفاقات ســال گذشته 
ســینمای ایران در آنها حضور نداشــت که 
البته این مســاله هم در حال برطرف شدن 
است، می شــود گفت که تعداد جوایز ما در 
جشنواره های مختلف سینمایی تقریباً ١٠ 
درصد افزایش داشت. در شاخصه های کلی 

ســینما چه در حوزه فروش چه مخاطب و 
زیرســاخت وضعیت بهتــری در دنیا پیدا 
کردیم و امیدوارم ســینمای ایــران بتواند 
در دوره ۴ ســاله بعد با همین اعتبار به مقام 

ششم یا هفتم در جهان دست پیدا کند.
خزاعی با اشــاره به اینکه بعد از یک ســال 
پیگیری و جلسه با سازمان تأمین اجتماعی 
کشور دیشــب مدیرعامل ســازمان تأمین 
اجتماعــی اعلام کــرد که مشــکل بیمه 
بازنشســتگی هنرمنــدان برطرف شــده 
اســت، ادامــه داد: این خبر بســیار خوبی 
برای هنرمندان ســینما اســت و کســانی 
که تا دیروز دغدغه بازنشســتگی داشــتند 
می توانند در دو سه سال آخر بیمه خودشان 
را با مبلغ بالاتری رد کنند و با حقوق بالاتری 
بازنشسته شوند. این اتفاق آرزوی چندساله 
همه ما در خانواده سینما بود. ان شاءالله در 
دو هفته آینده توافقاتمان با سازمان تأمین 

اجتماعی عملی می شود.
وی در پایــان صحبت هایــش با اشــاره به 
بسته معیشــتی که در اختیار سینماگران 
قرار گرفته است، گفت: مســاله دیگر بسته 
معیشــتی بــود که بــا همت و شناســایی 
دوستانمان در خانه ســینما عملی شد و به 
عنوان عیدی عید فطر تقدیم دوســتان و تا 
یکــی دو روز دیگر برای همــه واریز خواهد 
شد. این پنجمین بسته معیشتی است که از 
آغاز دولت برای سینماگران واریز می شود. 
امیدوارم آنقدر کســب و کار رونق داشــته 
باشد که لازم نباشد ما تزریق بسته حمایتی 
داشته باشــیم اما با شــرایطی که در سینما 
هست باید حواسمان به قشر ضعیف تر باشد.

بازگشتچهرههابهتلویزیوناتفاقخوبیاست

لحظهتاریخیبرایسینما

 وقتی سالن های اجرا پُر نمی شود

افزایشچراغخاموشقیمتبلیتکنسرت

خریدار  قیمت بلیت کنســرت از ابتدای 
امسال به شکل چراغ خاموش افزایش پیدا 
کرده و این روند نمی توانــد در بازه کنونی، 
به نفع بازیگران فعال در صنعت موســیقی 

کشور و البته مخاطبان باشد.
 ســقف قیمت بلیت کنســرت، هم زمان با 
نخســتین روزهای ســال جدید، افزایشی 
١٠٠ هزار تومانی پیدا کــرد و به ٨۹۵ هزار 
تومان رســید. این اتفاق در شــرایطی رقم 
خورد که ســقف قیمت بلیت کنسرت برای 
اجراهای تا ۲٨ اسفند، ۷۹۹ هزار تومان بود. 
این رقم برای سال ١۴٠١، ۶۹۹ هزار تومان 

و بــرای اجراهای ســال ١۴٠٠، ۴۹۵ هزار 
تومان بود. تا پیش از فرا رســیدن کرونا نیز 
سقف بلیت های کنســرت پایتخت به ۲۹۵ 

هزار تومان می رسید.
اینکه چرا ســقف قیمت بلیت کنســرت، 
به صــورت چراغ خامــوش از نخســتین 
روزهای امســال به حوالی ۹٠٠ هزار تومان 
رسیده، مورد بسیار عجیبی است که سبب 
می شود این پرسش مطرح شود که از فاصله 
۲٨ اسفند ١۴٠۲ تا ۴ فروردین ١۴٠۳، چه 
هزینه مضاعفی بر اجراهای زنده ایجاد شد 
که این ١٠٠ هــزار تومــان افزایش قیمت 

بلیت رقم خورد؟
تا پیــش از ایــن، عرف بــر این بــود که با 
پایــان یافتن ماه صفــر و به انتها رســیدن 
محدودیت ۲ مــاه اجرای زنده در کشــور، 
ســقف قیمت بلیت با توجه به عواملی چون 
افزایش تعرفه های بخــش خصوصی برای 
تامین پروداکشــن هایی چون نــور، صدا، 
ال ای دی ها و دستمزد کادر فنی و البته بالا 
رفتن چند ١٠درصدی اجاره بهای سالن ها، 
این افزایش قیمت بلیــت در ابتدای ماراتن 
١٠ماهه فعالیت خواننده هــای که عموما 
با بندهایــی جدید برای ســال جدید خود 
برنامه ریزی کرده بودند، رقم می خورد ولی 
اینکه این اتفاق برای امســال از نخســتین 
روزهای ســال رقم خــورده، نکته عجیبی 
اســت که تاکنون ســابقه چندانی نداشته 

است.
در شــرایطی که کنســرت سال هاست به 
کالایی لوکس تبدیل شــده کــه همگان، 
امکان اســتفاده از آن را پیدا نمی کنند، این 
افزایش بیش از ١۲ درصدی سقف قیمت در 
بازه کنونی، هیچ توجیه منطقی و قانونی را 
به خود نمی بیند. این اتفاق در شرایطی رخ 
داده که قیمت بلیت کنسرت در رویال هال 
پانورامای کیش، کــه همواره بالاتر از تهران 
بوده، برای ســال جدیــد، ٨۵٠ هزار تومان 
بوده است و بسیارجالب است که این سقف 
برای اجراهای تهران بــه ۹٠٠ هزار تومان 

نزدیک شده است.
ســال گذشــته بــود کــه اســتقبال 
بسیارخوبی از کنسرت های کمتر از ۵٠٠ 
هزار تومانی جشــنواره موسیقی فجر به 
عمل آمــد تا جایی که برخــی از مدیران 
هنری کشــور اعلام کردنــد که درصدد 
اعمال ســازوکاری برای حــذف برخی 
هزینه هــای اجرای زنده هســتند تا رقم 

نهایی بلیت ها پائین بیاید. 
در زمانــی کــه مدیــران در حــال اعمال 
راهکارهایی برای اجرایــی کردن این اتفاق 
خوب هســتند، ناگهان ایــن افزایش ١٠٠ 
هزار تومانــی قیمت بلیت که ســبب ٨۹۵ 
هزار تومانی شــدن صندلی های ردیف جلو 
و ۳٠٠ هــزار تومانی شــدن صندلی های 
آخرین ردیف سالن می شود، علامت سوال 
بســیاربزرگی اســت که باید صراحتا به آن 

پاسخ داده شود.
نتیجه چنین رویکردی، ســولداوت نشدن 
هیچ یک از اجراهــای پایتخــت از ابتدای 

امسال بوده است.
 از نخســتین روزهای امســال تــا امروز، 
٨ خواننده پــاپ در تهران بــه روی صحنه 
رفته اند که هیچ یک از این اجراها، برخلاف 
اجراهای نوروزی سالیان گذشته، سولداوت 
نشده است. این اتفاق را هم اکنون می توانید 
در بلیت فروشــی خوانندگانــی کــه طی 
روزهــای آینده اجــرای برنامــه دارند نیز 

به وضوح مشاهده کنید.
البته در این مورد باید به ایــن عامل روانی 
نیز اشاره کنیم که هم زمانی افزایش قیمت 
بلیت بــرای خوانندگانی کــه اکنون بیش 
از ۶ ماه به صورت مســتمر بــر روی صحنه 
بوده اند با رکود نخســتین روزهای ســال، 
ضریب عدم اشــغال صندلی هــا را تا حدود 
زیادی شدت می بخشد. بنابراین اگر راهکار 
مدیران فرهنگی مبنی بر کاهش رقم بلیت 
کنسرت، به هر دلیلی، عملی نشود و قرار بر 
افزایش قیمت بلیت باشــد، چه خوب است 
که این اتفاق، پس از پایان مــاه صفر اتفاق 
بیفتد. یعنــی زمانی که خواننــدگان، تیم 
خود را بازپروری کرده اند؛ ســالن ها تجهیز 
شــده اند و مخاطبان، پس از بیش از ۲ ماه 
دوری از کنســرت ها، عطش زیــادی برای 
استقبال از اجرای خواننده موردعلاقه خود 

دارند.
بنابرایــن افزایــش کنونی قیمــت بلیت 
کنســرت ها، اقدامــی بخردانــه و منطقی 
محسوب نمی شــود و بهتر است برای زمان 
کمتر از ۳ ماهی که تا آغاز ماه محرم فرصت 
باقی مانده، اصــلاح قیمت ها صورت گرفته 
و نرخ ها به همان سال گذشــته بازگردد. با 
این روش، سود بیشتری به سمت ذی نفعان 
کنسرت ها ســرازیر خواهد شــد و میزان 
استقبال، قطعا بیشتر از میزان فعلی خواهد 

بود. 
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میدان

سپهر ســتاری  ۷ لژیونر ایرانی در فصل 
نقل وانتقــالات تابســتانی بازیکــن آزاد 

خواهند بود.
 مســابقات باشــگاهی فصل ۲٠۲۳-۲۴ 
در کشــورهای مختلــف دنیا بــه مقطع 
حســاس و پایانی خــود نزدیک شــده و 
چیزی تــا رونمایی از تیم هــای قهرمان و 
مشخص شــدن سرنوشــت تیم ها نمانده 
اســت. همزمان با نزدیک شدن لیگ ها به 
هفته های پایانی خود، چنــد لژیونر ایرانی 
هم به پایــان قــرارداد خود بــا تیم های 

خارجی نزدیک می شوند. 
این نفرات هنوز قرارداد جدیدی با تیم های 
خود امضا نکرده اند و چند نفر از آن ها ممکن 
اســت در تابســتان یک مقصد جدید برای 
خود انتخاب کنند و این احتمالا وجود دارد 
که مانند سال گذشــته، بعضی از لژیونرها 
به فوتبــال ایران برگردنــد. ۷ لژیونر ایرانی 
در فصــل نقل وانتقالات تابســتانی بازیکن 
آزاد هســتند و خبرهای جالبی در خصوص 

آینده شان به گوش خواهد رسید.

مهدی طارمی
بدون شــک مهم تریــن لژیونــر ایرانی که 
قراردادش به پایان می رسد، مهدی طارمی 
است. ســتاره ایرانی پورتو که در مسیر یک 
انتقال جــذاب و هیجان انگیز قــرار دارد و 
در تابســتان راهی اینتر خواهد شد. انتقال 
طارمی به اینتر از مدتی قبل قطعی شــده 
و همین موضوع حتی باعث شــده شرایط 
ســتاره ایرانی در پورتو تغییر کند. از زمان 
آغاز مذاکرات طارمــی و اینتر، جایگاه او در 
پورتو به خطر افتاده و بسیاری از دیدارها را از 
دست داده است. طارمی تابستان گذشته در 
یک قدمی انتقال به میلان قرار داشــت ولی 

حالا به تیم رقیب روسونری خواهد رفت.
ستاره ایرانی در شــرایطی به اینتر می رود 
که این تیم پــس از صعود بــه فینال لیگ 
قهرمانان اروپا در فصل گذشــته، امسال در 
آستانه قهرمانی در سری آ قرار دارد. طارمی 
برای حضور در ترکیب اصلــی اینتر هم کار 
ســختی دارد و باید بــا لائوتــارو مارتینز و 

مارکوس تورام رقابت کند.

علیرضا جهانبخش
یکی دیگــر از ســتارگان تیم ملــی ایران 
هم مانند مهــدی طارمــی در پایان فصل 
بازیکن آزاد اســت. علیرضا جهانبخش که 
پس از جدایــی از برایتون راهــی فاینورد 
شــده بود، به پایان قرارداد ۳ ســاله خود با 
تیم هلندی رســیده و این تیــم هم تمایلی 
نســبت به تمدید قرارداد نشان نداده است. 
جهانبخــش که اخیــرا بــرای صدمین بار 
با لباس فاینورد به میــدان رفته هنوز برای 
ماندن در این تیم شانس دارد ولی بعید است 
قهرمان سال گذشته هلند به این همکاری 
ادامه دهــد. آقای گل ســابق لیــگ هلند 
احتمالا در تابستان پیشــنهاداتی از دیگر 
تیم های این کشــور خواهد داشت. البته او 
در زمستان از باشــگاه های یونانی و آلمانی 
هم پیشنهاد داشت ولی شاید ترجیح بدهد 
در هلند بماند. جهانبخش در زمستان مورد 
توجه استقلال هم قرار گرفته بود ولی فعلا 

تصمیمی برای حضور در لیگ ایران ندارد.

سامان قدوس
قرارداد ســامان قدوس با تیم برنتفورد در 

پاین فصل بــه پایان می رســد و او هم برای 
انتخاب تیم جدید آزاد اســت. هافبک مورد 
علاقه امیر قلعه نویی تابســتان گذشته هم 
بازیکن آزاد بود و حتی بــرای مدتی بدون 
تیم ماند اما با قراردادی یک ساله به برنتفورد 
برگشت. قدوس امســال در برنتفورد نقش 
آچار فرانســه را ایفا کرده و در چند پســت 
مختلف از جمله دفاع چپ بــه میدان رفته 
اســت. این هافبک ۳٠ ساله امسال یک گل 
هم برای زنبورهــا زده که به عنوان گل لیگ 

برتر انگلیس انتخاب شده است.
وضعیت ادامه همــکاری قدوس و برنتفورد 
مشخص نیســت و با توجه به عملکرد نسبتا 
خــوب او در جمــع زنبورها و درخششــی 
که در جام ملت های آســیا داشــته، قطعا 
پیشنهادات مناسبی برای هافبک تیم ملی 

ایران ارسال خواهد شد.

کریم انصاری فرد
او در نقل وانتقالات زمســتانی با قراردادی 
کوتاه مدت تا پایان فصل به آریس سالونیکی 
یونان پیوست تا حضور در چهارمین تیم این 
کشور را هم تجربه کند. انصاری فرد از زمان 

انتقال به این تیم کمتر در ترکیب اصلی قرار 
گرفته و بیشــتر نقش یک تعویضــی را ایفا 
کرده اســت. مهاجم ایرانی یــک گل و یک 
پاس گل هم به ثبت رســانه ولی بعید است 
قراردادش تمدید شود و در زمستان باید به 
یک مقصد جدید فکــر کند.انصاری فرد در 
سال های اخیر حضور در تیم های مختلفی 
را تجربه کرده و ممکن اســت در تابستان با 
یک انتقال دیگر همه را سورپرایز کند. او در 
این ســال ها هرگز تمایلی نسبت به حضور 

در فوتبال ایران نشان نداده است.

امید ابراهیمی
ستاره ســابق اســتقلال در ۳۶ سالگی هم 
شــرایط قابل قبولی دارد و یکــی از نفرات 
اصلی تیم الشمال قطر است. امید ابراهیمی 
پس از عملکرد خوبی که در لیگ ستارگان 
داشته، حتی در تیم منتخب ۲ ماه اخیر هم 
قرار گرفته اســت. هافبک ســابق تیم ملی 
ایران امسال راهی الشمال شده و قراردادی 
یک ســاله با این تیم امضا کرده که در پایان 

فصل به پایان می رسد.
با توجه به عملکردی کــه ابراهیمی در چند 

فصل اخیر داشته بعید نیســت که او باز هم 
پیشنهاداتی از تیم های قطری داشته باشد 
ولی خودش قبلا ابــراز تمایل کــرده تا به 
اســتقلال برگردد و با لباس آبــی از فوتبال 
خداحافظــی کند. با توجه بــه این موضوع 
شانس بازگشت فرمانده استقلالی به جمع 

آبی پوشان کم نیست.

علی علیپور
او پس از مصدومیت پارگــی رباط صلیبی 
دوباره به ترکیب ژیل ویســنته برگشته و ۲ 
گل هم برای این تیم به ثمر رســانده است. 
علیپور هــم در پایــان این فصل بــه پایان 
قرارداد ۲ ســاله خود با این تیــم پرتغالی 
می رســد و بازیکن آزاد خواهد شــد. او در 
نقل وانتقالات زمســتانی تمایل شــدیدی 
نسبت به بازگشت به فوتبال ایران و حضور 
دوبــاره در پرســپولیس نشــان داد ولی 
مخالفت مدیران تیم پرتغالــی مانع از این 
اتفاق شــد. آقای گل ســابق فوتبال ایران 
در تابســتان مانعی برای بازگشت به جمع 
سرخپوشان نخواهد داشت و می تواند یکی 
از اولیــن خریدهای این تیم باشــد. البته با 
توجه عملکرد علیپور در پرسپولیس، ممکن 
است پیشــنهاداتی از تیم های حوزه خلیج 
فارس هم به دســت او برســد و باعث شود 

مسیرش تغییر کند.

امیر عابدزاده
پس از ۲ فصل حضور در پونفرادینا اسپانیا، 
ابتدای ایــن فصل در تصمیمــی عجیب و 
غیرمنتظره به ماریتیمو پرتغال برگشت و با 
تیم ســابق خود قرارداد یک ساله ای را امضا 
کرد. عابدزاده به مرور جایگاه ثابت خود در 
ماریتیمــو را پس گرفته و امیدوار اســت با 
تیمش به سطح اول فوتبال پرتغال برگردد. 
او هــم در پایان فصــل آزاد اســت و علاقه 
زیادی دارد تا در فوتبال اروپا به کارش ادامه 
دهد. عابدزاده که ابتدای فصل پیشنهاداتی 
جدی از لیگ برتر ایران داشــت، شــرایط 
مشــخصی برای فصل بعد ندارد ولی ادامه 
حضــورش در پرتغــال محتمل بــه نظر 

می رسد.

کاپیتان ســابق تیم فوتبال میلان ایتالیــا به تمجید 
بازیکن ایرانی تیم پورتو پرتغــال پرداخت و او را خرید 

خوبی برای اینتر دانست.
مهدی طارمــی مهاجم تیم ملی فوتبال کشــورمان و 
باشگاه پورتو پس از درخشــش در فصل گذشته لیگ 

پرتغال مورد توجه ســران اینتر قــرار گرفت و با توجه 
به پایــان مهلت قــراردادش با باشــگاه پورتو تصمیم 
گرفت تا در فصل آینده بــا پیراهن اینتر پــا به زمین 
مســابقه بگذارد.»ریکاردو مونتولیوو« کاپیتان سابق 
تیم فوتبال میلان در رابطه با تقویــت تیم اینتر گفت: 

اضافه شــدن طارمی و زیلســنکی قطعاً باعث تقویت 
اینتر خواهد شد. جذب این دو بازیکن را می توان تزریق 
کیفیــت در تیم اینتر دانســت. در حــال حاضر اینتر 
مدعی اصلی قهرمانی در ســری آ به حســاب می آید و 
اگر من جای »اینزاکی« بودم به مدیران باشــگاه اعلام 

می کردم که هیچ یک از بازیکنان تیم را نفروشند.
او ادامه داد: مســؤولان اینتر به دنبال عقــد قرارداد با 
بازیکنان آزاد هســتند در حالی که پیش از این و در دو 
پســت با جذب طارمی و زیلنسکی تقویت شده اند و به 

نظرم همین بازیکنان را باید تقویت کنند.

کاپیتانسابقمیلان:اینترباطارمیقویترمیشود

لقببیرانوندبهجانشیناودرپرسپولیسرسید
دروازه بــان جوان پرســپولیس در غیاب علیرضــا بیرانوند عملکردی 

مطلوب در چارچوب دروازه تیمش مقابل گل گهر سیرجان داشت.
تیم فوتبال پرســپولیس با کســب پیروزی یک بر صفر مقابل گل گهر 
سیرجان توانست فاصله امتیازی خود با استقلال تهران را کاهش دهد 

تا سرخپوشان پایتخت با ۴۶ امتیاز در رتبه دوم قرار بگیرند.
این تیم در حالی برنده بازی سیرجان شــد که علیرضا بیرانوند به دلیل 
مصدومیت از ناحیه مچ دست درون دروازه سرخپوشان حضور نداشت 
تا امیر رضا رفیعی برای دومین بار طعم حفاظت از دروازه سرخپوشــان 

را بچشد.
او در بازی با گل گهر توانســت دو موقعیت حریف را دفع کند تا دروازه 
تیمش را بسته نگه دارد و در برد اقتصادی تیمش نقش پررنگی داشته 
باشــد. رفیعی در دومین بازی خود دومین کلین شیت را داشت تا حالا 
لقب دروازه بان مطمئن را همچون بیرانوند گرفته و کمتر هوادار تیمش 

را نگران روزهای نبودن گلر شماره یک تیم ملی ایران کند.
 رفیعی در دیدار هفته آینده پرســپولیس مقابل ملوان هم در چارچوب 
دروازه سرخپوشــان قرار خواهد گرفت تا برای اولین بار در ورزشــگاه 
آزادی نیز بازی کند. او تاکنون مقابــل ذوب آهن در اصفهان و گل گهر 
در سیرجان بدون گل خورده توانســت دروازه پرسپولیس را بسته نگه 

دارد.

نهاییشدنترکیبکاروانپارالمپیک
تااواسطتیر

به گفته مدیر فنی ورزشــی کمیتــه ملی پارالمپیــک ترکیب کاروان 
اعزامی به پارالمپیک ۲٠۲۴ اواســط تیر نهایی می شــود ضمن اینکه 
با توجه به وضعیت رشــته های تیمی، این ترکیــب می تواند تا ۹٠ نفر 

افزایش یابد.
سعید سلگی ضمن یادآوری ۳٨ سهمیه ای که ورزش جانبازان و توان 
یابان ایران تا بــه امروز برای بازی های پارالمپیک کســب کرده اند، در 
مورد شانس کسب ســهمیه در سایر رشــته ها و آخرین زمان تصمیم 

گیری برای کاروان ایران و ترکیب اعزامی به پاریس توضیح داد.

38 سهمیه پارالمپیک در ۷ رشته
وی با اشــاره به ســهمیه هایی که تا به امروز برای بازی های پارالمپیک 
پاریس کسب شده است، گفت: ۳٨ سهمیه در رشته های پارادوومیدانی 
)١۶ سهمیه(، پاراتیراندازی )۶ ســهمیه(، پاراتیروکمان )۷ سهمیه(، 
پاراتکواندو )۵ سهمیه(، پاراشنا )۲ سهمیه(، والیبال نشسته مردان )یک 

سهمیه( و گلبال مردان )یک سهمیه( به دست آورده ایم.

امید به کسب سهیمه در ۶ رشته
مدیر فنی ورزشی کمیته ملی پارالمپیک تاکید کرد: البته شانس کسب 
سهمیه در سایر رشــته ها را همچنان داریم. علاوه بر پارادوومیدانی که 
می توانیم ســهمیه های جدیدی در آن داشته باشــیم، این فرصت را 
داریم که در پاراکانو، پاراجودو، پاراوزنه برداری، بســکتبال با ویلچر و 

والیبال نشسته بانوان هم صاحب سهمیه شویم.

مروری بر مصوباتِ اعزام
سلگی با یادآوری اینکه طبق مصوبه کمیته ملی پارالمپیک، برای حضور 
در بازی های پاریس تنها کسب ســهمیه ملاک تصمیم گیری نیست، 
خاطرنشان کرد: برای قطعی شدن وضعیت ســهمیه ها از حیث اعزام، 
نشست های کارشناسی با فدراسیون ها داشــته ایم و این نشست ها را 
کماکان ادامه می دهیم. در تمام بررســی ها، اولویت های مصوب مبنی 
بر شانس کســب مدال در بخش تیمی، در اختیار داشتن رکورد جهانی 
در بخش انفرادی و نگاه حمایتی ویژه از جانبازان، بانوان و ورزشــکاران 
زیر ١۹ سال را مد نظر داریم. اینها مصوباتی است که تصمیم گیری برای 

قطعی کردن سهمیه ها بر اساس آن انجام خواهد شد.

اعزام ها و رکوردگیری های داخلی برای تصمیم گیری نهایی
وی ادامه داد: در همین راســتا در یکی دو ماه آینــده اعزام هایی برای 
برخی رشته ها و ورزشــکاران خواهیم داشــت که نتیجه و عملکرد به 
دست آمده در آنها در بررســی ها و تصمیم گیری ها تاثیرگذار خواهد 
بود. همچنین در برخی رشــته ها هم رکوردگیری های داخلی تعیین 
کننده خواهد بــود. مجموع این عوامل در تصمیــم گیری برای تعیین 

ترکیب کاروان ایران تاثیر می گذارد.

مسئولیت اعزام به میادین گزینشی با فدراسیون ها است
مدیر فنی ورزشی کمیته ملی پارالمپیک در پاسخ به این پرسش که »با 
توجه به مشکلات مالی که همیشــه ورزش ایران با آن مواجه است چرا 
ابتدا در مورد قطعیت اعزام ورزشکار یا تیمی به جمع بندی نمی رسید 
سپس برای حضور در میادین کسب ســهمیه تصمیم گیری کنید؟«، 
توضیح داد و گفت: حضور در رقابت های گزینشی با فدراسیون ها است 
اما مســئولیت اعزام به بازی های پارالمپیک با کمیته ملی پارالمپیک 
اســت. ما سیاســت ها و مصوبات خود را برای اعزام داریم همانطور که 

فدراسیون ها هم بر مبنای سیاست های خود عمل می کنند.

تعیین تکلیف نمی کنیم
وی در این رابطه تصریح کرد: فدراســیون ها بر اســاس شرایط فنی و 
ارزیابی های خود برای حضور در مسابقات گزینشی به جمع بندی می 
رســند. تصمیم گیری در این زمینه به طور کامــلا در حیطه اختیارات 
مسئولان فدراسیون ها است اگرچه پیش از اعزام تیم ها و ورزشکاران، 
کمیته ملی پارالمپیک نظرات و سیاست های خود را مطرح و ابلاغ می 
کند. در واقع آنها با علم به این موضوع نسبت به هزینه و اعزام اقدام می 
کنند. ما نمی توانیم از پیش قضاوت کنیم و برای فدراســیون ها تعیین 
تکلیف کنند. انها بر اســاس ارزیابی خود و تلاشی که می خواهند برای 
رسیدن به حدنصاب ها داشته باشــند، تصمیم گیری می کنند اما باید 

در نظر داشته باشند که سیاست های کمیته تغییر نمی کند.

تعیین ترکیب کاروان ایران تا اواسط تیر
سلگی تاکید کرد: بر اساس همین سیاست ها که از ماه ها پیش مشخص 
و ابلاغ شده است، ترکیب نهایی کاروان ایران در بازی های پارالمپیک 
مشخص می شود. از حیث حضور در رقابت های گزینشی،تکلیف همه 
رشته ها تا خرداد مشخص می شود بنابراین تا آن زمان در مورد وضعیت 
سهمیه های کسب شــده تصمیم گیری می کنیم. فقط پاراوزنه بردای 
اواخر خرداد و اوایل تیر باید در آخرین مرحله رقابت های گزینشــی به 
میزبانی گرجستان شرکت کند. تصمیم گیری در مورد این رشته به بعد 
از این رقابت ها موکول می شــود. بنابراین می توان گفت که اواسط تیر 

ترکیب کاروان پارالمپیکی ایران نهایی می شود.

آگهی قانون تعیین تکلیف اراضی وساختمانهای فاقد سند رسمی آگهی قانون تعیین تکلیف اراضی وساختمانهای فاقد سند رسمی 
شهرستان خرم آباد-سری ) شهرستان خرم آباد-سری ) 249249( جمعی( جمعی
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 صیدآقا نجفوند دریکوندی
 رییس اداره ثبت اسناد و املاک خرم آباد

اوجگیریگوستاووبلانکودراستقلال
ستارهایدرحدلالیگا

گوستاوو بلانکو در چند هفته اخیر عملکرد بســیار خوبی در ترکیب استقلال 
داشته است.

 اســتقلال در آغاز هفته بیســت ودوم لیگ برتر میزبان مس رفسنجان بود و در 
پایان با نتیجه تساوی ۲-۲ متوقف شد. شاگردان جواد نکونام درحالی با تساوی 
زمین را ترک کردند که ۲ بار و ابتدای هر ۲ نیمه از حریف شان عقب افتادند ولی 
هر ۲ بار توانستند به بازی برگردند و در نهایت یک امتیاز از این مسابقه حساس 

کسب کنند.

مرد اول استقلال در این بازی گوستاوو بلانکو، ستاره آرژانتینی آبی پوشان بود 
که هر ۲ گل تیمش را به ثمر رســاند و عملکرد درخشانی داشت. بلانکو در چند 
هفته اخیر نمایش بسیار خوبی در ترکیب اســتقلال داشته و یک مهره کلیدی 

تبدیل شده است.

عملکرد درخشان ستاره آرژانتینی در نیم فصل دوم
گوستاوو بلانکو در آخرین ساعات زمان نقل وانتقالات تابستانی با جدایی از تیم 
ایبار اسپانیا به استقلال پیوست و شــاگرد جواد نکونام شد. او به دلیل مشکلات 
مربوط به سقف بودجه مجبور شــد چند هفته برای حضور در ترکیب استقلال 
صبر کند و در دیدار با آلومینیوم اراک ســرانجام برای نخستین بار در لیگ برتر 

ایران به میدان رفت.
بلانکو در نخســتین بازی خود به عنوان بازیکن اصلی موفق بــه گلزنی مقابل 
تراکتور شــد ولی در در چند هفته پایانی نیم فصل اول در گلزنــی ناکام ماند و 

حتی در ۲ بازی آخر تیمش هم نیمکت نشین شد. 
ســتاره آرژانتینی اســتقلال در آغاز نیم فصل دوم بار دیگر به ترکیب استقلال 
برگشــته ولی برخلاف هفته هــای پایانی نیم فصل اول عملکــرد قابل توجهی 

داشته است.
بلانکو در ۷ بازی اخیر استقلال در ترکیب اصلی قرار داشته و ۳ بار هم برای این 

تیم گل زده است.
 او علاوه بر گلزنی، در کارهای دفاعی هم عملکرد بســیار خوبی دارد و توانسته 
خواســته های جواد نکونام را به درســتی اجرا کند. او به جز دیدار با هوادار، در 
دیگر بازی های اســتقلال در نیم فصل دوم نمره بالای ۷ را از متریکا گرفته و در 
۲ بازی تیمش مقابل استقلال خوزســتان و مس رفسنجان هم بهترین بازیکن 

زمین شده است.



استان

نــوروزی  دیــدار  آییــن  مومنــی    اصفهان-مریــم 
مدیرعامــل ذوب آهــن اصفهان بــا معاونیــن ، مدیران و 
سرپرســتان با حضــور آیــت الله رهبر مســئول هماهنگی 
تبلیغــات اســامی ، معاونیــن مدیرعامــل ، مدیرعامــل 
باشــگاه فرهنگی ورزشــی ذوب آهــن و تنی چنــد از دیگر 
مســئولین و کارکنان این مجتمع عظیم صنعتی در تالار 

آهن روابط عمومی برگزار شد.
مدیرعامــل ذوب آهــن اصفهــان بــا اشــاره بــه اقدامــات 
انجــام شــده در ایــن مجتمــع عظیــم صنعتی گفــت : در 
مجموع می توان ســال گذشــته را ســال اصاح ســاختار 
مالــی ذوب آهــن اصفهــان دانســت و در ســال جدیــد 
اصــاح ســاختار تولیــد و بازرگانــی مــد نظــر قــرار دارد که 
در راســتای تحقق شــعار ســال مبنی بــر جهــش تولید با 

مشارکت مردم است .  
مهدی کوهی در ابتدای این آیین یاد و خاطره شهدای 
انقــاب، جنــگ تحمیلــی و همچنیــن شــهدای حملــه 
تروریســتی رژیــم صهیونیســتی به کنســولگری ایــران در 
دمشق و شهادت ســردار سرتیپ زاهدی و ســایر همراه 

هان ایشان را گرامی داشت. 
وی در ادامــه بــه مهمتریــن اقدامــات تحولی شــرکت در 
ســال گذشــته پرداخت و افزود : با توجه به شــرایط مالی 
ذوب آهــن اصفهــان کــه در صــورت هــای مالــی شــرکت 
منتهــی بــه 29 اســفند ســال 1401  منعکس شــد ، اصاح 

ســاختار مالــی ایــن مجتمــع عظیــم صنعتــی بــه عنوان 
یک اقدام جهادی، پروژه کوتاه مــدت و دانش بنیان در 
دستور کار قرار گرفت. مدیرعامل شرکت تصریح کرد : در 
این راســتا تجدید ارزیابی دارایی ها از محل طبقه زمین 
بــا اخــذ مجوزهــای لازم از ســازمان هــا و دســتگاههای 
اجرایــی ذیربط در کشــور و همچنیــن با تصویــب هیات 
مدیــره و در واپســین روزهــای ســال گذشــته بــه عنــوان 

یک اقــدام تحولی و یک موفقیت بــزرگ در کارنامه کاری 
ذوب آهن اصفهان ثبت شــد که در این فرصت شایسته 
می دانــم از مســئولین محتــرم ) وزرای تعــاون، کار و رفاه 
اجتماعــی، اقتصــاد، صمــت و همچنیــن مدیرعامــل 
و   ) صدرتامیــن  شســتا،  اجتماعــی،  تامیــن  ســازمان 
همچنیــن تاشــگران حــوزه مالــی و اقتصــادی شــرکت 

تشکر و قدردانی نمایم. 

کوهی ادامه داد : ســرمایه ثبتــی ذوب آهن بــا این اقدام 
تحولی افزایش بیــش از 840  درصدی یافــت  و از 7 همت 

به بیش از 66 همت رسید . 
مدیرعامــل ذوب آهــن اصفهــان ضمــن تبریــک ایــن 
افتخــار ماندگار به خانواده بزرگ شــرکت اظهار داشــت :  
افزایش سرمایه انجام شده، بازار سهامداری ذوب آهن 
اصفهــان را به شــدت ســر زنده و شــاداب نمــود و فضای 
بســیار خوبی  برای تولید و توســعه در این مجتمع بزرگ 
گشوده شده است.   وی از اخذ مجوز دیگری از سهامدار 
اصلــی بــرای افزایــش ســرمایه از محــل آورده مطالبــات 
خبــر داد و گفــت : پــس از بــاز شــدن نمــاد ذوب آهــن در 
بازار ســرمایه از این طریق، بخشــی از ســرمایه در گردش 
شرکت تامین می شــود.  مدیرعامل ذوب آهن اصفهان 
پیگیری اخذ مطالبات شــرکت از صندوق بازنشســتگی 
فولاد را بــه عنوان یــک اقدام تحولــی دیگر معرفــی نمود 
و خاطرنشــان کــرد : ذوب آهــن اصفهان طی چند ســال 
گذشــته هزینه های بیمه پایه و ... را جهت بازنشستگان 
صندوق فولاد به صورت مســتقیم پرداخــت کرده و این 
موضوع از جملــه مطالبات این مجتمــع عظیم صنعتی 
از صندوق بوده اســت که بــا پیگیری هایی انجام شــده 
در روزهــای پایانــی ســال تاییدیــه بخشــی از مطالبــات 
ذوب آهــن از هیات امنای صنــدوق بازنشســتگی فولاد 

اخذ شد و مابقی آن را نیز پیگیر هستیم. 

سرزمین
روزنامه سراسری صبح ایران
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مدیرکل بنیاد مسکن استان:

وستایی  میانگین مقاوم سازی مساکن ر
آذربایجان غربی ۳۴ درصد است

ارومیه-رحیــم جباردخــت   ایســنا/آذربایجان غربــی مدیــرکل بنیــاد 
مســکن آذربایجان غربی گفت: میانگین مقاوم ســازی مســکن روستایی 
در اســتان نزدیک به ۳4 درصد اســت که ایــن درصد پایین مقاوم ســازی 

فاجعه آفرین خواهد بود.
کیــد بــر اینکــه مهمتریــن دغدغــه اســتان در بخــش  علیرضــا مقــدم بــا تا
مســکن، مقاوم سازی مسکن روســتایی در اســتان بخصوص روستاهای 
کن روستاهای جنوب استان از مقاومت  جنوب استان است، گفت: مسا
پایینی برخوردارند که در صورت وقوع زمین لرزه ای بــا قدرت زلزله خوی، 

فاجعه و تلفات بسیار جبران ناپذیری بدنبال خواهد داشت. 
کن روستایی  وی ادامه داد: هدفگذاری شــده امســال مقاوم سازی مســا
17 هزار و ۵00 واحد انجام شــود کــه از این تعداد مقاوم ســازی ۵۵00 واحد 
آغاز شــده اســت.  مقدم اظهار کرد: مقاوم ســازی 12 هزار واحد روســتایی 

طی سال گذشته در استان  انجام شده است. 
وی به مناســبت گرامیداشــت دهه افتتاح حســاب 100 حضرت امــام ) ره ( 
گفت: بهره برداری از یک هزار واحد مسکن روســتایی ، تحویل1۵00 واحد 
به زلزله زدگان خــوی با اعتبــار 6900میلیارد ریال ، اجــرای ۳4 طرح هادی 
روســتایی با اعتبار ۵۳۵ میلیارد ریال و تحویل ۵ هزار جلد ســند روستایی 
در ایــن ایــام انجــام می گیــرد.  مدیــرکل بنیــاد مســکن اســتان با اشــاره به 
پرداخت هزار میلیــارد تومان تســهیات زلزله زدگان خوی افــزود: بدنبال 
زلزله خــوی ۳220 واحد با پیشــرفت 9۳ درصدی احداث، 2۵ هــزار و و 1۵۵ 
واحد به صورت 100 درصد تعمیر شــده اســت.  وی با اشــاره به صدور سند 
کن روســتایی در هزار و  روســتایی نیز افزود: عملیات ســند دار کردن مسا
848 روستا )8۵ درصد از روســتاهای استان( آغاز شــده که 192 هزار و 787 
سند روســتایی نیز صادر شده اســت. مقدم ادامه داد: در ۳2 شهر زیر 2۵ 

هزار خانوار استان نیز 4۵ هزار و 601 سند مسکن صادر شده است.
مدیرکل بنیاد مسکن استان با اشــاره به اجرای طرح نهضت ملی مسکن 
نیز گفــت: از 747 هکتار زمین پیش بینی شــده از ســوی راه و شهرســازی 
برای اجرای این طرح،  ۳48هکتار زمین در 22 شــهر استان تحویل بنیاد 
مســکن اســتان شــده اســت.  مقدم ادامه داد: از ۳4 هــزار و ۵48 متقاضی 
نهضت ملی مســکن، 644۳ نفر تایید نهایی شــده و 4484 نفر واریز اولیه 
داشــتند.  وی با اشــاره به اجرای پروژه مســکن شــهری محرومین و اقشــار 
کــم درآمد نیــز گفــت: 82۵ واحد پــروژه در حــال احداث اســت که در ســال 

جاری نیز عملیات شروع 726 واحد انجام می شود. 

 پیشرفت 90 درصدی مجتمع آبرسانی 
خزرآباد ساری 

ســاری-امیری فر   عملیــات اجرایی مجتمع آبرســانی خزرآباد ســاری با 
تحت پوشــش قــراردادن جمعیتــی نزدیک بــه 27 هــزار مشــترک در حال 

حاضر با 90 درصد پیشرفت فیزیکی در دست اجراست.
مدیر عامل آبفــا مازندران در حاشــیه بازدیــد از مجتمع خزرآباد ســاری با 
اشــاره به ضرورت تســریع اجــرای پروژه هــای بزرگ آبرســانی با اســتفاده از 
اعتبارات طرح ملی آبرسانی روســتایی و محرومیت زدایی اظهار داشت: 
برای اجــرای این پــروژه عملیاتی شــامل حفــر ۵ حلقــه چاه، اجــرای خط 
،احداث مخــازن ذخیره به حجــم 6800 متر  انتقال به طــول41.7 کیلومتر
مکعب همچنیــن احــداث 1۳ باب ایســتگاه پمپــاژ و اجرای شــبکه توزیع 
کنــون حفــر 4 حلقــه چاه،  بــه طــول 9۳ کیلومتــر پیــش بینــی شــده کــه تا
اجــرای 2۳ کیلومتــر خــط انتقــال و 26 کیلومتــر شــبکه توزیــع، احــداث 
6 باب ایســتگاه پمپــاژ و 4800 متر مکعب مخــازن ذخیره ،نصــب 2۵0 فقره 
انشــعاب در قالب طرح ملــی و همچنین احــداث مخزن ۵00 متــر مکعبی 
روســتای دولت آباد ،اجــرای 27.۵ کیلومتر شــبکه توزیــع و 16.7 کیلومتر 
خط انتقــال در قالب قرار داد با قرارگاه امام حســن مجتبی)ع( و اســتفاده 
از اعتبــار محرومیــت زدایــی انجام شــده اســت. بهــزاد بــرارزاده اعتبارات 
هزینه شــده تا پایان ســال 1401 را بالغ بر 6۳88۵4 میلیون ریال و اعتبارات 
مصوب طرح ملی در ســال 1402 را 11۵000 میلیون ریال و نیز اعتبار مصوب 
محرومیــت زدایــی را ۳۵۳400 میلیــون ریــال اعام کــرد و گفــت: در صورت 
تخصیص صد درصدی اعتبارات در ســال مالی 1402 بــرای اتمام عملیات 
اجرایی پــروژه مجتمع خزرآبــاد ســاری ، اعتباری بالــغ بــر 114600 میلیون 
ریال مورد نیاز اســت. او با اشــاره بــه اجرای قــرارداد پروژه شــهبند ) اتصال 
به تاسیسات شــهر ســاری و برخورداری از آب تصفیه خانه( افزود: در نظر 
اســت مجتمع خزرآبــاد و مجتمع معلــم کا به تاسیســات شــهری متصل 
شــوند تا از آب تصفیه خانه ســاری اســتفاده کنند. مدیر عامل شرکت آب 
و فاضــاب مازنــدران تصریح کــرد: با اتمــام عملیــات تعریف شــده در این 

مجتمع ،تامین آب شرب به میزان 80 لیتر در ثانیه افزایش خواهد یافت.

آغاز عملیات نوسازی بلواری وردی کوی یاسر 
امیدیه توسط نفت وگاز آغاجاری

اهواز -محمد مجدم   پروژه نوســازی بلوار ورودی شهرستان امیدیه در 
منطقه محروم کوی یاسر آغاز بکار کرد.

کــن و تاسیســات شــرکت   سرپرســت خدمــات مهندســی و بهســازی اما
بهره بــرداری نفــت وگاز آغاجــاری بــا اعــام این خبــر بیــان کرد:ایــن پروژه 
شــامل تخریب کلی بلوار فعلی و نوســازی و نماســازی بلوار با ســنگ های 
گرانیتــی ، ایجــاد فضای ســبز از طریق کاشــت درختچــه های متناســب با 
شــرایط اقلیمی اســت. حســین مســعودیان در ادامه افزود : ایجــاد کانال 
دفع آبهــای ســطحی و فاضاب در حاشــیه این بلــوار از اهــداف دیگر این 
پروژه اســت که بصورت همزمــان اجرایی خواهد شــد. وی یادآور شــد: در 
صورت همراهی و موافقیت دیگر دســتگاههای شهرســتان آمادگی داریم 

مسیر بلوار تا میدان ترمینال را بصورت مسیری مستقیم اصاح نماییم.

مدیرعامل شرکت گاز استان گلستان خبرداد:

انجام خدمات شیرین وبی منت با وفاق و همدلی
گرگان-مهنــاز محمــد زمانــی   مدیرعامــل و اعضــاء هیئــت مدیره شــرکت 
گاز اســتان گلســتان با کارکنان ادارات گازرســانی شــرق اســتان دیدار و گفتگو 
کردنــد   در این دیدارها که در محل ادارات گاز رســانی  اســتان انجام شــد علی 
طالبی مدیرعامل گاز گلســتان  گفت:در ســال جدید که توســط رهبــر فرزانه 
انقاب به ســال جهش تولید با مشــارکت مردم  مزین شــده  اســت لازم است 
این پیــام ارزشــمند را در اولویــت برنامه هــای خود قــرار دهیم  و با مشــارکت و 
کید بر  وفاق و همدلی در راستای نیل به اهداف شرکت تاش نمائیم.  وی با تا
انجام خدمات شیرین ، بی منت و به موقع  همراه با وفاق و همدلی مجموعه 
کارکنان تصریــح کــرد: ادارات گازرســانی که در خط مقــدم ارتباط با مــردم قرار 
دارند همراه با ســایر کارکنان ســتادی بایــد دقت نمایند به نحو شایســته ای 
وظایف خود را انجام داده و با گشــاده رویی به درخواست های مراجعین 
پاسخ  شایسته داده  و در حد امکان مشــکات آنها را مرتفع و رضایتشان را 
فراهم کنند. مدیرعامل شرکت گاز استان گلستان ضمن تشکر از فعالیت 
های انجام شــده کارکنان بویــژه در ایام ســرد ســال اظهار داشت:انشــاء ا 
... بتوانیم در ســال جاری نیز با همدلــی ، تعامل و بهبود امورات ، شــرایط 
بهتری را نســبت به ســال گذشــته رقم بزنیم و در راســتای تحقــق رهنمود 
ارزشــمند رهبر فرزانــه تاش نمــوده و زمینــه خدمــت رســانی مطلوبتر در 

سطح  استان را بیش از پیش مهیا نمائیم.

اهواز -محمد مجدم   در راســتای عمل به مســئولیت های اجتماعی 
در مناطق محــروم، همزمان با ایام مــاه مبارک رمضان و در آســتانه عید 
، رزمایش کمک هــای مومنانه شــرکت نفــت و گاز اروندان با  ســعید فطر
هدف توزیع بســته هــای معیشــتی بین أیتــام و خانــواده هــای نیازمند 
شــهرها و روســتاهای مجــاور تاسیســات نفتــی، در منطقــه عملیاتــی 

دارخوین برگزار گردید.
در ایــن مراســم عــذاری اهــوازی مدیرعامــل ایــن شــرکت، ســرهنگ 
، مســعود خواســت خدایــی  محمــد لویمــی فرمانــده ســپاه خرمشــهر
فرمانــدار شهرســتان خرمشــهر و جمعــی از روســا، کارکنان و بســیجیان 
پایگاه شــهدای رمضان این شــرکت حضور داشــته و 2 هزار بســته کمك 
 معیشــتي بین خانوارهــاي نیازمنــد و محــروم با هــدف حمایــت از آنان 

توزیع گردید.
در ابتدای مراســم عذاری اهــوازی اظهار داشــت: بنا به وظیفــه دینی و 
از نگاه ســازمانی انجام بــه وظایف و مســئولیت های اجتماعی شــرکت، 

مــا را ملزم میکنــد که بــه وقایــع و واقعیات جوامــع پیرامونــی خودمان و 
شرکت بی تفاوت نباشــیم، و از تمام ظرفیت های موجود و در حد وسع 
و توان خودمان برای گره گشــایی از مردم اســتفاده کنیــم؛ از این جهت 
فرصت ماه مبــارک رمضــان را مغتنم شــمرده و برای چندمیــن بار طرح 

کمک هــای مومنانــه را در ادامه فعالیت هــای جهادی پایــگاه مقاومت 
بسیج این شــرکت در بین نیازمندان شــهرهای مجاور تاسیسات نفتی 

انجام می دهیم.
وی بــا اشــاره به آیــات قــرآن کریم کــه شــاخصه مهم اهــل ایمــان را عمل 
صالح عنــوان و یکی از بهترین اعمــال صالح را هم انفاق دانســته، افزود: 
رزمایــش توزیــع بســته هــای معیشــتی در بیــن نیازمنــدان در واقع یک 
جشــن معنوی بوده و تــداوم این گونــه فعالیت هــای خداپســندانه را از 

سایر سازمان ها و اُرگان ها خواستاریم.
، آبرســانی به  عــذاری اهــوازی در پایان گفــت؛ توزیــع اقام نوشــت افــزار
روســتاها، ســاخت، تکمیــل و ترمیــم مــدارس در مناطــق کم برخــوردار 
شــهرهای حــوزه تاسیســاتی، ترمیــم منــازل، کمک رســانی در ســیاب 
ها، انتقــال برق به روســتاهای غــرب کارون و اجرای برنامــه های متنوع 
فرهنگــی و قرآنــی را گوشــه ای کوچــک از اقدامات ایــن شــرکت در حوزه 

مسولیت های اجتماعی و کارهای عام المنفعه دانست.

اهواز

در راستای عمل به مسئولیت هاي اجتماعی صورت گرفت؛

وندان برگزاری رزمایش بزرگ کمك های مومنانه در شرکت نفت و گاز ار

مرکزی کردستان

مدیرکل صنعت، معدن و تجارت استان:

وری است تامین زمین صنعتی در کردستان ضر

ســنندج-فاطمه ملایــی    مدیــرکل صنعــت، 
معــدن و تجــارت کردســتان گفــت: تامیــن زمیــن 
صنعتــی در اســتان بــا توجــه بــه اینکــه کردســتان 
به ســمت صنعتــی شــدن ســوق داده شــده، امری 

ضروری است.
بختیار خلیقــی  اظهار کرد: در حــال حاضر ۵ طرح از 
این 18 درصــد با پیشــرفت 100 درصد در شهرســتان 

های قروه و بیجار به بهره برداری رسیده است.
وی افزود: همچنین اشــتغالزایی طول زنجیره فولاد 
حــدود 6 هــزار و 221 نفر بــا ســرمایه گــذاری 406 هزار 
میلیــارد ریال اســت و بــا توجه بــه برنامه ریــزی های 

لازم به سرانجام کامل می رسد.
مدیــرکل صنعت، معــدن و تجــارت کردســتان بیان 
 ، کرد: مهمترین مشکل حوزه صنعت در حال حاضر
عــدم تطابــق تســهیات پرداختــی بــا نیــاز واقعــی 

واحدهای صنعتی است.
خلیقی عنــوان کرد: همچنین تامیــن زمین صنعتی 
در اســتان بــا توجــه بــه اینکــه کردســتان بــه ســمت 
صنعتــی شــدن ســوق داده شــده، امــری ضــروری 
اســت و تقاضــای هــزار و 400 میلیــارد تومــان اعتبــار 
بــرای خرید زمیــن صنعتی در شــهرک هــای صنعتی 
شهرســتان های ســنندج، قــروه، کامیاران و ســقز را 
کید وزیر در کمترین  داشــته ایم و انتظار می رود با تا

زمان ممکن اجرایی شود.

وی ادامه داد: در خصــوص رونق تولیــد 7۵ میلیارد 
تومان طــرح در قالــب 10 طرح بــه بانک هــای عامل 
معرفی شــده کــه در ســال 1402 نســبت بــه پرداخت 

آنها اقدام شده است.
مدیــرکل صنعت، معــدن و تجارت کردســتان گفت: 
کد به چرخه  در 2 ســال گذشــته 77 واحد صنعتی را
تولید بازگرداننده شــد که ۳7 مورد آن در ســال 1402 

محقق شده است.
خلیقی اظهار کرد: با توجه به شــعار سال که از سوی 
مقــام معظم رهبــری بــه نــام ســال »جهــش تولید و 
مشــارکت مردمی« نامگذاری شــده، انتظــار می رود 
با برنامــه ریزی هــای صورت گرفتــه در بخــش تولید 
و اشتغال شــاهد تحول چشــمگیری در سال جاری 

باشیم.

امام جمعه ساوه:

 آزادی قدس و محو اسرائیل، آرمان بلند جهان اسلام است

ســاوه -کریمــی   امــام جمعــه ســاوه گفــت: آزادی 
قدس شــریف و محو غــده ســرطانی اســرائیل آرمان 

بلند جهان اسام است.
حجت الاســام جعفر رحیمی در جمــع راهپیمایان 
جمعــه  آخریــن  نمازگــزاران  و  قــدس  جهانــی  روز 
مــاه مبــارک رمضــان در مصلــی امــام علی)ع( ســاوه 
افــزود: چهل و پنج ســال از ابتــکار معجــزه گونه امام 
راحــل درخصــوص نامگــذاری روز قــدس، گذشــته 
و همچنــان آزادی قــدس شــریف و رهایــی ملــت 
مظلوم و بــی دفــاع فلســطین از چنگال اشــغالگران 
صهیونیســت و تــاش بــرای محــو غــده ســرطانی 

اسرائیل، آرمان بلند جهان اسام است.
وی اظهــار کــرد: مــردم ایــران حمایــت همــه جانبــه 
خود از جبهه مقاومت و مقابله جدی با نقشــه های 
کمــه آمریــکا و رژیم  شــوم رئیس جمهــور و هیــات حا

جعلی صهیونیستی را ادامه می دهد.
کید بــر حفظ وحــدت و وفاق ملی  وی در ادامه بــا تا
حول محــور ولایــت فقیه، گفــت: از قــوای ســه گانه، 
نیروهای مســلح و آحاد مســئولین و نهادهای نظام 
و شــخصیت ها و جریــان هــای مرجع جامــع حوزه و 
دانشــگاه می خواهیم منویات و رهنمودهای مقام 
عظمای ولایت را به عنوان نقشه راه انقاب اسامی 
و راهبــرد پیشــرفت و موفقیت کشــور و ضامــن برون 
رفت از چالش ها و مشــکات امروز جامعــه در حوزه 

اقتصاد و معیشت، سرلوحه اقدامات خود قرار داده 
و به پشتوانه نصرت الهی و حمایت همه جانبه ملت 
در ایــن راه، از هرگونــه غفلــت و کوتاهــی پرهیــز کرده 
و شناســایی و برخــورد قاطــع بــا اشــخاص حقیقی و 
حقوقی کــه به نوعــی درصدد ایجــاد مانــع و کوتاهی 
در تحقــق تدابیــر و راهبردهــای معظم له هســتند را 

وظیفه قانونی و انقابی خود بدانند.
همزمان با آخریــن جمعه ماه مبــارک رمضان، مردم 
روزه دار ســاوه بــا شــرکت در راهپیمایــی روز جهانــی 
قدس، بار دیگر حمایت خود را از مردم مظلوم غزه و 
فلسطین به نمایش گذاشــتند و جنایات اخیر رژیم 
صهیونیســتی را در بــه شــهادت رســاندن ســرداران 
ســپاه در حملــه بــه کنســولگری ایــران در دمشــق 

محکوم کردند.

فارس

شــیراز -چراغــی   همایــش گلریــزان موسســه خیریــه مردمی نرجس شــیراز 
با اســتقبال پرشــور خیرین که نشان از عشــق واعتماد نیک اندیشــان به این 
مؤسسه مردم نهاد اســت روز شــنبه هجدم فروردین ماه در هتل بزرگ شیراز 

برگزار شد.
کز  این همایــش خیرخواهانه باهــدف تامیــن نیازهای مالــی و تجهیزاتــی مرا
توانبخشــی و نگهــداری کــودکان و همچنیــن تکمیــل پــروژه هــای درحــال 
ســاخت درمانــی، آموزشــی و نگهــداری معلــول ســرای نرجــس بــا ضیافــت 

افطاری که به همت نیکوکاران تدارک دیده شده بود آغاز شد.
اســتقبال مثبت و پرشــور نیک اندیشــان و خیرین که همــواره یــاور و یاور این 
مؤسســه هســتند در فضایی معنوی و صمیمانه نشــان از عشــق و اعتمادی 

اســت که ســالها خیرین مؤسســه به مجموعه مدیریتی و کارکنــان آن در ارائه 
خدمات به کودکان معلول ذهنی و جسمی دارند.

در ایــن آییــن خیرخواهانــه اجــرای هنرمندانــه کودکانــی کــه با تاش شــبانه 
روزی مجموعــه هــای روانشناســی، کاردرمانــی ، گفتاردرمانی و ســایر بخش 
هــای فرهنگــی مؤسســه بــه ایــن مرحلــه از توانمنــدی رســیده بودنــد مــورد 

تحسین نیکوکاران حاضر در مراسم قرار گرفت.
مدیرعامل موسسه نرجس شــیراز در این همایش ضمن ارائه گزارش بیست 
و هشــت ســاله مؤسســه در بخش های درآمدی، هزینه ای و ســرمایه گذاری 
کز آن  بیان داشت: رشد و پیشــرفت  مؤسســه نرجس و توســعه بخش ها و مرا

نتیجه اعتماد و حمایت خیرین به این مجموعه مردم نهاد است.

برگزارشد شیراز  نرجس  موسسه  گلریزان  همایش 

در آیین دیدار نوروزی مدیرعامل با مدیران ، معاونین و سرپرستان عنوان شد :

تحول ساختار تولید ذوب آهن اصفهان در راستای تحقق شعار سال
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آگهی مزایدهآگهی مزایده
   شهرداری بندر چابهار در نظر دارد  به استناد بند 1 صورتجلسه شماره 527  مورخ 1402/08/21 ، شورای اسلامی شهر چابهار یک 
قطعه زمین واقع در بلوار شهید ریگی متعلق به شهرداری بندر چابهار را با مشخصات جدول ذیل از طریق مزایده حضوری )حراج( بفروش 

برساند کلیه شرایط برگزاری مزایده به شرح ذیل میباشد:
تاریخ برگزاری مزایده راس ساعت 10 صبح روز چهارشنبه مورخ 1403/02/05 در محل سالن کنفرانس شهرداری چابهار میباشد ، 
متقاضیان می توانند با واریز مبلغ سپرده به میزان 20.000.000.000 ریال به شماره حساب 3100001629001 سپرده شهرداری نزد 

بانک ملی در مزایده شرکت نمایند و فیش واریزی آن را که آخرین مهلت واریز آن 
نیم ساعت قبل از ساعت برگزاری مزایده مورخ 1403/02/05 میباشد را به واحد 

حقوقی شهرداری تحویل نمایند. 
برنده موظف است 90 درصد بهای مورد مزایده را ظرف مدت 72 ساعت  و 10 درصد 
باقی مانده را در زمان انتقال اسناد بحساب 3100000025003 بنام شهرداری بندر 
چابهار نزد بانک ملی واریز نماید در غیر اینصورت سپرده وی به نفع شهرداری ضبط 

گردیده و نفر دوم بعنوان برنده اعلام میگردد .
انجام کلیه مراحل قانونی نقل و انتقال اسناد و هزینه های آن برعهده شخص برنده 

میباشد.
متقاضیان مکلف میباشند قبل از شرکت در مزایده نسبت به بازدید از محل و موقعیت 
ملک اقدام نمایند در غیر اینصورت پس از برگزاری مزایده و در صورت انصراف توسط 

شخص برنده سپرده وی به نفع شهرداری ضبط میگردد.
محل بازید : بلوار شهید ریگی طبق کروکی .تلفن تماس: 054-35323780

   شهرداری بندر چابهار 

تاریخ انتشار نوبت اول: 1403/01/21
تاریخ انتشار نوبت دوم: 1403/01/28

 نوبت اول

امورقراردادهای شهــــرداري ایـــــلام

 نوبت دوم

شهرداري ایلام در نظر دارد اجرای پروژه ذیل را از طریق مناقصه عمومی به پیمانکاران واجد صلاحیت واگذار نماید، لذا از کلیه پیمانکاران واجد صلاحیت که تمایل 
دارند در مناقصه شرکت نمایند دعوت بعمل می آید جهت دریافت اسناد مناقصه به سامانه تدارکات الکترونیکی دولت )ستاد( مراجعه نمایند. لازم است پیمانکاران 
محترم نسبت به ثبت پیشنهادات خود طبق شرایط مناقصه به همراه تائید صلاحیت و سایر اسناد در مدت تعیین شده در سامانه تدارکاتی دولت )ستاد( اقدام نمایند در 

غیراینصورت به پیشنهاداتی که در سامانه ثبت نشده باشد ترتیب اثر داده نخواهد شد. 
تذکر: غیراز ضمانتنامه هیچگونه اسنادی بصورت فیزیکی تحویل و ترتیب اثر داده نخواهد شد. ضمناً تصویرضمانتنامه نیز باید درسامانه بارگذاری گردد. »صرفاً اسناد پاکت 
های پیشنهاد )ب( و )ج( دارای امضای الکترونیکی مورد پذیرش است. در جلسه بازگشایی پاکت های )ب( و )ج(، اسناد فیزیکی )کاغذی( و اسناد فاقد امضای الکترونیکی 

)دارای مهر گرم( به هیچ وجه مورد پذیرش نیست«
  ـ پیشنهادهای ارائه شده به شرطی مورد بررسی قرار می گیرند که اوراق و جدول های تجزیه بخشنامه شماره 96/132579 مورخه 1396/3/31 تکمیل گردد.

ـ  در این مناقصه دستورالعمل تعیین دامنه قیمت های متناسب پیشنهادی در مناقصات یک مرحله ای و دو مرحله ای به شماره 94/158764 مورخ 94/7/13 اعمال 
می گردد.

تاریخ فروش اسناد از تاریخ 1403.01.19 لغایت 1403.01.25 -تاریخ ثبت پیشنهاد قیمت تا ساعت 14:00 روز سه شنبه مورخ 1403.02.04  – تاریخ برگزاری جلسه 
مناقصه روز چهارشنبه مورخ 1403.02.05 ساعت 12:00 در شهرداری ایلام  سالن جلسات برگزار میگردد . 

تضمین شرکت در مناقصه بایستی به صورت ضمانتنامه بانکی ارائه گردد. ضمناً این ضمانتنامه باید برای مدت سه ماه از تاریخ اخذ ضمانتنامه معتبر بوده و تا مدت سه 
ماه دیگر قابل تمدید باشد. این تضمین در هنگام عقد قرارداد و حداکثر در پایان مدت شش ماه مذکور آزاد خواهد شد. مدت اعتبار پیشنهاد قیمت پروژه نیز همانند 

ضمانتنامه بانکی می باشد. 
با توجه به صورتجلسه شورای محترم  فنی استان  به  شماره 23/41/4058 مورخ 88/11/21 استفاده از مصالح مشمول استاندارد اجباری الزامی می باشد.   

فقط ضمانتنامه بانکی معتبر قابل قبول بوده و چک های تضمین شده فاقد اعتبار می باشد.                          ـ هزینه چاپ آگهی برعهده پیمانکار برنده مناقصه میباشد.
  ـ محل تأمین اعتبار : منابع داخلی شهرداری )به این پروژه تعدیل و مابتفاوت مصالح تعلق نمی گیرد(

شرح پروژه : جدول ذیل:

ف
مبلغ ضمانتنامه مبلغ برآورد )ریال (محل اجراعنوان پــروژهردی

مدت نوع قراردادرشته پیمانکار)ریال(
قرارداد

1

واگذاری پشتیبانی 
امورات خدمات 
شهری منطقه 1 

شهر ایلام به بخش 
خصوصی 

منطقه یک شهر 
505.743.697.68925.288.000.000ایلام  

مدیریت پسماند و یا 
شرکت های خدماتی 

در زمینه خدمات 
شهری 

فهرست بهای رشته 
پسماند سال 1403

یک سال 
شمسی 

 آگهـي فراخوان تجدید مناقصه عمومی  آگهـي فراخوان تجدید مناقصه عمومی 
)یک مرحله ای()یک مرحله ای(

صفحه8
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سرمایه
روزنامه اقتصادی صبح ایران

www . K H A R I D A A R O N L I N E . i r

kharidaar.ir@gmail.com

آیاتکلیفطرحکنترلوساماندهیاجارهبهای
املاکروشنمیشود؟

خریدار  طرح کنترل و ســاماندهی اجاره بهای 
املاک مســکونی با گذشــت نزدیک به ۲ سال از 
بررســی آن در مجلس یازدهم هنــوز بلاتکلیف 
اســت.دو فوریت طرح ســاماندهی اجاره بهای 
املاک مســکونی در جلســه ۲٨ اردیبهشت ماه 
و کلیــات آن اول تیرماه ســال ١۴٠١ به تصویب 
مجلس رســید و این طرح نزدیک به یک ســال 
در جلســات متعدد کمیســیون عمران مجلس 
و کمیته هــای تخصصــی مــورد بررســی قرار 
گرفت و جزئیات این طرح در فروردین ماه ســال 
١۴٠۲ نهایی شــد و در جلســه روز دوشنبه یکم 
خرداد ســال ١۴٠۲ مورد بررسی قرار گرفت و در 
نهایت پس از چندین بار آمد و رفت بین شــورای 
نگهبان و مجلس در آخرین جلســه روز دوشنبه 
۲٠ آذرماه سال ١۴٠۲ ایرادات این طرح رفع و به 
شورای نگهبان ارسال شد.در دی ماه سال ١۴٠۲ 
هیأت عالی نظارت بر حسن اجرای سیاست های 
کلی نظام، اصلاحیه مجلس شــورای اســلامی 
در »طرح ســامان دهی بــازار زمین، مســکن و 
اجاره بها« را مغایر با آن با سیاست های کلی نظام 

ندانست و آن را تصویب کرد.
اما آخرین اخبار در مورد این طرح بنابر اظهارات 
سخنگوی شــورای نگهبان این اســت که هنوز 
ایرادات این طرح به قوت خود باقی اســت. هادی 
طحــان نظیف در مــورد این طــرح گفت: طرح 
ســاماندهی اجاره بها در ســه ماده ایراد دارد که 
مجلس باید این ایرادات را برطــرف کند و بعد از 
رفع ایرادات از سوی مجلس، شورای نگهبان نظر 

نهایی خود را اعلام می کند.
بر اســاس این طرح موجران که قــرارداد اجاره 

خود را در دفتر اسناد رســمی یا در سامانه املاک 
و اســکان ثبت کنند و میزان اجاره بهــای آنها به 
میزان افزایش شاخص ســالانه کالاها اعلامی از 
سوی بانک مرکزی اســت و از امتیازات دریافت 
تسهیلات خرید مالیات کمتر برخوردار می شوند.

مشــروح ماده ســه این طرح بدین شــرح است: 
موجرانی که مبــادرت به تنظیم قــرارداد اجاره 
خود در دفاتر اســناد رســمی و یا اقــدام به ثبت 
آن در سامانه ســامانه الکترونیک ثبت اسناد که 
دلالان معاملات املاک )اعم از مشــاوران املاک 
و بنگاه های معاملات ملکی( به آن متصل هستند 
و میــزان افزایش اجاره بهای آنهــا بیش از میزان 
مذکور در ماده قبل نباشــد، از محل منابع حاصل 
از اجرای این قانون و به تناســب منابع وصولی، از 
تخفیف تا ســقف ۵٠ درصدی عوارض نوسازی و 
همچنین کاهش سود و افزایش مدت بازپرداخت 
تســهیلات خرید و بازســازی املاک برخوردار 
می شــوند. اما موجرانی که در قرارداد اجاره خود، 
اجاره بها را به میزان بیش از شــاخص فوق الذکر 
افزایش داده باشــند، در خصوص مبلــغ مازاد، 
مکلف به پرداخت مالیات بــر درآمد اجاره به نحو 
مضاعف می شوند.در این صورت می شود راه حلی 
پیدا کرد تا بــدون دخالت مســتقیم در توافقات 
خصوصی اشــخاص در معاملات و ایراد حقوقی و 
شــرعی مترتب بر آن، با تنظیم بازار اجاره مسکن 
و سیاست گذاری برای کنترل اجاره بهای مسکن، 

افراد به تعیین اجاره بهای متعارف بپردازند.
همچنین بر اســاس مصوبه جدید بــرای کنترل 
اجاره بها در ماده یک این طرح آمده است: چنانچه 
قرارداد اجاره با وساطت دلالان، مشاوران املاک 

و بنگاههای معاملات ملکی تنظیم شــده باشد و 
در ســامانه مذکور درج نگردد، دلالان، مشاوران 
املاک و متصدیــان بنگاه هــای معاملات ملکی 
متخلف، توسط شعب سازمان تعزیرات حکومتی، 
علاوه بر جریمه نقدی معادل سه برابر حق الزحمه 
دریافتی، در مرتبه اوّل به محرومیت به مدت یک 
سال و در مرتبه دوم به محرومیت دائم از اشتغال 

به شغل مذکور محکوم می شوند.
بخش قابل توجهی از هزینه خانوارها به پرداخت 
اجاره بهای منــزل اختصــاص دارد این در حالی 
است که دولت ســیزدهم میراث دار عدم اعتقاد 
دولــت قبل بــه بخش مســکن بود که ســبب 
مشــکلات زیادی برای جامعه شد و اقشار زیادی 

از مردم کشور را درگیر کرده است.
برخورد با بنگاه هــای غیر مجاز، تعیین ســقف 
اجاره بها، شناســایی و مالیات بر خانه های خالی، 
نوسازی بافت های فرسوده و بسته های تشویقی 
با هدف تسهیل در روند ساخت و ساز به خصوص 
بافت های فرسوده از جمله مهم ترین برنامه های 
دولت سیزدهم برای ساماندهی بازار مسکن بوده 

که به صورت جدی نیز در حال پیاده سازی است.
با این حــال طرح ســاماندهی اجــاره بها املاک 
مســکونی با وجود تلاش مجلس هنوز نتوانســته 
است به سرانجام برســد و با توجه به ماه های پایانی 
خدمت مجلس یازدهم این ســوال مطرح می شود 
که آیا این طرح می تواند موفق ظاهر شود و به اقشار 
کم درآمــد و محروم جامعه کمک کنــد تا دغدغه 
کمتری از بابت مسکن داشــته باشند؟ البته برخی 
از کارشناسان حوزه مسکن هم می گویند این طرح 

نمی تواند اجاره بهای مسکن را کاهش دهد.

مدیرعامل در دیدار نوروزی با مدیران ستادی بانک تبیین کرد
بانکصادراتایراندرمسیرتبدیلشدن

بهبزرگترینبانککشور
مدیرعامل بانک صادرات ایــران در دیدار نوروزی با مدیران ســتادی 
این بانک، با تشــریح اقدامات، موفقیت ها و دستاوردهای بانک در سال 
گذشــته، از مهمترین برنامه های بانک برای تبدیل شدن به بزرگترین 

بانک از نظر سرمایه در کشور رونمایی کرد.
به گزارش روابط عمومــی بانک صادرات ایران، محســن ســیفی در 
این دیدار که باحضور اعضــای هیئت مدیره، معاونان، امور، رؤســای 
ادارات کل ستاد مرکزی، مدیران شــعب مناطق تهران و مدیران عامل 
شــرکت های زیرمجموعه بانک انجام شــد، با تشریح شــرایط کلان 
اقتصادی کشــور و تهدیدات و چالش های پیــش روی اقتصاد ایران، از 
تلاش های تمامی مدیــران و کارکنان بانک در کســب موفقیت های 
سال گذشته قدردانی کرد و گفت: سال ١۴٠۲ به دلایل متعددی، سال 
سختی برای شبکه بانکی کشــور بود زیرا هرچه قدر تورم بالاتر می رود 
و اقتصاد کشور به مشــکل می خورد، توقع از بانک ها وجود دارد که این 

مشکل را با تأمین نقدینگی جبران  کنند.
سیفی با تاکید بر اینکه یکی از مهم ترین چالش های اقتصاد ایران تورم 
است، افزود: بانک مرکزی در تلاش است تورم را کنترل کند. اصلی ترین 
دلیل تورم نیز نقدینگی است و تمامی تلاش این بانک نیز این است که 
میزان نقدینگی را کنتــرل کند و این روند کار را برای بانک ها ســخت 
خواهد کرد. اما خوشــبختانه با تمامی این سختی ها، سالی که گذشت 
ســال پرافتخار و پرتوفیقی برای بانک صادرات ایران بود که با همدلی و 

زحمت تمامی کارکنان و شرکت های بانک به دست آمد.
مدیرعامل بانک صــادرات ایران افــزود: بنابر کارنامــه فعالیت پایان 
سال بانک، منابع بانک بالغ بر ۲٨ درصد رشــد داشت که از میزان رشد 
نقدینگی در کشور بالاتر بود و بانک توانست سهم از بازار خود را افزایش 
دهد و در یک اتفاق کم ســابقه توانســتیم طی یک ســال از دو کانال 
منابعی عبور کنیم این در حالی اســت که مانده منابع بانک در ســال 
١۴٠١ در حد ۵۴٠ هزار میلیارد تومان بسته شدو در پایان سال ١۴٠۲ 
به بیش از ۷٠٠ هزار میلیارد تومان رسید که در نیمه مهرماه سطح ۶٠٠ 
هزار میلیارد تومان و در پایان سال از مرز ۷٠٠ هزار میلیارد تومان را نیز 
عبور کردیم و پس ازسال ها توانســتیم جایگاه چهارم در شبکه بانکی را 

پس بگیریم.
ســیفی با بیان اینکه جایگاه و منزلت بانک صادرات ایران دست یافتن 
به رده های برتر شبکه بانکی اســت، افزود: آنچه که در سال پیش رو در 
تبیین سیاست ها در نظر گرفته شــده با نگاه ویژه تری است و با توجه به 
اتفاقاتی که برای نقدینگی کشــور رخ خواهد داد، دست یابی به هدف 

کسب مقام سوم  شبکه بانکی دور از دسترس نیست.
سیفی با قدردانی از همکاری مجموعه ســهامداران بانک برای افزایش 
ســرمایه بانک از جمله دولت و وزارت امور اقتصــادی و دارایی، گفت: 
طبق برآوردها در سال ١۴٠۲ بیشترین جذب منابع در بین بانک های 
بزرگ کشور توســط بانک صادرات ایران انجام شــده که اتفاق مثبتی 
است و نشــان از زحمات و تلاش های کارکنان بانک در شش ماهه دوم 

سال گذشته دارد.
مدیرعامل بانک صادرات ایران با اعلام اینکه ســهم بــازار بانک به مرز 
۹ درصد افزایش یافته است، گفت: هدف رسیدن به سهم ١٠ درصدی 

سهم از بازار است که البته در اغلب استان ها محقق شده است.
ســیفی همچنین از جبران کســری منابع و حذف اضافه برداشت در 
روزهای پایانی سال گذشته و روزهای ابتدای سال جاری نیز خبر داد و 
افزود: تلاش برای مدیریت کردن ناترازی منابع در طول سال با جدیت 

بیشتری تداوم خواهد یافت.
او رشد ســودآوری بانک را نیز مورد توجه قرار داد و افزود: اتفاق بزرگ 
پیش رو در سال جاری، افزایش ســرمایه بانک است که باید از ظرفیت 
کامل عملیات بانکی و سودآوری شرکت ها برای تحقق اهداف و تقسیم 

سود این افزایش سرمایه بین سهامداران استفاده کنیم.
ســیفی خروج از بنگاهداری و فروش اموال و دارایی های مازاد را نیز از 
جمله راه های وصول به این هدف برشمرد و تامین سود هر سهم از محل 

عملیات بانکداری و سودآوری را نیز مهم ارزیابی کرد.
او با بیان اینکه پس از ســال ها با تلاش مدیران بانــک و مقامات  وزارت 
امور اقتصادی و دارایی، ســازمان بورس و خصوصی ســازی توانستیم 
افزایش سرمایه نقدی بانک را به نتیجه برسانیم، گفت: با انجام افزایش 
سرمایه از محل مازاد تجدید ارزیابی دارایی ها می توان کیفیت سرمایه 

نظارتی و کفایت سرمایه را بهبود بخشید.
مدیرعامــل بانک صادرات ایــران با اعلام اینکه مجمــع عمومی بانک 
صادرات ایران در پایان خردادماه ســال جاری برگزار خواهدشد، پیش 
بینی کرد کــه با انجام مراحل افزایش ســرمایه، بانک صــادرات ایران 
با ١۲٠ همت منابــع به بزرگترین بانک بازار ســرمایه کشــور و حتی 
بزرگترین بانک کشور به لحاظ ســرمایه تبدیل خواهد شد و پیش بینی 

کرد کفایت سرمایه بانک به بیش از ۵ درصد برسد.

صادرات
تحریمهامانعازجذبسرمایهخارجی

دربخشنفتنشد
با وجود تحریم های ســختگیرانه، کشور ما توانســته در صنعت نفت 
عرض اندام کرد و توانســت ســرمایه های خارجی را جذب کند؛ وزیر 
اقتصاد هم گفته بود، بیشترین ســرمایه گذاری خارجی مربوط به این 
بخش است.ســرمایه گذاری خارجــی در پروژه هــای مختلف نفتی 
مســأله ای که با وجــود تحریم ها در حــال اتفاق اســت چندی پیش 
مرتضی شاهمیرزایی مدیرعامل شرکت ملی صنایع پتروشیمی گفت: 
کشورهای همســو درخواست های متعددی برای ســرمایه گذاری در 
ایران دارند تا در هاب مکران و جاســک پتروشــیمی و پتروپالایشگاه 
احداث کنند. مثلًا یکی از کشورها یک پیشــنهاد سرمایه گذاری ۲.۵ 

میلیارد دلاری روی میز گذاشته است.
محسن خجسته مهر مدیر عامل شــرکت ملی نفت ایران با بیان اینکه 
رشد اقتصادی کشور نیازمند سرمایه گذاری جهت توسعه میادین نفت 
و گاز با اولویت میادین مشترک است، اذعان کرده بود، به منظور توسعه 
میادین نفت و گاز کشــور به ویژه میادین مشــترک برنامه های تولید 
پیش بینی شده به طوری که بر اســاس یک برنامه هشت ساله با انجام 
١۶٠ میلیارد دلار برای توسعه میادین نفت و گاز ظرفیت تولید نفت به 
۵.۷ میلیون بشکه در روز و گاز به ١.۵ میلیارد مترمکعب در روز خواهد 
رسید.به گفته این مقام مسؤول با یک دیپلماسی فعال با کشور روسیه 
از جمله شــرکت گازپروم که جزو شــرکت های صاحب نام این کشور 
اســت مذاکرات فشــرده ای را برگزار کردیم که علاوه بر قرارداد جدید 
تفاهم نامه هایی نیز امضا شد، ضمن آنکه سال گذشته دو قرارداد جدید 
با دو شرکت روســی و چهار تفاهم نامه جهت نهایی ســازی قراردادها 
امضا کردیم.البته نکته قابل توجه آنکه با وجود تحریم ها ایران توانسته 
ســرمایه گذاران خارجی را جذب کند، خجســته مهر هم صحه بر این 
موضوع گذاشــته و گفته بود، ما در حال حاضــر و زمانی که هم تحریم 
بودیم موفق شــدیم برای ۷ میدان نفتی ۴ میلیارد دلار سرمایه گذاری 
قرارداد امضــا کنیم این روند ادامــه دارد و هیچ نگرانی بابت ســرمایه 

گذاری و تزریق این میزان سرمایه نداریم.
بر اســاس اعلام وزارت نفت، ارزش تفاهم نامه ای که بین شــرکت ملی 

نفت ایران و گازپروم روسیه امضا شده، ۴٠ میلیارد دلار است.
روسیه در چند ماه اخیر قرارداد توسعه هشــت میدان نفتی ایران را به 
امضا رسانده است که به همین امر می توان روسیه را سکان دار سرمایه 
گذاری در صنعت نفت ایران عنوان کرد. البته این اولین سرمایه گذاری 
روسیه در صنعت نفت ایران نیست چرا که سال ۹۶ بود که شرکت ملی 
نفت ایران، شــرکت های زاروبژنفت )Zarubezhneft( روســیه و دانا 
انرژی برای توسعه میدان های مشترک نفتی آبان و پایدار غرب قرارداد 
امضا کردند قراردادی ١٠ ســاله با هدف اجرای طــرح بهبود بازیافت و 
افزایش تولید و بهره برداری که ســهم مشارکت شــرکت روس در این 

قرارداد ٨٠ درصد و سهم شریک ایرانی ۲٠ درصد است.
این قرارداد به دنبال امضای تفاهم نامه با شــرکت روسی زاروبژنفت در 
۲۲ تیرماه ســال ۹۵ در زمینه مطالعه میدان های آبان و پایدار غرب به 
منظور شــتاب در برنامه های توسعه میدان های مشــترک و بر اساس 

الگوی جدید قراردادهای نفتی است.
پین دیگر کشــوری که ســرمایه گذاری های متعددی در صنعت نفت 
ایران داشته است شاید برای همین است که ســهم ایران به دلیل عدم 
جذابیت الگوی قراردادی و محدودیت های تحریمی از سرمایه گذاری 
۶۴ میلیارد دلاری چین در بخش انــرژی خاورمیانه در یک دهه اخیر، 

کمتر از ۴٪ بوده که عمدتاً در بازه ۲٠١۳-۲٠١۷ انجام شده است.

انرژی  روزنامه سراسری صبح ایران
صاحب امتیاز: امیر موسی کاظمی

مدیرمسوول: در حال تغییر
چاپ: کارگر

نشانی: تهران، خیابان لبافی نژاد
 تقاطع ابوریحان، پلاک ٨۷
 تلفن و  نمابر: ۶۶۴۵۹۷۶۲
سازمان شهرستان ها:  ۶۶۴۶١۷۷٠
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